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سرمقاله

در مذمت عادات بدَ نمایندگان خاطی؛
هنوز دو قورت و نیمش باقی است!

شما  که  مملکتی  سر  بر  »خاک 
همین  هستید«!  شان  نماینده 
گزاره کافی است برای اینکه از تمام 
گمرک  در  افتاده  اتفاق  ماجراهای 
ایران در یک روز کاملا عادی که به 
یک باره تبدیل به روزهای غیر عادی 
شد،  آن  از  پس  غریبی  عجیب  و 
پی ببریم. »محمد باسط درازهی«، 
نماینده »نسبتا« محترم سراوان در مجلس شورای اسلامی ایران، 
همان کسی است که در چند روز گذشته حسابی آبروی خودش، 
مجلس، مملکت و هرکس که فکرش را بکنید برده و ظاهرا تحت هیچ 
شرایطی نه تنها قصد »عذرخواهی« ندارد بلکه کمر همت بر عزل وزیر 
اقتصاد نیز بسته است! رفتار های اخیر این نماینده اگر نامش »فرار به 
جلو« نیست، پس چه نامی باید برای آن انتخاب کنیم؟ ماجرا واقعا 
ساده است. یک نماینده قصد داشته از »حق ناحق نمایندگی« خود 
استفاده و با آن برای »حجابت« نامی تمدیدیه گواهی واردات خودرو 
بگیرد وگرنه کیست که نداند قرار با شخص استراتژیکی مثل »رئیس 
سازمان گمرک ایران« بدون قرار قبلی ممکن نیست. ماجرا از جایی 
جالب تر می شود که »اشرفی نیا« یعنی رئیس گمرک اصلا در آن 
زمان در اداره حضور نداشته است! یعنی این نماینده محترم رسما 
سرش را پایین انداخته و بدون حتی یک تلفن قبلی، جهت امضاهای 

لازم به مقصد مورد نظر مراجعه کرده است!
ماجرا به اینجا ختم نمی شود و این نماینده به جای اینکه بخاطر 
توهین به کارمند مقابلش و به کار بردن آن الفاظ و تایید »خاک بر 
سر مملکت«، عذرخواهی کند، چپ و راست مصاحبه می کند و بیانیه 
می دهد که »آی مردم ویدئو دستکاری شده است« و »توهین های 
قومیتی کردند« و »وزیر را به زیر می کشم« و...! جناب آقای باسط 
درازهی، احیانا مردم را »جگر« فرض کرده اید؟ کیفیت ویدئو آن قدر 
خوب است که بتوانیم از روی لب هایتان واژه هایی که بر زبان آوردید 
را تشخیص دهیم. شما قطعا مرتکب رفتار اشتباهی شده اید و ملزم 
به عذرخواهی هستید. چرا با آبروی وزیر بازی می کنید؟ کارتان انجام 
نشده است، لابی گری هایتان هم رو شده است، حالا نوبت پایین 
کشیدن بقیه با خودتان است؟ با این همه اما، هر چقدر کار آن نماینده 
ناشایست بوده، باید آن کارمند گمرک را مورد ستایش و حمایت قرار 
داد. کاش جمله »ما از شما دستور نمی گیریم« روی سر در تمامی 
ادارات ما حک شود تا کارمندان دولتی ما پیش هر نماینده و غیر 
مسئولی در آن سازمان سر خم نکنند و بخاطر یک لقمه چرب تر 
از سازمانی که برایش کار می کنند، شرافت کاری را لگدمال نکنند. 
»مملکت«ای که در ویدئو تخریب شد، نیاز به کارمندانی همچون این 

کارمند گمرک دارد تا زیر بار زور نروند.
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محمد دادکان، رئیس پیشین فدراسیون 
فوتبال واگذاری دو باشگاه استقلال و 

پرسپولیس را یک سرگرمی دانست.
به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از 
تسنیم، محمد دادکان درباره واگذاری 
به  پرسپولیس  و  استقلال  باشگاه  دو 
در  داشت:  اظهار  خصوصی  بخش 
دوره خودم گفتم خصوصی سازی یک 
سرگرمی است. به پوری حسینی )رئیس 
شما  گفتم  خصوصی سازی(  سازمان 
بهتر می دانید این کار انجام نمی شود. 
شما از یک کت شلوار، تنها دکمه اش را 
می فروشید و کت و شلوار سالم به دست 
کسی نمی دهید. چند سال پیش یک 
خبرنگار به من گفت تو نوستراداموس 
هستی و من گفتم نه. من مسئولان و 
درست  کلاهی  می شناسم.  را  جامعه 
کردیم که سر مردم بگذاریم تا 6 ماه 
خصوصی سازی   باشد.  گرم  سرشان 
انجام نمی شود و تنها دکمه روی کت را 

به جای کت و شلوار می فروشند.
وی ادامه داد: این دو باشگاه سر و صدا 
و محبوبیت دارند و آن را به شخص 
که  می ترسند  نمی کنند چون  واگذار 
به کسی واگذار کنند تا افراد خریدار، 
علیه این افراد، آدم جمع کنند و شعار 
دهند. دو مدیر به تلویزیون می آورند و 
یکی می گوید باشگاه را به پیشکسوتان 
تماشاگران بفروشند. اینها همه صوت 
است و می خواهند از این جیب بیرون 
برای  کنند.  جیب  آن  وارد  و  بیاورند 
حفظ ظاهر، آن دکمه را به کسی واگذار 

می کنند.

فوتبال  فدراسیون  پیشین  رئیس 
درخصوص اینکه علی پروین گفته بود 
قصد خرید باشگاه پرسپولیس را دارد، 
تصریح کرد: پروین برای همه ما قابل 
احترام است، اما هر سمت قضیه بروید، 
پروین در آن هست! کسانی که در باشگاه 
حضور داشتند و نمی توانستند باشگاه را 
بچرخانند، حالا می خواهند پرسپولیس 
و  شدند  جمع  مدیران  این  بخرند.  را 
را  پرسپولیس  می خواهیم  می گویند 
بخریم و می خواهند سر و صدا در جامعه 
به راه بیندازند. شما از پروین بپرسید چه 
کسی می خواهد باشگاه را بخرد. مدیران 
قبلی، پرسپولیس را به این حال و روز 

انداختند.
دادکان که با برنامه تهران ورزشی رادیو 
خاطرنشان  می کرد،  گفت وگو  تهران 
کرد: از مسئولان وزارت باید بپرسید چه 
تضمینی وجود دارد که پرسپولیس یا 
استقلال کوچک نشوند و مشکلی برای 
آنها ایجاد نشود؟ کدام پیشکسوت؟ همه 
را می شناسم. چند مدیر و چند نفر از 
می گویند  و  است  پشت شان  خارج 
می خواهیم پرسپولیس را بخریم. شما 
با  کردید؟  کار  چه  پرسپولیس  برای 
تلاش دوستان و در زمان حضور من 
استقلال،  برای  فوتبال،  فدراسیون  در 
ساختمان  فدراسیون  و  پرسپولیس 
خریدیم که اگر این ساختمان ها نبود، 
الان در کجا می نشستند؟ 40 سال است 
می گویند می خواهیم باشگاه را بخریم و 
می گویند پرسپولیس را به ما بدهید. 
مگر آنها چه کار کردند؟ مگر باشگاه 

دست شان نبود؟
و  شرایط  این  در  را  مردم  »نباید 
نابسمانی ها سرگرم کنیم. چون ارزشش 
را ندارد.«، وی با بیان این جمله گفت: 
برای فینال آسیا و  دیدید صداوسیما 
بازی پرسپولیس با کاشیما آنتلرز چه 
کار می کرد. لابد الان که العین به فینال 
جام باشگاه های جهان رفته، امارات باید 
همه کشورهای جهان را تصرف کند! 
با مشکلاتی که داریم و نمی توانیم آنها 
را  برطرف کنیم، می خواهیم مردم  را 
سرگرم کنیم. مشکل مردم ما استقلال 

و پرسپولیس است؟
در  فوتبال  فدراسیون  پیشین  رئیس 
خصوص واگذاری باشگاه تراکتورسازی  
داشت:  اظهار  زنوزی   محمدرضا  به 
را  تراکتورسازی  عاقبت  و  آخر  شما 
ببینید. من امروز تنها کسی هستم که 
زودتر این حرف ها را می زنم. یک نفر 
زحمت می کشد و برای این باشگاه از 
پول شخصی خود هزینه می کند. ببینید 
او چه عاقبتی خواهد داشت. یک سری 
دور او را می گیرند، پول های او جابجا 
می شود و ول می کند می رود! چند نفر 
خصوصی باشگاه های خود را خریدند و 
رفتند؟ چه کسانی می خواهند بخرند 
کسانی که برای پرسپولیس یک آجر 

روی هم نگذاشتند.
درباره  انتقاداتش  درباره  دادکان 
در  گرفته  صورت  ولخرجی های 
که  زمانی  گفت:  صنعتی  تیم های 
صنعت،  وزارت  از  شریعتمداری 
آمد،  بیرون  تجارت  و  معدن 

این  از  و  کردم  اعلام  را  استعفایم 
حقیقت  این  آمدم.  بیرون  وزارتخانه 
فساد  با  می گویند  همه  که  است 
مبارزه می کنیم. من هم این موضوع 
را قبول دارم و معتقدم با فساد مبارزه 
می شود، اما با برگ و شاخه درخت،  
نه ریشه و ساقه آن. ببینید چه پولی 
در باشگاه های صنعتی جابجا می شود؟ 
دلال این موضوع هم صداوسیماست.

وی در مورد حضور تیم ملی فوتبال ایران 
در جام ملت های آسیا، با بیان اینکه این 
تیم می تواند روی سکو برود، خاطرنشان 
کرد:پس از اینکه در دوره ما سوم شدیم 
و با مشکلاتی که برای تیم ملی ایجاد 
روی  رفتن  شانس  الان  ایران  کردند، 
سکو را دارد. فراموش نکنیم کی روش 
کارش را بلد است، اما اختیارات فراوانی 
به او دادیم. دعا می کنیم کی روش در 

کارش موفق باشد.
وی در پایان اشاره کرد: باید بدانید قوام 
یک کشور به دو چیز است. آزادی و 
عدالت. اگر در جهت آزادی و عدالت 
حرف بزنیم، کشور ما قوام دارد، اما اگر 
را  عدالت  بخواهید  بگیرید،  را  آزادی 
هم دریغ کنید و دوست داشته باشید 
حرف هایی را که شما می خواهید بگویم، 
از خدا، دین و پدر و مادرم می ترسم. به 
جایی می رسید که مجبورت می کنند 
و  بگویید  دروغ  بودن خود،  به خاطر 
عدالت و آزادی را زیر پا بگذارید. مردم 
دین شان را دوست دارند و شاید شما را 
دوست ندارند، اما همه چیز را به دین 

گره نزنید!

آقایان! همه چیز را به دین گره نزنید

محمد دادکان: کسانی که نتوانستند پرسپولیس را
بچرخانند، می خواهند آن را بخرند! 

:: کی روش کارش را بلد است ::

13 روز تا آغاز جام
ملت های آسیا 2019 

از شرق تا غرب ؛
همه مدعیان آسیا

استاندار البرز: 

شهروندان البرز به نظام 
وفادار هستند

مهدی تیموری

صادق محرمی
خط خورده
تیم ملی؟

ایران - قطر؛ 
پشت درهای 

بسته

14 بهمن، آغاز 
نیم فصل دوم 
لیگ برتر ایران

اولیورکان : 
آلیسون بهتر از 

نویر است !

8کوتاه از فوتبال ایران و جهان

دونالد ترامپ رئیس جمهوری آمریکا 
بار دیگر از تصمیم خود برای خروج 
از سوریه دفاع کرد و اظهار داشت که 
نیروهای آمریکایی قرار بود سه ماه در 
سوریه بمانند اما حضورشان هفت سال 

طول کشید.
ترامپ در توئیتی نوشت: ابتدا قرار بود 
سه ماه در آنجا باشیم. این مساله مربوط 
به هفت سال پیش است. وقتی من 
رئیس جمهوری شدم داعش وحشی 
زیادی  حد  تا  داعش  حالا  بود.  شده 
منطقه  کشورهای  و  خورده  شکست 
از جمله ترکیه باید بتوانند به راحتی 
از پس هر آنچه که باقی مانده است، 

برآیند. 
ترامپ هفته گذشته اعلام کرد که تنها 
دلیل حضور آمریکا در سوریه، داعش 

بوده و با تحقق این هدف از آن کشور 
عقب نشینی می کند. »جیمز متیس« 
وزیر دفاع آمریکا در حالی که نتوانست 
ترامپ را از خروج نیروهای آمریکایی 
از سوریه منصرف کند، از سمت خود 

استعفا کرد.
کناره گیری وی از قدرت پس از جلسه 
مقام های عالی رتبه در پنتاگون درباره 
سوریه  از  آمریکایی  نیروهای  خروج 

انجام شد.
نیروهای  خروج  خبر  که  حالی  در 
آمریکایی از سوریه هنوز در صدر اخبار 
مهم جهان است، خبری دیگر منتشر 
شد مبنی بر اینکه کابینه ترامپ خروج 
نیمی از 14 هزار نیروی آمریکایی از 

افغانستان را بررسی می کند. 
توئیت  رشته  در  ترامپ  حال،  این  با 

های خود در روز شنبه اظهار داشت که 
اخبار مربوط به سوریه و تعطیلی دولت 
آمریکا اغلب نادرست است. وی نوشت: 
من در کاخ سفید هستم و سخت کار 
می کنم. گزارش های خبری مربوط به 
تعطیلی دولت و سوریه عمدتا جعلی 
است. ما در حال مذاکره با دموکرات ها 
درباره نیاز مبرم به تامین امنیت مرزی 
)گروه های تبهکار، مواد مخدر، قاچاق 
انسان و چیزهای بیشتر( هستیم اما 

ممکن است طول بکشد. 
بخش هایی از دولت فدرال آمریکا از 
اختلاف  دنبال  به  امروز  دقایق  اولین 
ترامپ و کنگره در باره بودجه تعطیل 
شد. اختلاف ها عمدتا برسر هزینه های 
این  دولت  که  است  دیواری  ساخت 
با مکزیک پیش بینی  کشور در مرز 

کرده است.
این تعطیلی بخش های غیرضروری 
یک چهارم از وزارت خانه ها و سازمان 
های دولت فدرال مانند وزارتخانه های 
کشاورزی،  داخلی،  امنیت  مسکن، 
شامل  که  دادگستری  و  خارجه  امور 
800 هزار نفر از کارمندان دولت است 

را در برمی گیرد.

ترامپ: قرار بود سه ماه در سوریه بمانیم

با  »منچستریونایتد«  گذشته  شب 
یعنی  خود  جدید  سرمربی  هدایت 
»سولسشر« در خانه کاردیف به مصاف 
این حریف ولزی خود رفت و پیش بینی 
می شد که شاهد یک منچستر متفاوت 
از چیزی که تا به حال دیده ایم، باشیم 
اما شاید کمتر کسی فکرش را می کرد 
که شیاطین سرخ بتوانند با این نتیجه 
میزبان خود را در هم بکوبند. سرخ های 
منچستر، حریف خودشان را با پنج گل 
شکست دادند تا یک شروع آرمانی را 

بزنند  رقم  برای سرمربی جدید خود 
و نشان دهند که خاطرات سال ها و 
ماه های گذشته با »ژوزه مورینیو« را به 

کل فراموش کرده اند!
با  دیشب  منچستر،  شده  متحول  تیم 
بدون حضور  و  متفاوت  نسبتا  ترکیبی 
»روملو لوکاکو« و »الکسیس سانچز« پا 
به این مسابقه گذاشت و برای اولین بار از 
مثلث »رشفورد«، »مارسیال« و »لینگارد« 
در پیکان خط حمله تیم استفاده کرد 
که نتیجه هم داد و به غیر زا یک گل، 

روی تمامی گل ها این سه بازیکن نقش 
این  ستاره  داشتند.  اساسی  و  کلیدی 
مسابقه بی تردید »جسی لینگارد« بود که 
دو گل و یک پاس گل به ثبت رساند و 
بعد از او این »پل پوگبا« بود که پس از 
مدت ها بالاخره با پیراهن شیاطین سرخ 
درخشید و توانست دو پاس گل به نام 
خودش ثبت کند و بازی خیره کننده ای 

نیز از خود به نمایش بگذارد.
حال با این نتیجه این سوال بیش از 
مشکل  که  شد  خواهد  مطرح  پیش 

یا  بوده  »مورینیو«  باشگاه  اصلی 
کاری  »کم  عمد  از  بازیکنان  اینکه 
می کردند« تا مورینیو نیمکت تئاتر 
نشین  و خانه  بگوید  بدرود  را  رویاها 
شود؟ آیا مانند دوره دوم حضور آقای 
خاص در چلسی باز هم خبری از وجود 
»موش های کثیف« و »خائن« بوده 
است؟ چیزی که دیشب دیدیم، یک 
منچستر کاملا بی نقص و استثنائی بود 
که جای خالی »مورینیو« به هیچ وجه 

روی نیمکتش حس نمی شد.

آغاز طوفانی »تعویض طلایی« فرگی؛

پایکوبی پوگبا و رفقا بر مزار آقای خاص
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گفت:  البرز  استان  در  دولت  عالی  نماینده 
از  صیانت  راستای  در  ها  دستگاه  تکالیف 
این رو  از  حقوق شهروندی مشخص است 
باید اقدامات لازم را انجام دهیم و بر اساس 
شاخص های تعیین شده، عملکردها مورد 

بررسی قرار گیرد.
گفت:  البرز  استان  در  دولت  عالی  نماینده 
از  صیانت  راستای  در  ها  دستگاه  تکالیف 
این رو  از  حقوق شهروندی مشخص است 
باید اقدامات لازم را انجام دهیم و بر اساس 
شاخص های تعیین شده، عملکردها مورد 

بررسی قرار گیرد.

استانداری  رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش  به 
البرز، دکتر شهبازی در جلسه ستاد صیانت 
از حقوق شهروندی با بیان اینکه موضوع این 
نشست، عام و ارزشمند است، افزود: بر این 
اساس نظام سیاسی بستری را فراهم می کند 
که افرادی را که در محدوده این سرزمین 
با  شکیبایی  و  حوصله  آرامش،  با  هستند 

ماموران دولتی تعامل داشته باشند.
وی با اشاره به اینکه قوانین حقوق شهروندی 

در نظام اسلامی جامع و کامل است، ادامه 
آرامش  که  هستند  موظف  ها  دولت  داد: 
نیز  مقابل  در  و  کنند  حاکم  را  امنیت  و 
شهروندان با تمکین به قوانین این روند را 

حمایت می کنند.
دارای  البرز  اینکه  بیان  با  شهبازی  دکتر 
نظام  به  وفادار  و  دلسوز  شهروندانی 
نظام  گفت:  است،  اسلامی  جمهوری 
ارزشمندی  های  گام  اسلامی  جمهوری 
در صیانت از حقوق شهروندی برداشته و 
دولت نیز با نشست های مستمر و منظم در 
این راستا اقدامات بسیاری را برنامه ریزی و 

اجرایی کرده است.
وی افزود: تحقق سهم 30 درصدی بانوان از 
پست های مدیریتی کشور در راستای صیانت 

از حقوق شهروندی است.
استاندار البرز اضافه کرد: با توجه به قوانین 
حاکم در نظام و سیاست های دولت، حقوق 
شهروندی در خصوص هر کس از هر طیف، 
قشر، نگرش و جناحی یکسان تعریف شده 

است.
وی گفت: عدم افشاری رازهای شهروندان، 

حق انتخاب کردن و انتخاب شدن، امنیت 
جانی و مالی، حفظ کرامت انسانی، حفاظت 
از محیط زیست، دسترسی به فناوری های 
نوین، شفاف سازی عملکردها، تحقق دولت 
الکترونیک، احترام به حریم خصوصی و... از 
جمله مواردی است که در راستای صیانت از 

حقوق شهروندی حائز اهمیت است.
کارگزاران  بعنوان  ما  افزود:  شهبازی  دکتر 
مردم در هر دستگاه و اداره ای باید با آگاهی 
کامل از حوزه وظایف خود، اقدامات لازم را 

انجام دهیم.
وی عنوان کرد: با توجه به اهمیت صیانت از 
حقوق شهروندی مسئولان هر 3 قوه پای کار 
آمده اند تا با رهنمودهای مقام معظم رهبری 

در خصوص اجرای این امر مهم گام بردارند.
استاندار البرز گفت: مردم از ما انتظار دارند که 
بعنوان خدمتگزاران نظام به وظایف خود آگاه 
بوده و در جهت اجرای اهداف و مسئولیت 

های خود با قدرت اقدام کنیم.
وی افزود: تردد آسان و امن یکی از مصداق 
های حقوق شهروندی است از این رو باید 
مدیران دستگاه های مربوطه با تدابیری ویژه، 

وظایف خود را دنبال کنند تا مردم البرز در 
ترافیک راه های درون شهری و برون شهری 

گرفتار نشوند.
تکالیف  کرد:  خاطرنشان  شهبازی  دکتر 
حقوق  از  صیانت  راستای  در  ها  دستگاه 
باید  رو  این  از  است  مشخص  شهروندی 
اساس  بر  و  دهیم  انجام  را  لازم  اقدامات 
شاخص های تعیین شده، عملکردها مورد 

بررسی قرار گیرد.

عزم جدی برای حل مشکلات و موانع 
تولید و صنعت در البرز وجود دارد

های  بخش  در  استقلال  شعار  افزود:  وی 
از  سیاسی  و  اقتصادی  فرهنگی،  مختلف 
پیروزی انقلاب اسلامی تاکنون مد نظر است 
ئ در این راستا مردم و مسئولان طی تعامل 
و هم افزایی ویژه ای حضور دارند از این رو 
تحریم، تهدید و فشارهای دشمنان به بخش 

تولید و صنعت اثربخش نیست.
استاندار البرز اضافه کرد: برای حل مشکلات 
و موانع همت ملی و منطقه ای نیاز است و 
با توجه به شواهد موجود، عزم حل مشکلات 
وجود دارد و بر اساس راهبردهای نظام در 
رابطه با رونق تولید، اشتغال، سرمایه گذاری 
مسیر  گری  تسهیل  و  خارجی  و  داخلی 

مشخص است.
وی گفت: صنعتگران و تولیدکنندگان هوش 
اعتلای کشور و  بالایی دارند و در راستای 
انتفاع شخصی بسیار برنامه محور و پویا اقدام 

می کنند.

آرامش سیاسی و رونق اقتصادی دو بال 
پرواز در مسیر توسعه هستند

دکتر شهبازی افزود: آرامش سیاسی و رونق 
پرواز  برای  توسعه  بال  دو  مانند  اقتصادی 

محسوب می شوند.
و  صادرات  وضعیت  باید  کرد:  عنوان  وی 
واردات مورد بررسی دقیق و رصد قرار گیرد و 
گمرک از دغدغه های عمده واحدهای تولید 
بزرگ استان است  از این رو باید ستاد نظارت 
امر  این  که  ایجاد شود  استان  بر گمرکات 

نظارت شود.
استاندار البرز گفت: البرز ظرفیت های بالایی 
در حوزه صادرات دارد و باید به این سو برویم 
و  اقدامات  بیشتری  بال  فراغ  با  که صنایع 

برنامه های خود را پیش ببرند.

داداستان کرج عنوان کرج کرد؛
پرداخت پول سپرده گذاران

 موسسه نهال نشان  البرز
دادستان کرج گفت: مبالغ واریزی سپرده گذاران موسسه تعاونی 

نهال نشان البرز در حال پرداخت است .
حاجی رضا شاکرمی دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان البرز 
ضمن اعلام این خبر گفت: در پی مشکلات پدید آمده از سوی 
شرکت تعاونی توسعه نهال نشان البرز، با دستور سران سه قوه و 
مجوز صادر شده از سوی بانک مرکزی، املاک توقیفی این موسسه 

برای پرداخت مبالغ ودیعه سپرده گذاران تخصیص یافت.
وی با اشاره به اینکه مبالغ پرداختی در این فاز تنها اصل پول برای 
سپرده های کمتر از 100 میلیون تومان است، گفت: در این مرحله 

3 هزار و 460 نفر به سپرده های خود دسترسی پیدا می کنند.
شاکرمی با بیان اینکه این پرداخت با همکاری و هماهنگی بانک 
کشاورزی انجام میشود، افزود: پس از استعلام از بانک مرکزی مشخص 

شد این موسسه مجوز قانونی فعالیت ندارد و باید تعطیل شود.
به زودی  داد که  را  این وعده  انقلاب کرج  و  دادستان عمومی 
مبالغ سایر سپرده گذران که بیش از 100 میلیون تومان است نیز 

پرداخت شود.

توسط پارک علم و فناوری البرز صورت گرفت؛
برگزاری کارگاه آموزشی سازوکارهای 

حقوقی توسعه فناوری در دانشگاه 
آزاد کرج

کارگاه آموزشی سازوکارهای حقوقی توسعه فناوری) با تاکید بر انواع 
قراردادهای مورد عمل در کسب و کارهای نوپا( توسط پارک علم 

وفناوری البرز در دانشگاه آزاد کرج برگزار شد.
به گزارش بازارکار در این کارگاه دانشجویان، اساتید و کارکنان 
دانشگاه آزاد استان البرز حضور داشتند و با سازکارهای حقوقی 
حمایت از توسعه فناوری )با تأکید بر انواع قراردادهای مورد عمل در 

کسب و کارهای نو پا(
 مدیریت و مهندسی ساختار قراردادها، آشنایی با قوانین و مقررات 
کسب و کار)با تاکید بر شرکت ها و موسسات دانش بنیان(، نظام 
حقوقی هیات مدیره )با تأکید بر شرکت ها و موسسات دانش 
بنیان(، حقوق شهروندی در نظام اداری ایران و استارت آپ ها در 

نظام حقوقی کنونی آشنا شدند.

محمود عباس: پارلمان فلسطین
منحل می شود

محمود عباس رئیس تشکیلات خودگردان فلسطین شنبه شب 
از انحلال پارلمان فلسطین و برگزاری انتخابات پارلمانی تا 6ماه 

آینده خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، محمودعباس در نشست رهبران 
تشکیلات خودگردان فلسطین در رام الله گفت: دادگاه قانون 
اساسی فلسطین رای به انحلال پارلمان داد و ما نیز به اجرای این 

حکم متعهد خواهیم بود.
رئیس تشکیلات خودگردان فلسطین افزود: در خصوص موضوع 
آشتی جنبش فتح با حماس طرحی ارائه کردم ولی تا این لحظه 

هیچ گونه پاسخی دریافت نشده است.
وی تاکید کرد، از توافق هایی که پیش تر در خصوص آشتی 
میان گروه های فلسطینی با تلاش های مصر صورت گرفت، 

هرگز عقب نشینی نخواهد کرد.
است  فلسطین  مردم  از  جزئی  کرد: حماس  اضافه  عباس 
اما ما با آن ها تفاوت هایی داریم که موضوعی فلسطینی 
است و ما نمی توانیم اتهام های تروریستی علیه این گروه 

را بپذیریم.
وی گفت: به حمایت از مردم فلسطین در محافل و مجامع بین 
المللی ادامه خواهیم داد تا حمایت های جهانی را برای این مردم 

جلب کنیم.
رئیس تشکیلات خودگردان فلسطین در پایان باردیگر مذاکره 
با دولت آمریکا را رد کرد و گفت: تلاش های بی فایده ای که 
امنیت فلسطین را هدف قرار داده باعث نمی شود که ما با طرح 

معامله قرن ترامپ مقابله نکنیم.
مرزهای  با  فلسطین  دولت  قرن،  معامله  طرح  براساس 
موقت شامل نیمی از کرانه باختری و نوار غزه بدون قدس 
نیز در  را  پناهندگان  بررسی مساله  اشغالی می شود که 

برمی گیرد. 
صهیونیست ها سالهاست که برای قدس طرح های درازمدتی در 
دست اجرا دارند؛ مهمترین طرح صهیونیست ها در این راستا، 

ایجاد قدس بزرگ است. 
اشغالگران قدس در طرح قدس بزرگ قصد جداکردن محله 
های فلسطینی نشین مثل شعفاط، کفر عقب و ابودیس و 
الحاق شهرک های صهیونیست نشینی چون  در مقابل آن 
»آریئِل« را به قدس دارند و تلاش می کنند یک قدس بزرگ 
صهیونیست  باشد.  فلسطینیان  از  خالی  که  آورند  وجود  به 
ایجاد قدس بزرگ، توافقاتی چون اسلو و قطعنامه  ها برای 
مرز  که  سبز  خط  از  و  گذاشته  زیرپا  را  ملل  سازمان  های 
سرزمین های اشغالی و کرانه باختری محسوب می شود، نیز 

ده ها کیلومتر فراتر رفته اند.

خبرخبر

استاندار البرز: 

شهروندان البرز به نظام وفادار هستند

فرماندار ساوجبلاغ: 
شرکت تعاونی توسعه ساوجبلاغ

فعال شد
شرکت تعاونی توسعه و عمران شهرستان ساوجبلاغ با انتخاب 

اعضای هیات رئیسه آن فعالیت خود را آغاز کرد.
رئیسه  هیات  اعضای  انتخابات  نشست  در  ساوجبلاغ  فرماندار 
شرکت تعاونی توسعه شهرستان ساوجبلاغ گفت: تاسیس این 

شرکت حاصل سه سال پیگیری و تلاش است .
وی اظهار داشت: امیدواریم با تاسیس شرکت تعاونی توسعه و 
عمران شهرستان ساوجبلاغ بتوانیم از ظرفیت های مردمی و بخش 

خصوصی برای عمران، آبادانی و توسعه این خطه استفاده شود.
ابوالقاسم پالیزگیر گفت: انجام طرح های عمرانی و آبادانی در شهرها 
و روستاها، سرمایه گذاری در طرح های توسعه ای به صورت شرکت 
مادر تخصصی و بهره برداری از طرح های تولیدی، توزیعی و خدماتی 

از جمله وظایف شرکت تعاونی توسعه و عمران ساوجبلاغ است .
وی افزود: با توجه به اینکه شرکت تعاونی توسعه عمران می تواند 
نقش به سزایی در ایجاد اشتغال داشته باشد لذا از اعضای این 
تعاونی انتظار می رود با جدیت تمام برای تامین منافع مردم در 

سطح شهرستان گام بردارند.
فرماندار ساوجبلاغ ضمن تاکید به نقش موثر تعاونی ها در جلب 
مشارکت مردم در سرمایه گذاری ها از اعضای این تعاونی خواست 
برای جلب اعتماد مردم سود سهام را به جای سالانه، هر چند 
ناچیز و به میزان یارانه آنها ماهانه پرداخت کنند تا مشارکت مردم 

باتعاونی  افزایش یابد.

بنامولائی:
حضور پررنگ در بازار صادرات،
خدمات حمل ونقل هوایی است

رحیم بنامولائی روز شنبه در شصتمین نشست شورای گفت و گوی 
دولت و بخش خصوصی البرز افزود: اکنون روزانه 24 کانتیر صادرات 
و  فارس  خلیج  به کشورهای حاشیه  و گیاه  گل  و  صیفی جات 
خاورمیانه داریم که باید زمینه برای حمل و نقل هوایی در پوشش 

»کارگوسنتر« در استان فراهم شود.
هواپیماهای  سوخت  نبودن  صرفه  به  مقرون  به  اشاره  با  وی 
باربری،گفت: در صورتی که سوخت هواپیماهای باری به قیمت 
سوخت هواپیماهای مسافری تامین شود، شاهد ایجاد تحول در 

صادرات استان خواهیم بود.
بنامولائی افزود: درصورت کاهش قیمت سوخت هواپیماهای باربری 
در فرودگاه بین المللی پیام، صادرات استان به خصوص محصولات 
کشاورزی که بایستی در حداقل زمان به کشورهای مقصد برسد، از 

طریق هوایی انجام خواهد شد. 
البرز اظهار داشت: برای تبدیل  پارلمان بخش خصوصی  رئیس 
منطقه ویژه اقتصادی پیام به یک قطب اقتصادی مهم، ضروری است 

زیرساخت های لازم ایجاد شود.
برای  خارجی  شرکت  چند  حاضر  زمان  در  گفت:  بنامولائی 
سرمایه گذاری و ایجاد حمل و نقل هوایی باری در استان اعلام آمادگی 

کرده اندکه امید است این مهم با موفقیت در حد انتظار همراه شود.

خبر

رئیس فرهنگستان زبان و ادب فارسی گفت: 
موسساتی که از دولت بودجه می گیرند یک 
بازنشسته نمی تواند رییسش باشد، اما من 

هنوز بازنشسته نشدم.
غلامعلی حدادعادل عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام امشب )اول دی ماه( درباره 
آن  حرکت  ادامه  و  انقلاب  سالگی  چهل 
باید بسیار فکر کرد، اظهار داشت: در ابتدای 
انقلاب، آمریکا شروع به دشمنی و مسدود 
کردن دارایی ما کرد و امروز هم اگر ببینید 
جایگاه  آمریکا  سیاسی  گفتمان  در  ایران 
شوروی را در زمان جنگ سرد در گفتمان 

سیاسی آنها دارد.
وی افزود: نه سلاح و نه پول نمی تواند نفوذ 
در منطقه بیاورد و راز نفوذ ایران در منطقه 
صداقت و معامله نکردن مصالح ملت هاست. 
در سخت ترین روزها که خود فلسطینی ها 
حرف هایی می زدند که نمی پسندیدیم، ما راه 

را گم نکردیم و به حمایت خود ادامه دادیم.
حدادعادل با اشاره به اینکه روی کار آمدن 
ترامپ کمکی به ما در نقد سیاست و دولت 
نشان  که  بود  غربی  تمدن  حتی  و  آمریکا 
می داد از آن فرهنگ،  شخصی چون ترامپ 
 30 و   20 دهه  در  گفت:  می آید،  بیرون 
شمسی برخی سیاستمداران ما اوج خوش 
بینی را به آمریکا داشتند و رهبران جبهه ملی 
با آنکه آمریکا عامل کودتای 28 مرداد بود، 

برای فوت کندی پیام تسلیت می فرستند.
عضو مجمع تشخیص مصلحت اظهار داشت: 
آرزو  که  کسی  داد  نشان  فرانسه  حوادث 
خودش  شود،  شورش  گرفتار  ایران  داشت 
گرفتار است. ما جایگاه خوبی در منطقه داریم 
قابل فهم است. آمریکا،  و سیاست دشمن 
اسراییل و سعودی ها یک قیچی دو تیغه 

برای براندازی تنظیم کردند. یک تیغه تحریم 
و دیگری سیاست رسانه و ترویج ولنگاری که 

مکمل تحریم و شورش است.
ماه،  دی  اغتشاشات  زمان  در  افزود:  وی 
خط دست فضای مجازی بود که نشان داد 
پیوست تحریم اقتصادی است. در شرایطی 
که دارو تحریم است، هیچ محدودیتی برای 
این  به  دشمنان  نگذاشتند.  مجازی  فضای 
نتیجه رسیدند، امثال شهید حججی مدافعان 
لذا  نمی برند،  پیش  از  کاری  نظامند  این 
می خواهند اعتقادات را از بین ببرند. از نظر 
اخلاقی هم درصدد گسترش فساد هستند. 
اقتصادی  مشکلات  دلیل  به  طرف  یک  از 
تشکیل خانواده دشوار شده و از طرفی عفت 
زدایی و ترویج گناه بسیار شده است.  از برنامه 
های دیگر فضای مجازی، فاصله انداختن ببن 
مردم و نظام است و برای هر مسئله و مشکلی 
یک برنامه دارند و هرکس سرمایه اجتماعی 
محسوب شود، آن را لجن مال می کنند. در 
دراز مدت هم می خواهند ذائقه مردم را تغییر 

دهند.
در  متاسفانه  کرد:  خاطرنشان  عادل  حداد 
مقابل ما یک برنامه منطقی برای مقابله با 

برنامه های فضای مجازی نداریم.
عضو هییت رئیسه جبهه مردمی نیروهای 
اظهار  آینده،  سال  انتخابات  درباره  انقلاب 
نباید فهرست  آینده  انتخابات  برای  داشت: 
های متعدد و متعارض داد و نباید بازی های 
برده را به تفرقه ببازیم. در مشهد زمینه برای 
پیروزی ما در انتخابات شوراها فراهم بود اما 7 
فهرست متفاوت داده شد.وحدت شرط لازم 
است اما کافی نیست و باید حضور تشکیلاتی 
داشت. ما از تجربه مجلس گذشته می توانیم 
استفاده کنیم و نقاط ضعف را برطرف کنیم 

و من به وحدت نیروهای انقلاب خوش بینم.
وی در پاسخ به پرسشی درباره ایجاد تشکلی 
تحت عنوان »یاران انقلاب« و نگرانی از ایجاد 
تشتت در بین اصولگرایان، گفت: نباید دنبال 
این  در  و  نباشیم  خودمان  جریان  و  اسم 
صورت وحدت شدنی است. چنین تشکلی 

هم به وجود نیامده و نخواهد آمد.
وی در پاسخ به پرسشی درباره شمول قانون 
منع بکارگیری بازنشستگان درباره  خودش، 
گفت: موسساتی که از دولت بودجه می گیرند 
یک بازنشسته نمی تواند رییسش باشد اما من 
هنوز بازنشسته نشدم. این قانون همانطور که 
رهبری فرمودند نیاز به اصلاحاتی دارد و ما 
خدمت  قصدمان  شاءالله  ان  هستیم  هرجا 

است.

حدادعادل تصریح کرد: در فضای مجازی 
دارد  شغل   37 ولایتی  آقای  کردند  ادعا 
آزاد هیچکس  تا قبل تصدی دانشگاه  اما 
زد  نمی  ایشان  های  مسئولیت  از  حرفی 
در  هرچه  و  داشت  بصیرت  قدری  باید  و 
فضای مجازی هست باور نکنیم. مثلا من 
عضو هیئت امنای فرهنگستان ها هستم اما 
چندسال جلساتش برگزار نمی شد. حقوق 
من از دانشگاه تهران است و ان شاالله هرجا 

هستیم در پی  خدمت باشیم.
مجلس  انتخابات  شدن  استانی  درباره  وی 
دارد  مادرزادی  معایب  مجلس  گفت:  هم 
حل  مشکلش  انتخابات  شدن  استانی  با  و 

نمی شود.

استاندار تهران با بیان اینکه در کشوری قرار داریم 
اظهار  قرار دارد،  بلایا  که در معرض حوادث و 
داشت: ایران جزو چهار کشور بلاخیز آسیا است 
و از 31 نوع حادثه و شرایط اضطراری که در دنیا 
مشاهده می شود، 2۵ نوع حادثه و شرایط اضطرار 

در تهران وجود دارد. 
رزمایش مشترک طرح زمستانی پلیس راهنمایی 
و رانندگی تهران بزرگ با مشارکت ارگان های 
مرتبط شهری مانند فرمانداری تهران، سازمان 
حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران، مرکز 
راهداری،  آتش نشانی،  هلال احمر،  اورژانس، 

امروز در  و... صبح  تاکسیرانی  مدیریت بحران، 
انوشیروان محسنی  بوستان ولایت برگزار شد. 
بندپی استاندار تهران با بیان اینکه در کشوری 
قرار داریم که در معرض حوادث و بلایا قرار دارد، 
اظهار داشت: ایران جزو چهار کشور بلاخیز آسیا 
است و از 31 حادثه و شرایط اضطراری که در 
دنیا مشاهده می شود، 2۵ حادثه و شرایط اضطرار 
در تهران وجود دارد. استاندار تهران تصریح کرد: 
در این رزمایش در پی این هستیم که بتوانیم با 
هماهنگی و بسیج همه امکانات در آستانه فصل 
سرما شرایط را فراهم می کنیم تا حداقل سختی 

برای مردم به وجود بیاید. وی گفت: اگر امروز 
شهرداری با تمامی امکانات و تکنولوژی های روز 
دنیا اعلام آمادگی کرده که بتوانیم شش هزار لیتر 
آب در دقیقه از حفره ها خارج کنیم، اگر پلیس 
اعلام آمادگی کرده بود که با تمام توان و ظرفیت 
از ابتدای بارندگی، برف یا شرایط لغزندگی، شاهد 
کاهش حوادث و تلفات انسانی در شهر بزرگ 
تهران باشیم، اگر هلال احمر و اورژانس با همه 
امکانات پای کار آمده، نشان دهنده این است که 
این وفاق و همدلی در این شرایط برای کشور 

مهیا شده است.

استاندار تهران: 
»ایران« جزو چهار کشور بلاخیز آسیا است

نماینده ولی فقیه در وزارت جهاد کشاورزی:
ایران در سال های آتی قطب کشاورزی 

منطقه خواهد شد
نماینده ولی فقیه در وزارت جهاد کشاورزی بر علمی کردن 
کشاورزی در تمام نقاط کشور تأکید کرد و گفت: ایران در 10 یا 
1۵ سال آینده یکی از قطب های مهم کشاورزی منطقه خواهد 
شد و اگر در این زمینه موفق شویم یکی از ارکان اقتصاد مقاومتی 

محقق می شود.
و  تلاش  سال  همایش 40  در  تقوی  سیدرضا  حجت الاسلام 
سازندگی در پرتو فرهنگ و مدیریت جهادی استان، با اشاره به 
این که یکی از ارکان اقتصاد مقاومتی کشاورزی است، خاطرنشان 
کرد: لازم است برای موفقیت در فعالیت های مختلف از جمله 
فعالیت های بخش کشاورزی از کمک مردم و جوانان و از منابعی 

که در اختیار داریم استفاده کنیم.
وی همچنین بر استفاده از علم و تکنولوژی در همه بخش های 

کشاورزی تاکید کرد.
نماینده، ولی فقیه در وزارت جهاد کشاورزی، بر تبلور مدیریت 
جهادی در چارچوب ارزش های جهادی تاکید و خاطرنشان کرد: 
باید مشکلات کشور با مدیریت جهادی اصلاح شود که در این 
زمینه طرح ها و اقداماتی در حال انجام است، تا بتوان جهاد 

سازندگی را زنده کرد.
وی افزود: در حال حاضر مشکل کشور تولید و اشتغال است که برای 
رفع این امر حدود 16 هزار گروه جهادی به صورت خودجوش در 
کشور مشغول فعالیت هستند. در این راستا دفتر هماهنگی برای انجام 
کار های جهادی در کشور ایجاد شده که باید در استان چهارمحال و 

بختیاری نیز افراد جهادی شناسایی و دفتر هماهنگی شکل گیرد.
مدیریت  بخواهیم  اگر  کرد:  خاطرنشان  تقوی  حجت الاسلام 
جهادی را در ادارات زنده کنیم باید مدیر دارای تفکر جهادی 
باشد به این معنا که از انگیزه بسیار بالا و قوی برخوردار باشد. 
همچنین سازمان، تشکیلات و همراهان مدیر باید جهادی باشند.

ویژگی های  دارای  باید  جهادی  مدیرت  کرد:  تاکید  وی 
حق مداری، ارزش مداری، پیشتازی در عمل، توجه به محرومان 
و مستضعفان، محکم کاری، کارآمدی، قطعیت، در نظر گرفتن 

مصلحت دیگران و انجام امور روزانه باشد.

اقتصاد کشاورزی از ارکان اقتصاد مقاومتی است
نماینده ولی فقیه در وزارت جهادکشاورزی همچنین در نشست 
شورای سیاستگذاری راهبردی چهلمین سالگرد انقلاب اسلامی 
در شهرکرد، اقتصاد کشاورزی را یکی از ارکان اقتصاد مقاومتی 
دانست و گفت: برای رسیدن به اهداف خود در این حوزه باید 
کشاورزی خود را به علم و فناوری روز تجهیز و از هدر رفت منابع 

در حوزه آب و خاک جلوگیری کنیم.
وی اظهار داشت: باید بهره وری در بخش کشاورزی را بالا ببریم 

و از روش های سنتی در این حوزه فاصله بگیریم.
حجت الاسلام تقوی، فرهنگ استکبارستیزی و استقلال طلبی 
نظام جمهوری اسلامی را برگرفته از فرهنگ نهضت عاشورا 
ایران همان طور که در  دانست و تصریح کرد: امت اسلامی 
عرصه های هوافضا، پزشکی و علوم مختلف رتبه جهانی کسب 
کردند به یقین در اقتصاد و تامین موادغذایی و مایحتاج ضروری 
مردم که دشمن از آن به عنوان نقطه ضعف استفاده کرده است، 

به زودی خودکفا خواهند شد.

خبر

حدادعادل: من هنوز بازنشسته نشدم!

سالار قاسمی با اشاره به اینکه طرح های مدونی در دوره آموزش ابتدایی بر اساس رویکردهای وزارت و در راستای سند تحول بنیادین به اجرا درآمده است، اظهار کرد: در همه این 
طرح ها، هدف مهم تربیت دانش آموز طبق سطح ترازی است که مدنظر قرار داده شده است. طرح کشوری تدبیر یکی از این برنامه ها است که بر اساس زیر نظام های سند تحول 
بنیادین آموزش وپرورش و به دلیل توسعه نظارت بازخوردی مستمر و همچنین ارتقای سطح مدیریت آموزشگاهی، توسعه مشارکت جویی و مشارکت خواهی دنبال شده است.

اجرای طرح »تدبیر« در بسیاری از مدارس ابتدایی استان البرز
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

شهردار کرج گفت: برای حل مشکل حقوق معوقه بیمارستان امام خمینی )ره(، شهرداری چکی به مبلغ چهار میلیارد تومان به سازمان همیاری شهرداری های استان شهری
البرز  پرداخت کرده است. به گزارش »دنیای هوادار«، وی ادامه داد: طبق برآورد انجام شده، با این مبلغ حدود چهار ماه از حقوق معوقه پرسنل این بیمارستان تسویه 
می شود. مسئولین در تلاش هستند با حل مشکل این بیمارستان، در کنار کاهش درد و رنج بیمارانی که باید در این بیمارستان بستری شوند، آبروی شهر را نیز حفظ کنند. 

کمک چهار میلیاردی شهرداری کرج به بیمارستان امام خمینی )ره( 

انگیزه بخشی به خود کار سختی است. تلاش 
برای مقاومت کردن در ادامه یک کار، پروژه یا 
حتی ماندن در یک شغل، مثل این است که 
بخواهید با گرفتن موهایتان، خودتان را از یک 
باتلاق بیرون بکشید. همه ما به طور طبیعی 
تمایل داریم از یک تلاش مستمر فرار کنیم و 
هیچ میزانی از کافئین یا پوسترهای انگیزشی 

هم در این میان کمکی نمی کنند.
اما خود انگیزه بخشی اثربخش یکی از اصلی ترین 
کارهایی است که افراد حرفه ای با دستاورد بالا 
را از هر کس دیگری مجزا می کند. بنابراین، 
چگونه می توانید به خودتان جرات به جلو پیش 
رفتن را بدهید، حتی اگر این حس را نداشته 

باشید؟
امر شخصی است.  انگیزه داشتن کاملا یک 
چیزی که به شما قدرت و اراده حرکت کردن 
کاربردی  من  برای  است  ممکن  می دهد،  را 
نداشته باشد و برخی افراد نسبت به دیگران، 
پشتکار و اصرار بیشتری برای پیش بردن کارها 
دارند. من و تیمم، بعد از 20 سال تحقیقات در 
مورد انگیزه بشر، چند استراتژی را شناسایی 
کرده ایم که برای خیلی ها کاربرد داشته است؛ 
چه کسانی که تلاش کرده اند وزنشان را کم 
کنند، چه آنهایی که برای بازنشستگی خود 
کاری  که  کسانی  یا  می کنند  پس انداز  پول 
را در محیط کارشان اجرا  سخت و طولانی 

می کنند.
اگر تا به حال به خاطر بهانه آوردن، طفره رفتن 
از انجام کار یا نداشتن تعهد لازم، نتوانسته اید 
به یک هدف دسترس پذیر برسید - و این برای 
همه ما اتفاق افتاده - توصیه می کنم ادامه این 
مقاله را بخوانید. چهار مجموعه تاکتیک به شما 

کمک می کنند به جلو حرکت کنید.

اول: هدف تعیین کنید
نه برنامه های عادی و روزمره

نتاج تحقیقات متعدد، اهمیت تعیین هدف 
به عنوان  کرده اند.  مستندسازی  ما  برای  را 
کارکنان  وقتی  داده  نشان  مطالعات  مثال 
فروش اهدافی برای خودشان تعیین می کنند، 
قراردادهای بیشتری می بندند یا وقتی افراد 
متعهد می شوند یکسری ورزش ها را در طول 
روز انجام دهند، احتمال رسیدن به تناسب 
اندام را بالا می برند. مشخص کردن آرزوهای 

کلی و انتزاعی - مثل »نهایت تلاش خود را 
و  دقیق  با یک هدف  مقایسه  در   - کردن« 
ملموس - مثل قرارداد بستن با 10 مشتری 
جدید در ماه یا 10 هزار قدم پیاده روی کردن 
در یک روز - معمولا اثربخشی کمتری دارند. 
به عنوان اولین قانون کلی، هر هدفی که برای 
خودتان تعیین می کنید یا با آن موافقید، باید 

خاص و جزئی باشد.
دارد،  امکان  که  زمان  هر  اهداف  همچنین 
باید انگیزه درونی ایجاد کنند، نه انگیزه ای که 
منشا بیرونی دارد. یک فعالیت وقتی خودش 
و  می کند  ایجاد  درونی  انگیزه  باشد،  هدف 
وقتی آن را یک هدف جداگانه می دانیم که 
در درجه دوم اهمیت قرار دارد، انگیزه بیرونی 
به ما می دهد و منتظریم پاداشی به دست 
تحقیقات  کنیم.  دوری  تنبیهی  از  یا  آوریم 
من نشان می دهد انگیزه های درونی بهتر از 
انگیزه های بیرونی، دستاوردها و موفقیت ها را 

پیش بینی می کنند.
خودمان  با  نو  سال  در  که  مدارهایی  و  قرار 
با  که  افرادی  بگیرید.  نظر  در  را  می گذاریم 
اما  ساده،  هدف هایی  سال  ماه  اولین  شروع 
تعیین  خودشان  برای  را  دوست داشتنی 
یا  یوگا  کلاس  به  رفتن  مثلا   - می کنند 
شنبه های بدون تلفن - نسبت به افرادی که 
انتخاب  نه چندان دلپذیر  اما  هدف های مهم 
کرده اند، به احتمال بیشتری در سه ماه بعد، 
همچنان دنبال کننده آن اهداف هستند. این 
بدیهی است که  واقعیت های  نتایج برخلاف 
می گویند معمولا رسیدن به آمال و آرزوهایی 
که برای سال جدید تعیین می شوند، سخت و 

دشوار است.

دوم: پاداش های اثربخش را پیدا کنید
برخی وظایف یا جنبه های یک شغل بسیار 
سخت و طاقت فرسا هستند که در این صورت، 
در  خودتان  برای  بیرونی  انگیزه های  ایجاد 
کوتاه مدت یا میان  مدت می تواند مفید باشد؛ 
به خصوص اگر خود سازمان  شما این مشوق ها 
و انگیزه ها را در نظر می گیرد. مثلا می توانید 
به خودتان وعده بدهید که با تمام کردن یک 
پروژه، چند روز به تعطیلات بروید یا اگر مقدار 
مشخصی وزن کم کردید، برای خودتان یک 
هدیه بخرید. اما مراقب باشید از انگیزه های بد 

و گمراه کننده دوری کنید.
شوید  مرتکب  است  ممکن  که  اشتباهی 
این است که به خاطر کمیت کارهایی که 
کیفیت  که  کاری  سرعت  یا  و  شده  انجام 
بدهید.  پاداش  خودتان  به  است،  مهم  آن 
یک حسابدار که به خاطر تمام کردن سریع 
غرق  خوشی  در  حسابرسی  پروژه های 
در معرض  به راحتی  است  می شود، ممکن 
اشتباه کردن قرار بگیرد یا فروشنده ای که 
به جای تکرار دستاوردهای کسب وکار، بر به 
می شود،  متمرکز  فروش  رساندن  حداکثر 
به احتمال زیاد با مشتریانی ناراضی روبه رو 

خواهد شد.

سوم: پیشرفت را تقویت کنید
حرکت  هدف  یک  سمت  به  افراد  وقتی 
می کنند، اوایل اشتیاق فراوانی دارند که آنها 
را به هیجان می آورد و بعد در اواسط مسیر 
کمی کند می شوند و اگر انرژی خود را بازیابی 
نکنند، به احتمال زیاد از حرکت می ایستند. 
به عنوان مثال، برنامه های 30 روزه  رژیم غذایی 
که به افراد داده می شود، معمولا در روزهای 
اول تمام و کمال رعایت می شود، اما به اواسط 
برنامه که می رسد، افراد به تشخیص خودشان 
برخی موارد را حذف یا اضافه می کنند. در یک 
آزمایش، به شرکت کنندگان کاغذهایی داده 
شد که دور اشکالی که روی آنها بود را ببرند. 
نتایج نشان داد در اواسط پروژه، نسبت به ابتدا 
و انتهای آن، افراد با دقت کمتری این کار را 

انجام می دادند.
خوشبختانه، تحقیقاتی که انجام شده نشان 
می دهند برای مقابله با چنین الگویی، چند 
روش وجود دارد. اولین آنها »وسط های کوتاه 
شده« است. به این معنا که اگر شما هدف کلی 
خود را به اهداف خرد و کوچک تر بشکنید 
- مثلا به جای اینکه اهداف فروش ما فصلی 
باشد، آنها را هفتگی کنید - زمان کمتری برای 
رسیدن به آن هدف خرد شده لازم است و 

دیگر دچار رکود نمی شوید.
استراتژی دوم این است که روش فکری خود را 
در مورد پیشرفتی که به دست آورده اید، تغییر 
دهید. وقتی به یک پیشرفت می رسیم، هدف 
برای ما دسترس پذیرتر به نظر می رسد و سعی 
می کنیم تلاش خودمان را بیشتر کنیم تا قدم 

آخر را برداریم. به عنوان مثال، در برنامه های 
جایزه ای  به  وقتی  مصرف کنندگان  وفاداری، 
که قرار است بگیرند نزدیک تر می شوند، بیشتر 
هزینه می کنند. شما می توانید با عقب تر بردن 
نقطه شروع خودتان، از این تمایل بهره ببرید. 
این پروژه وقتی کلید خورده که  فکر کنید 
اولین بار مطرح شد، نه  طرح پیشنهادی آن 

وقتی اجرای آن را آغاز کردید.

چهارم: نفوذ دیگران را مهار کنید
به  دائما  ما  است.  اجتماعی  انسان موجودی 
اطرافمان نگاه می کنیم تا ببینیم دیگران چه کار 
می کنند و فعالیت های آنها بر ما اثرگذار است.

حتی نشستن کنار یک کارمند که عملکرد 
خوبی دارد،  می تواند بازدهی شما را افزایش 
دهد. اما وقتی صحبت از انگیزه به میان می آید، 

این دینامیک پیچیده تر می شود.
به  را  کاری  که  می بینیم  را  همکاری  وقتی 
ناامیدی  احساس  می دهد،  انجام  سرعت 
می کنیم و به این شرایط به دو شکل واکنش 
نشان می دهیم: یا او را سرلوحه قرار می دهیم 
یا  را کپی کنیم  رفتار  آن  و سعی می کنیم 
انگیزه مان را از دست می دهیم و فکر می کنیم 
انجام  را شخص دیگری  کار  این  است  بهتر 
دهد. این شرایط خیلی هم نامعقول نیست. 
انسان  گونه ای است که همواره از طریق ویژه 
بودن فردی و بهره بردن از مزیت های رقابتی 

پیشرفت کرده است.
آخرین روش برای مهار نفوذ اجتماعی مثبت 
این است که افرادی که بیشترین انگیزه بخشی 
را برای شما دارند تا یکسری وظایف مشخص 
به  را  لزوما خودشان آن کار  انجام دهید،  را 
نحو احسن انجام نداده اند. آنها می توانند فقط 
باشند که تصویر کلی یک هدف  همراهانی 
را با شما به اشتراک می گذارند؛ افرادی مثل 
دوستان نزدیک، خانواده یا مربیان. تمایل ما 
برای موفق شدن از طرف این افراد، می تواند 
انگیزه های درونی قدرتمندی به ما بدهد تا به 
اهداف مان برسیم. مثلا یک مادر سخت کار 
کردن در محیط کار را انگیزه بخش می داند، 
چون احساس می کند می تواند الگوی خوبی 

برای دخترش باشد.
نویسنده:  آیلت فیشباخ
مترجم: مریم رضایی

نصب سامانه خرید نابینایان
در فروشگاه  شهروند

رئیس کمیته مشارکت های مردمی شورای شهر تهران از نصب 
سامانه خرید ویژه نابینایان در فروشگاه شهروند و انجام اقدام های 
این  در  بریل  با خط  لیبل محصولات  برای چاپ  کارشناسی 

فروشگاه خبر داد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، حجت نظری با تاکید 
بر ضرورت فراهم کردن شرایط حضور توان یابان در سطح شهر 
گفت: تمامی ساکنان یک شهر حقوق یکسانی داشته و نباید 
شرایط و امکانات موجود در سطح شهر به گونه ای باشد که افراد 
دارای تفاوت های جسمی و حرکتی، امکان حضور در فضاهای 

شهری را از دست بدهند.
او  با بیان این که در همین راستا نیز تذکری را در جلسه صحن 
قبل  روز  چند  گفت:  بودم،  کرده  مطرح  تهران  شهر  شورای 
شهرداری در پاسخ به این تذکر، از راه اندازی سامانه خرید ویژه 
نابینایان در شعبه بیهقی فروشگاه شهروند خبر داد که امیدوارم 
به زودی، این سامانه در سطح تمامی شعب این فروشگاه نصب 

و راه اندازی شود.
به گفته این عضو شورای شهر تهران، سامانه خرید ویژه نابینایان  
اطلاعات کالاها را از طریق نمایشگر بریل فراهم می کند و علاوه 
بر آن نابینایان می توانند اطلاعات مربوط به تمامی کالاها و قیمت 
آن را دریافت کرده و پس از سفارش اقلام مورد نظر خود، لیست 

را به متصدی تحویل دهند تا خرید برایشان انجام شود.
عضوکمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای شهر تهران با بیان 
این که این موارد جزو مشکلاتی است که بسیاری از نابینایان آن 
را مطرح کرده بودند، افزود: امکانات ورزشی مربوط به نابینایان 
و  کردم  مطرح  را  آن  تذکری  در  که  بود  دیگری  مشکل  نیز 
درپی آن، مقرر شد تا مسابقات ورزشی و رقابتی ویژه نابینایان 
در محلات شهر تهران برگزار شود و علاوه بر آن ورزشگاه های 
برای  نیز  ابوالفضل)ع(  حضرت  و  هاشم)ع(  قمربنی  هرندی، 
استفاده نابینایان و دیگر توان یابان تجهیز شود، امیدوارم تعداد این 

ورزشگاه ها در این دوره افزایش یابد.

آغاز طرح زمستانی پلیس و شهرداری 
تهران در پایتخت

طرح زمستانی برای مقابله با حوادث زمستانی و تسریع رفت و 
آمد در تهران از پنجشنبه 2۹ آذر در تهران آغاز شد.

از همشهری، رزمایش طرح  نقل  به  به گزارش »دنیای هوادار« 
زمستانی با همکاری پلیس راهنمایی و رانندگی تهران بزرگ و 
شهرداری تهران با مشارکت آتش نشانی، اورژانس و دیگر نهادها و 

دستگاه ها در تهران برگزار شد.
در اجرای این طرح که تا پایان فصل زمستان ادامه خواهد داشت، 
تمامی دستگاه های مختلف در پلیس، شهرداری تهران، اورژانس، 
هلال احمر و ... به حالت آماده باش در آمده است و تمامی امکانات 
برای جلوگیری از انسداد راه ها و مسیرها و همچنین پیشگیری و 

مقابله با حوادث زمستانی در دستور کار قرار خواهد یافت.
بیش از 30 هزار نفر از نیروهای دستگاه های مختلف از جمله پلیس، 
شهرداری، اورژانس و جمعیت هلال احمر و ... در اجرای این طرح 

مشارکت دارند.

اخبار

خلأ برگزاری رویداد گردشگری
در »بلندترین شب«

آزاده باقری - میراث ناملموس از جمله پتانسیل هایی است که 
می توان برای جذب گردشگر از آن بهره برد؛ پتانسیلی که البته 
مغفول مانده و تاکنون از آن استفاده نشده است. نوروز به عنوان یکی 
از میراث های ناملموس جهانی ایران نیز که فصل اوج سفرهای داخلی 
به شمار می رود، نه به دلیل بازاریابی مناسب بلکه به دلیل روزهای 
تعطیلش توفیق اجباری شده که مردم بار سفر بسته و مقاصدی را 

برای گردشگری انتخاب  کنند.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از دنیای اقتصاد، اما این موضوع 
باعث نشده ضعف زیرساخت ها و عدم تعریف رویدادهای متناسب با 
هر میراث ناملموس که قابلیت جذب گردشگر دارد، پوشیده شود. 
ماه  یلدا، چهارشنبه سوری، مهرگان،  از جمله شب  رویدادهایی 
رمضان، ماه محرم و... که هر کدام میراث ناملموس این سرزمین 
هستند همچنان مورد غفلت قرار گرفته اند و سعی نشده به بهانه 
آن گردشگر داخلی و خارجی جذب  شود. در صورتی که بسیاری از 
کشورهای دنیا رویدادهایی که دارند را فرصتی می دانند تا از آن برای 
جذب گردشگر داخلی و خارجی بهره ببرند.  ضعف زیرساخت و نبود 
برنامه ریزی و تبلیغات در زمینه استفاده بهینه از رویدادهای آیینی و 
سنتی کشور در حالی بیشتر به چشم می خورد که روز گذشته نیز 
به رغم مصادف شدن با شب یلدا، سفر داخلی و ورودی مانند سال های 
پیش بی رونق سپری شد؛ اتفاقی که به باور کارشناسان، مسئولان 
ذی ربط از جمله سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری، 
وزارت امور خارجه، وزارت فرهنگ و ارشاد، وزارت راه و شهرسازی 
و... باید در این زمینه اقداماتی هماهنگ صورت دهند و از چنین 
فرصت هایی برای جذب گردشگر استفاده کنند. اما در حال حاضر 
رویدادهای مرتبط با میراث ناملموس به دلیل ضعف زیرساخت ها 
و نبود برنامه ریزی مناسب هر سال می گذرند و فرصت موجود از 

دست می رود.

طرح هایی در راه هستند!
با این همه معاون گردشگری کشور در گفت و گو با »دنیای اقتصاد« 
از طرحی می گوید که با همکاری پژوهشگاه سازمان میراث فرهنگی 
برای برگزاری شب چله تدوین و به ادارات کل استان ها جهت اجرایی 
شدن ارسال شده است؛ طرحی که ولی تیموری به آن تاکید دارد، 
البته این طرح در مرحله اجرا آن قدر وسیع و گسترده برگزار نشده 
تا بخش عمده ای از کشور را شامل شود و افراد زیادی بتوانند از این 
طرح بهره ببرند: »از آنجا که شب چله از قدیم مطرح بوده، امسال با 
توجه به اختصاص بخشی از فعالیت های ما به حوزه اوقات فراغت، 
تلاش کرده ایم تا چنین خلأیی در زمینه پرداختن به رویدادهای 
کشور را پر کنیم.« وی با اشاره به طرح نه چندان گسترده مختص 
شب یلدا که در نقاطی از کشور برگزار شده است، ادامه می دهد: 
»حدود 1۵ روز پیش این طرح به ادارات کل استان ها جهت اجرایی 

شدن ارسال شد.
این طرح نیاز به زمان دارد تا به بار بنشیند؛ چراکه فرهنگ شب 
یلدا در کشور دور هم جمع شدن خانواده ها درون خانه هاست. باید 
به گونه ای این فرهنگ جابیفتد که مردم برای این رویداد از فضای 
خانه ها خارج شوند و به سفر بروند.« معاون گردشگری در پاسخ به 
این سوال که چرا از چنین رویدادی برای جذب گردشگر خارجی 
استفاده نمی شود، توضیح می دهد: »یلدا با وجود آنکه در برخی از 
کشورها نیز وجود دارد؛ اما ریشه اصلی آن از ایران نشات گرفته و باید 
آن را به یک رویداد تبدیل کنیم. در ابتدای کار هستیم و باید روی آن 
کار شود. در واقع شب یلدا در فصل کاهش سفرهای ورودی قرار دارد 
و باید از این فرصت بهره برداری کرده و جهت توزیع سفر در طول 

سال این رویداد را به صورت یک فرصت دید.«

لزوم تدوین تقویم رویدادمحور گردشگری
اما معاون گردشگری در حالی از وجود طرحی برای گرامیداشت یلدا 
سخن می گوید که فعالان گردشگری معتقدند میراث ناملموس کشور 
باوجود اهمیت و جذابیت شان همچنان مغفول مانده اند و زیرساخت های 
لازم که نیاز به همکاری اکثر سازمان ها، وزارتخانه ها، مجلس، دولت و... 
دارد ایجاد نشده است. امیرپویان رفیعی شاد، رئیس انجمن صنفی دفاتر 
مسافرتی استان تهران نیز با تاکید بر این موضوع به »دنیای اقتصاد« 
می گوید: »متاسفانه میراث ناملموس ایران برای معرفی و جذب گردشگر 
مغفول مانده است؛ در صورتی که می توان از چنین موقعیتی کمک 
گرفت و فرهنگ سازی های لازم در این زمینه انجام داد.« او با اشاره 
به اینکه آژانس های گردشگری به دلیل واسطه بودن شان نمی توانند 
به تنهایی در جذب گردشگر داخلی و ورودی حول این رویداد نقشی 
داشته باشند، ادامه می دهد: »آژانس های گردشگری واسطه ای هستند 

که باید ابزارهای لازم در اختیارشان قرار گیرد.
محل های اقامتی، حمل ونقل، مراکز خرید، وزارتخانه های مرتبط با 
بخش گردشگری و... باید با همدیگر دست به برنامه ریزی هایی بزنند 
که بتوان از این طریق یک پکیج ایده آل جهت جذب گردشگر فراهم 
کرد. به گفته رئیس انجمن صنفی دفاتر مسافرتی استان تهران 
زیرساخت ها باید بهبود پیدا کنند؛ چرا که شیوه عرضه گردشگری 
نیز در دنیا تغییر کرده و به این سمت رفته است که بررسی می شَود 
گردشگر از مقصد چه می خواهد. مقصد برای گردشگر باید جاذبه 
داشته باشد. درواقع خدماتی باید ارائه شود تا گردشگر مجاب به سفر 
به آن منطقه شود.  به باور رفیعی شاد تنظیم یک تقویم گردشگری 
رویدادمحور که لازمه اش همکاری سازمان میراث فرهنگی، وزارت 
خارجه، وزارت ارشاد، وزارت راه و شهرسازی، شهرداری ها و... است، 
نیز در دنیا دیده شود:  ایران  می تواند کاری کند که رویدادهای 
»رایزن های فرهنگی در وزارت خارجه باید دست به کار شده و 
اقدام به معرفی و تبلیغ رویدادهای ایرانی کنند. از این طریق جذب 
گردشگر نیز فراهم می شود و آژانس ها نیز می توانند به رسالت خود 

جامه عمل بپوشانند.«
فرصت یلدای سال ۹7 بدون آنکه مورد استفاده قرار گیرد، از دست 
رفت؛ رویدادی که همچون دیگر میراث ناملموس ایرانی به تنهایی 
می توانند فرصتی باشند که به جذب گردشگری ورودی به ویژه از 
کشورهای همسایه رونق بخشد. اگرچه البته معاون گردشگری کشور 
تاکید دارد طرح های خوبی از سوی سازمان میراث فرهنگی برای 

رونق دادن به رویدادهای سنتی و آیینی در راه است.

گزارش

مدیرکل دفتر شوراهای شهر و روستای وزارت 
کشور گفت: وزارتخانه به طور جدی از لایحه 
و  کرده  حمایت  شهری  یکپارچه  مدیریت 

به زودی این لایحه به مجلس می رود.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا 
اعضای هیات  آموزشی  افشار در دوره  بهزاد 
تطبیق استان اردبیل افزود: با توجه به اینکه 
تصویب این لایحه کمک بیشتری به مدیریت 
شهری کشور می کند، دولت و مجلس شورای 

اسلامی به طور جدی پیگیر آن هستند.
یکپارچه  فقدان مدیریت  اینکه  بیان  با  وی 

با  کرد:  اظهار  است،  چالش  یک  شهری 
اجرایی شدن این لایحه بسیاری از مشکلات 
مدیریتی شهر در کشور مرتفع خواهد شد. 
روستای  و  شهر  شوراهای  دفتر  مدیرکل 
وزارت کشور گفت: برخی معتقدند با اجرایی 
نارضایتی  شهری  یکپارچه  مدیریت  شدن 
جای  در  اعتبارات  و  می یابد  افزایش  مردم 
خود هزینه نمی شود ولی دولت تلاش خود 
را برای نهایی کردن آن انجام می دهد. افشار 
پایدار شهری  درآمدهای  به لایحه  اشاره  با 
افزود: این لایحه هم تقدیم هیات دولت شده 
و تلاش می شود به زودی تعیین تکلیف شود. 

وی بیان کرد: آیین نامه های دیگری هم در 
ارتباط با افزایش حقوق و مزایای شهرداران، 
آیین نامه هیات های حل اختلاف، هیات های 
تطبیق و آیین نامه اصول عوارض تقدیم دولت 
شده است. افشار عمده مشکلات شهرداری ها 
درآمد  عمده  گفت:  و  کرد  ذکر  مالی  را 
ناپایدار  درآمد های  اساس  بر  شهرداری ها 
است و به همین خاطر بیشتر شهرداری ها 
مدیرکل  هستند.  مواجه  مالی  مشکلات  با 
دفتر شوراهای شهر و روستای وزارت کشور 
را  شهرداری ها  در  انسانی  نیروی  ساختار 
بر  شهرداری ها  گفت:  و  دانست  نامناسب 

و  نمی شوند  اداره  سازمانی  چارت  اساس 
بسیاری از نیروها هم به شهرداری ها اضافه 

شده که خروج آنها هم امکان پذیر نیست.

مدیر منطقه 7 شهرداری کرج گفت:جشن 
شب یلدا برای کودکان کار در پارک آزادی 

منطقه 7 کرج برگزار شد. 

امیرحسین  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
کاظمینی با بیان اینکه این جشن همزمان با 

فرا رسیدن بلندترین شب سال و با هدف ایجاد 
لحظاتی شاد و مفرح برای کودکان کار برگزار 
شد، افزود: کودکان کار از آسیب پذیرترین 
اقشار جامعه هستند که نیاز به حمایت های 
مادی و معنوی نهادهای خدمات رسان دارند.
برای  یلدا  جشن  برگزاری  به  اشاره  با  وی 

با  این جشن  در  کرد:  تصریح  کار  کودکان 
اجرای موسیقی زنده، مسابقه فرهنگی، اهدای 
جوائز و هدایا، لحظاتی خوش و به یاد ماندنی 

برای کودکان رقم خورد.
او گفت: در حاشیه این برنامه، مراسم نمادین 

شب چله به همراه کودکان کار برگزار شد.

مدیر منطقه 7 شهرداری کرج خبر داد؛

تقسیم شادی شب یلدا با کودکان کار در بوستان آزادی کرج 

مهارتی که افراد حرفه ای را متمایز می کند!

مدیرکل دفتر شوراهای شهر و روستای وزارت کشور:

لایحه جامع مدیریت شهری به زودی به مجلس می رود

فاضلاب مسکن مهر پردیس سد ماملو 
را تهدید می کند

ماملو  سد  گفت:  پردیس  شهرستان  زیست  محیط  اداره  رئیس 
تامین کننده آب شرب تهران است و فاضلاب تولیدی تصفیه نشده فاز 
11 به انتهای روستای باغکمش که در پشت سد قرار گرفته می ریزد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، عزیز میکائیلی گفت: 
تصفیه خانه  پردیس  شهر  مهر  مسکن  و 7  فازهای 11  برای 
فاضلاب پیش بینی نشده است که تهدید جدی برای سلامت 

مردم منطقه محسوب می شود.
وی در ادامه با اشاره به پساب های خام فاضلاب و فلزات تصفیه 
نشده آبکاری های منطقه خاطر نشان کرد: به دلیل عدم توجه به 
زیرساخت های زیست محیطی، شاهد به خطر افتادن سلامت 
مردم در حوزه امنیت و سلامت آب هستیم، بر اساس نتایج 
آزمایشات عناصر موجود در پساب تصفیه نشده فاضلاب شاهد 

شاخص های میکروبی و فلزات سنگین خطرناک هستیم.
نیرو  اداره محیط زیست شهرستان پردیس گفت: وزارت  رئیس 
و شرکت آب و فاضلاب بخشی از تعهدات خود را با ساخت یک 
به  فاضلاب  از  بخشی  و  دادند  انجام  فاضلاب  تصفیه خانه  مدول 
سمت تصفیه خانه هدایت می شود، سازمان حفاظت محیط زیست 
در راستای اهداف زیست محیطی جهت تاسیس تصفیه خانه دوم 
همکاری لازم را داشته با نگاهی مثبت پروژه ها را ارزیابی و مجوز 
زیست محیطی را برای ساخت مدول دوم تصفیه خانه فاضلاب صادر 
کرده و این پروژه در حال ساخت است. میکائیلی با اشاره به عدم 
رعایت تشریفات اداری و در ساخت فاز 8 مسکن مهر بدون در 
نظر گرفتن رای دیوان عدالت اداری در خصوص ساخت و ساز در 
این فاز خاطر نشان کرد: دیوان رای ابطال صادر کرده و با توجه به 
ورود دستگاه قضا و سازمان بازرسی، هرگونه تصمیم گیری و اصلاح 

هندسی در مورد این فاز در سطح ملی و کلان انجام می شود.

پسماندهای پزشکی در پردیس متولی ندارد
رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان پردیس گفت: شبکه 
بهداشت و سازمان نظام پزشکی متولی بی خطرسازی پسماندهای 
پزشکی هستند که متولیان به وظیفه خود درست عمل نمی کنند.

میکائیلی در ادامه افزود: پسماندهای پزشکی به صورت رها شده 
داخل سطل های زباله داخل شهر تخلیه می شود.

وی در ادامه با اشاره به خطر پسماندهای پزشکی گفت: افرادی به 
صورت غیرمجاز و با دست بی حفاظ مبادرت به تفکیک پسماندها 
می کنند و در معرض جراحت، بیماری با زباله های پزشکی قرار 
دارند و انتقال بیماری های عفونی توسط این افراد به دیگران دور 

از انتظار نیست.

محیط زیست
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هنری

خلاء رقابت در موسیقی ایران
یک آلبوم در ایران چقدر می فروشد؟!

اتفاق عجیبی که در موسیقی ایران در 
حال رخ دادن است و سال هاست که 
تجربه اش می کنیم و هیچ کس هم 
صدایش در نمی آید، بی خبری مطلق 
در باب آمار و ارقام این هنر است که 
اتفاقا در ایران هم محبوبیت چشم 
گیری دارد. در ایران، شما اگر بخواهید 
بدانید که آلبوم محبوبتان چقدر تا به 
حال به  »فروش« رسیده است، هرگز متوجه نخواهید شد ! اساسا 
هیچ ارگان و هیچ سازمان و هیچ نهادی وجود ندارد که به طور سالانه 
یا ماهانه یا... بیاید و از پر فروش ترین آلبوم های موسیقی لیستی 

تهیه کند.
در سال های اخیر سایت هایی مانند »بیپ تیونز« و »موسیقی ما« 
به واسطه کاربرانشان تلاش کرده اند که آماری در مقیاس بسیار 
کوچک منتشر کنند و پرفروش ترین و کم فروش ترین آلبوم ها 
را مشخص کنند، اما به هیچ وجه این مساله قابل قیاس با فروش 
»نسخه های فیزیکی« آلبوم ها و... نیست. بالاخره اگر در سینما هر 
هفته آمار فروش فیلم ها منتشر می شود، »مارکت« و گیشه موسیقی 

نیز فروش آلبوم های یک خواننده است. 
اتفاقی که در تمام دنیا می افتد این است که شما با دوتا کلیک مانند 
آب خوردن می توانید به آمار فروش آلبوم ها چه در سال 1۹۵0 و 
چه همین امسال برسید و هیچ تفاوتی ندارد چرا که همه اش در 
دسترس و مدون است. اما چه کسی می داند، پر فروش ترین های 
سال ۹6، ۹۵، ۹4 کدام آلبوم ها بوده اند و به احتمال قریب به یقین، 
امسال هم به طور دقیق مشخص نخواهد شد و نباید انتظارش را 
بکشیم. اما چیزی که مشخص است، مهم بودن این آمار است چرا 
که با چنین آمارهایی ذائقه مخاطب دست هنرمند و مدیر می آید و 
می تواند برای آینده و سیاست گذاری هایش تصمیم گیری کند و 
بدون آن تقریبا غیر ممکن است. اگر سری به یکی از ده ها شرکت 
فعال تولید آلبوم موسیقی بزنید و این سوال و خواسته را از آن ها 
مطرح کنید، قطعا جواب سر بالا می شنوید. همه آن ها بدون استثنا 
حرف از »دانلود غیر قانونی« می زنند و فروش آلبوم را بسیار پایین 
جلوه می دهند. ادعایی که شاید درست باشد، اما مساله اینجاست 
که پس این شرکت ها چگونه سرپا می مانند اگر فروش آلبوم ها 
بسیار پایین است و مردم به دانلود روی آورده اند؟ بدون شک دانلود 
غیرقانونی آلبوم ها و فیلم ها، امر بسیار نکوهیده ایست که به وقت 
خود به آن خواهیم پرداخت، اما یکی از راه هایی که می توان هواداران 
یک خواننده را به خرید آلبوم های آن خواننده ترغیب کرد، همان 
بحث رقابت بر سر »پر فروش« بودن است که عملا در موسیقی ایران 

وجود ندارد و جای خالی آن به شدت احساس می شود.

یادداشت

رویکرد سری جدید برنامه »هفت« چه خواهد بود؟
مجری جدید هفت: 
محمدحسین لطیفی

سرانجام تکلیف مجری برنامه 
بهروز  شد.  مشخص  هفت 
افخمی بعد از پایان قرارداد 2 
ساله با سازمان صدا و سیما در 
روز 20 اسفند ماه سال 13۹۵، 
آخرین قسمت از برنامه »هفت« 
را به روی آنتن برد و دیگر پشت 
میز خبرسازش ننشست. حدود 
یک سال، دیگر جمعه شب ها 
هفتی نبود تا سینما را در قاب تلویزیون به چالش بکشد اما مدیران 
رسانه ملی هر چه به روزهای سرد زمستان نزدیک شدند، جای خالی 
»هفت« را احساس کردند و تصمیم گرفتند حداقل ویژه برنامه ای 

برای مهم ترین فستیوال سینمایی ایران تولید کنند.
انتخاب مجری انگار به معضلی لاینحل برای مسئولان سازمان صدا 
و سیما تبدیل شده بود، عادل فردوسی پوری در سینما نداشتند؛ 
ها  میلیون  مقابل  هفته  هر  دهه،  دو  بتواند  که  مجری خلاقی 
بیننده بنشیند و رضایت حداکثری هم ایجاد کند. فرصت زیادی 
نداشتند، ترجیح دادند به سراغ رضا رشیدپور بروند؛ مجری نامداری 
که سال ها ممنوع التصویر بود و بازگشت شکوهمندی با برنامه 
مخاطب  حداقل  رشیدپور  داشت.  خورشید«  »حالا  صبحگاهی 
حرفه ای سینما محسوب می شد و علیرغم چند حاشیه سازی 

کوچک توانست اجراهای قابل قبولی را به نمایش بگذارد.

از افخمی تا لطیفی
کناره گیری غیرمنتظره افخمی بار دیگر چرخه انتخاب مجری برای 
برنامه »هفت« را به حرکت انداخت، از چهره هایی مانند منصور 
ضابطیان، رضا رشیدپور، فرزاد حسنی، محمدرضا شهیدی فرد نام 
بردند و حتی زمزمه هایی مبنی بر بازگشت فریدون جیرانی مطرح 
شد ولی هیچ کدام از مرحله مذاکره فراتر نرفتند. شنیده هایی بود 
که قرار است باز هم یک کارگردان پشت میز »هفت« بنشیند و 
از کارگردانی مثل محمدحسین لطیفی هم اسم بردند ولی کمتر 
کسی فکرش را می کرد این ایده عملی شود اما شد. خودش هم 
واکنش نشان داد و البته از تغییر رویکرد گفت: »اگر بنابر مذاکراتی 
که تا کنون داشته ایم، قرار باشد من اجرای قطعی این برنامه را به 
عهده بگیرم قطعا رویکرد متفاوتی خواهم داشت. من جزو کسانی 
بودم که هیچ گاه رویکرد قبلی »هفت« را قبول نداشته ام و قطعا 

رویکرد من در چالش با مهمانان، شیوه متفاوتی خواهد داشت.«
لطیفی صراحتا به شیوه اجرای بهروز افخمی انتقاد وارد کرد و ادامه 
داد: »اینکه مردم را به عیان به تماشای مشکلات سینما بنشانیم 
و مردم به ما بخندند، رویکرد درستی نیست. من رویکرد قبلی را 
هیچ وقت قبول نداشتم و شاید نیم ساعت از برنامه را می دیدم. من 
علاقه ای به تنش ها ندارم. رویکرد ما باید مهر و محبت و دوستی باشد. 
اساسا برنامه »هفت« چالشی است اما این چالش می تواند پدرانه باشد 

یا نوعی موضع گیری باشد، در نهایت من موضع گیری نمی کنم.«
لطیفی سریال های پرمخاطبی مانند »کت جادویی«، »همسایه ها«، 
»سفر سبز«، »وفا« و صاحبدلان را برای تلویزیون ساخته و در 
سینما هم با فیلم هایی مانند »خوابگاه دختران«، »روز سوم« و 

»توفیق اجباری«، تجربه های موفقی را پشت سر گذاشته است.

اخبار

رکوردشکنی ورژن کارتونی مرد عنکبوتی

شروع درخشان فیلم تازه کلینت ایستوود

با ایستادن اولین ورژن کارتونی بلند سینمایی از روی اسپایدرمن که 
نام کامل کننده »به درون نظم عنکبوت« را برای آن برگزیده اند، 
در صدر جدول پرفروش های سینماهای آمریکای شمالی، برای 
سیزدهمین بار در طول سال رو به پایان میلادی یک فیلم اقتباس 
شده از روی آثار مارول و کمیک بوک های معروف و پرطرفدار آن در 
چنین جایگاه رفیعی قرار گرفت، ضمن این که 3۵/4 میلیون دلاری 
که این صدرنشینی را برای این ورسیون کارتونی موجب شد، افتخار 
بهترین آغاز اکران تاریخ برای یک انیمیشن در طول ماه دسامبر را 

هم شامل حال این فیلم کرد.

در همین حال »The Mule« فیلم جنایی تازه کلینت ایست وود 
مشهور که خودش هم در آن نقش اول را ایفا می کند یک شروع 
خوب 17/2 میلیون دلاری همراه با کسب رتبه دوم جدول پولسازان 
را در گیشه های آمریکا و کانادا برای خود به تصویر کشید، ولی 
»موتورهای فناپذیر« کار جدید استودیوی یونیورسال به رغم امیدهای 
فراوانی که به آن می رفت، فقط به رتبه پنجم این جدول نایل آمد 
و شروع 7/۵ میلیون دلاری آن در عین هزینه 100 میلیون دلاری 
تولید آن از سوی برخی نشریات روز دوشنبه )26 آذرماه( آمریکا با 
عبارت »تصادف کرد و سوخت« توصیف شد که به این معناست که 
این ماشین های ویژه به جای داشتن سرعت زیاد و لازم، تصادف کرده 

و از پای درآمده اند.
رتبه دوم در جدول درآمدسازان این هفته سینماهای آمریکا و کانادا 
همان طور که قبلاً نیز آوردیم سهم »The Mule« یا قاطر  شد که 
یک فیلم پلیسی- جنایی تازه از کلینت ایست وود است که در آستانه 
8۹ سالگی نیز همچنان پرکار است و تقریباً هر دو سال یک بار فیلم 
تازه ای را رو می کند و اکثر آنها هم کارهای قابل اعتنایی هستند. 
این مرتبه فیلم جدید ایست وود روایتگر مرد ۹0 ساله ای است که به 
رغم داشتن سابقه شرکت در جنگ جهانی دوم به کار قاچاق و توزیع 
موادمخدر در گوشه ای از آمریکا وارد می شود و این امر شرایطی 
تازه و دشوار و رویارویی او را با نیروی پلیس منطقه موجب می شود. 
نقش اول فیلم یعنی رل همان پیرمرد توزیع کننده موادمخدر را نیز 
 »The Mule« ایستوود ایفا کرده است. با چنین مقدمات و اوصافی
یک شروع پخش 17/2 میلیون دلاری را برای خود ثبت کرد و اهمیت 
این دستاورد از آن رو بیشتر می شود که در نظر بگیریم در میان شش 
فیلم صدر جدول پرفروش ها فقط همین فیلم در سالن هایی کمتر 
از حداقل 3 هزار مورد )دقیقاً در 2۵88 تالار( به نمایش درآمده و 
بنابراین امکان و جا و مجال دیده شدن رقبایش بسیار بیشتر از امکان 

خودنمایی »قاطر« بوده است.

اخبار

»شاگرد قصاب«
::  پاتریک مک کیب  ::

کتاب »شاگرد قصاب« با عنوان 
 The Butcher Boy اصلی 
نویسنده  مک کیب  پاتریک  اثر 
جایزه  نامزد  که  است  ایرلندی 
این  شد.  نیز  بوکر سال 1۹۹2 
رمان بسیار تحسین شده همواره 
مورد توجه منتقدان و مردم قرار 
بسیار  و درباره آن  داشته است 
نوشته اند. کتاب »شاگرد قصاب« 
جایزه  در  نامزد شدن  بر  علاوه 
بوکر، جایزه ادبی آیریش تایمز را 
از آن خود کرده است و در فهرست 1001 کتابی که پیش از مرگ 

باید خواند - که از سوی گاردین منتشر شده است - قرار دارد. 
رادی دویل، نویسنده رمان »پدی کلارک هاهاها« درباره »شاگرد 
قصاب« نوشته است :» درخشان، بی همتا. پاتریک مک کیب شما را 
به دنیای کتاب هل می دهد طوری که از آن طرف نفس زنان بیرون 
می آیید و کتاب را ستایش می کنید و می دانید نگاه تان به داستان 
کاملا عوض شده است. بهترین رمان ایرلندی که طی سال های 

اخیر خوانده ام.«
در پشت جلد کتاب، قسمتی از متن رمان آمده است که به خوبی 
محتوای آن را بازتاب می دهد: »وقتی می رسیدم خانه هوا دیگر روشن 
شده بود و مسخره بود اگر می خواستم بروم به رخت خواب، برای 
همین کنار بابا می نشستم به چیزهای مختلف فکر می کردم، یکی اش 
این که آدم های لال چون نمی توانند داد بزنند احتمالا توی شکم شان 

سیاه چاله دارند.«
رمان درباره یک بیمار روانی است و کل داستان آن، ماجراها و 
اتفاقاتی است که این دیوانه تعریف می کند. داستان کتاب از زبان 
فرنسی برادی بیان می شود که آمیخته ای از اول شخص و جریان 
سیال ذهن است.خانواده فرنسی تاثیر بسیار زیادی روی او دارد. 
خانواده ای که پدر آن یک دائم الخمر است و مادر خانواده از وضعیت 
موجود بسیار ناراضی و ناامید است. شرایط به قدری سخت است 
که مادر فرنسی اقدام به خودکشی می کند، یک خودکشی ناموفق 
که باعث می شود او را در بیمارستان روانی بستری کنند. در این 
میان، تنها پناه فرنسی دوستش جو پرسل است. فرنسی و جو دنیای 
کودکانه و خاص خود را دارند، در گوشه ای یک مخفیگاه دارند و 

عاشق کامیک بوک هستند.
لازم به ذکر است که اسم کتاب از ترانه ای به همین نام گرفته 
شده است. »شاگرد قصاب« یک ترانه ی فولک انگلیسی است که 

خواننده های زیادی آن را خوانده اند.

»هفت« باز هم مجری عوض کرد؛معرفی کتاب

امیدواری  برای
 جبران  مافات

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از مهر، سرانجام برای اولین بار یکی از مدیران ارشد کمپانی دیزنی، شایعه عدم بازگشت جانی دپ به جدیدترین فیلم از مجموعه »دزدان 
دریایی کارائیب« را تایید کرد. شایعه جدایی جانی دپ از پروژه »دزدان دریایی کارائیب« از مدت ها پیش در محافل سینمایی پیچیده بود و پیش از این اکثریت قریب به 

اتفاق هواداران این مجموعه از بازگشت کاپیتان جک اسپارو قطع امید کرده بودند.

جدایی قطعی جانی دپ از »دزدان دریایی کارائیب«

بزرگی می گفت »بزرگترین دشمن تو، در 
درون توست«. اما این جمله علاوه بر اینکه 
فقط  و  باشد  داشته  کاربرد  ها  انسان  میان 
شامل آدم ها بشود، به طور کامل می تواند 
روی هر ابزار و هر چیزی که »جان حقیقی« 
یا »جان مجازی« دارد استفاده شود و آن را 
تحلیل کند. یکی از آن غیر انسان هایی که 
می توان این جمله را برای آن به کار برد، قطعا 
»سینمای ایران« است که جان حقیقی ندارد 
اما تا دلتان بخواهد دشمن دارد و اصلا بیراه 
نیست که بگوییم بزرگترین دشمن سینمای 
ایران، در درون خود سینماست و نباید در 

جایی خارج از آن به دنبالش بگردیم.
فراوان  های  قوس  و  کش  از  پس  بالاخره 
برنامه »هفت«،  اجرای سری جدید  بر سر 
مجری این برنامه در فاصله کمتر از چهل 
روز مانده به آغاز جشنواره فجر، مشخص و 
اعلام شد تا احتمالا جنگ های تازه سینمای 
ایران را به هیچ وجه از دست ندهیم و روی 
آنتن زنده تلویزیون با مخاطب میلیونی، به 
مسخره  را  آن  بزنیم،  زخم  ایران  سینمای 
کنیم و شاهد دعواهایش باشیم. هنوز زخم 
ناسزاهایی که روی آنتن زنده برنامه هفت به 
کارگردانان شهیر این مملکت داده شد خوب 
نشده است و از بد ماجرا با این سری آخری 
که توسط »بهروز افخمی« اجرا می شد، این 
زخم ها عمیق و عمیق تر هم می شدند. تا 
جایی که اگر یک روز برنامه هفت مانند »نود« 

یک جنجال و دعوا به پا نمی کرد، انگار هفته 
مخاطبان یک چیزی کم داشت و حتما باید 

یک نفر ترور شخصیتی می شد !

سری جدید ، مجری جدید
از فریدون جیرانی تا بهروز افخمی و ایناواخر 
هم رضا رشیدپور، همه و همه آمده بودند 
به آن عزت  یابند،  باز  را  تا کرامت سینما 
ببخشند و هوای سینما را داشته باشند. اما 
آن قدر آقایان روی آنتن زنده برای خودشان 
جولان می دادند و مزه »جذب مخاطب« به 
وسیله جنجنال سازی زیر دهان هایشان مزه 
کرده بود که همین مساله گریبان گیرشان 
می شد و خیلی دوام نمی آوردند و توسط 
تمام  تقریبا  و  شدند  می  عوض  سازمان 
خودزنی  یک  حداقل  برنامه،  این  مجریان 
بزرگ و جنجالی در برنامه هایشان رخ داده 
است که دل سینما را به درد آورده است و 
همین گاف ها روی یکدیگر جمع می شد تا 
اینکه هر چند فصل یک بار که می خواست 
سری جدیدی از برنامه هفت آغاز شود، دیگر 
مجریان سابق را روی آنتن زنده نمی دیدیم. 
تقریبا تبدیل به آرزو شده است که برنامه 
هفت، یک تیم پشت صحنه و جلوی صحنه 
ثابت داشته باشد و برنامه شکل و شمایل 

»تخصصی« و »حرفه ای« به خود بگیرد. 
حالا اما، »نود سینمایی« این بار قرار است 

توسط محمدحسین لطیفی اجرا شود. 
لطیفی را همگان با سریال های »صاحبدلان«، 
»کت جادویی«، »همسایه ها« و همچنین 
فیلم های ماندگاری مانند »خوابگاه دختران« 
قابل  آدم  و  دارند  خاطر  به  سوم«  »روز  و 
شود.  می  محسوب  عرصه  این  در  قبولی 
لطیفی اساسا انسان جنجال برانگیز و حاشیه 
سازی نیست و در این سال ها همواره فاصله 

خود را با حواشی حفظ کرده است. اینکه 
این  اجرای  پیشنهاد  لطیفی  محمدحسین 
برنامه را قبول کرده است، می توان امیدوار 
بود که کمی دوز »احترام متقابل« در برنامه 
داده شدن  نسبت  کمتر شاهد  و  برود  بالا 
واژه های کثیف و البته سخیف به کارگردانان 
کشورمان باشیم و دل »مسعود کیمایی« ها 

دیگر به درد نمی آید.

تزریق احترام ؛ رویکرد لطیفی
مخالفان  از  یکی  لطیفی  محمدحسین 
و  بود  برنامه هفت  قبلی  های  اصلی سری 
اساسا یکی از شرط هایی که برای پذیرفتن 
رویکرد  تغییر  گذاشت،  برنامه  این  اجرای 
این برنامه سینمایی بود. لطیفی صراحتا به 
شیوه اجرای بهروز افخمی انتقاد وارد کرد و 
ادامه داد: »اینکه مردم را به عیان به تماشای 
مشکلات سینما بنشانیم و مردم به ما بخندند، 
رویکرد درستی نیست. من رویکرد قبلی را 
هیچ وقت قبول نداشتم و شاید نیم ساعت 
از برنامه را می دیدم. من علاقه ای به تنش ها 
ندارم. رویکرد ما باید مهر و محبت و دوستی 
است  چالشی  »هفت«  برنامه  اساسا  باشد. 
اما این چالش می تواند پدرانه باشد یا نوعی 
موضع گیری باشد، در نهایت من موضع گیری 

نمی کنم.« 

که  است  چیزی  همان  تقریبا  رویکرد  این 
البته  و  ای شدن  به سمت حرفه  را  برنامه 
دوری جستن از »حواشی و جنجال« سوق 
می دهد. اما به هر روی هنوز مطمئن نیستیم 
که می شود به این صحبت ها اعتماد کرد یا 
خیر چرا که تمام مجریان و تیم های قبلی 
را  ابتدا همین صحبت ها  برنامه هفت، در 
مطرح می کردند و به قبلی ها انتقاد وارد می 
دانستند اما نوبت به خودشان که می رسید، 

دسته گل های تازه آب می دادند.

کلام آخر
برنامه هفت، همان برنامه ایست که مردم را به 
سینما پیوند می زند و از اتفاقات روز این عرصه 
مطلع می کند. وقتی یک برنامه حرمت ها را 
روی آنتن زنده بشکند، مردم اعتمادشان را به 
سینماگران از دست می دهند و باور بفرمائید 
این مساله تاثیر مستقیمی روی هر نقطه از 
و...  »جشنواره«  تا  »فروش«  از  سینما  این 
دارد و می تواند اوضاع را از اینی که هست و 

امروزش دچارش هستیم، وخیم تر کند. 
سینمای  که  نیست  این  نگارنده  مقصود 
ایران را »پاک و منزه« جلوه دهیم؛ نه اصلا. 
اما حداقل در صورت کارگردانی که بالاخره 
ماه ها برای ساخت یک فیلم جان کنده است، 

نگاه نکنیم و به او ناسزا نگوییم !

روح اله حجازی سه سال بعد از آخرین ساخته اش یعنی »مرگ ماهی« سال گذشته با فیلم »اتاق تاریک« که تجربه ای متفاوت با سایر ساخته هایش محسوب 
می شود به جشنواره فیلم فجر آمد. »اتاق تاریک« پنجمین ساخته حجازی پس از فیلم های »در میان ابرها« ، »زندگی خصوصی آقا و خانم میم « ،» زندگی مشترک 
آقای محمودی و بانو« و »مرگ ماهی« است. ساره بیات، ساعد سهیلی، امیررضا رنجبران، مروارید کاشیان، محمد امامی، رضا احمدی، ژیلا دایی و با معرفی سید 
علیرضا میرسالاری بازیگران »اتاق تاریک« هستند. در خلاصه داستان فیلم آمده است: فرهاد و هاله فصل جدید زندگی خود را آغاز کرده اند و این سرآغاز تغییرات 

دیگری است که آنها را در مواجهه با مسایل جدیدی قرار می دهد.

معرفی فیلم »اتاق تاریک« 

یک ملودرام روانشناسنه بر پرده سینما ها

با  را  سینمایی  فعالیت  حجازی  اله  روح 
کارگردانی فیلم های کوتاه آغاز کرد و اولین 
فیلم سینمایی او »در میان ابرها« بود که در 
سال 1386 ساخته شد. »در میان ابرها« در 
بیست و ششمین دوره جشنواره فیلم فجر در 
بخش مسابقه نگاه اول - نخستین فیلم بلند 
را  فیلم  بهترین  بلورین  سیمرغ   - فیلمساز 
دریافت کرد. فیلم »در میان ابرها« نخستین 
ساخته حجازی فیلم موفقی از آب در آمد اما 
دو فیلم بعدی »زندگی خصوصی آقا و خانوم 
محمودی  آقای  مشترک  »زندگی  و  میم« 
و بانو« علی رغم استقبال منتقدان، هر دو از 

جشنواره فجر کنار گذاشته شدند.
روح اله حجازی، در »زندگی خصوصی آقا و 
خانم میم« به مشکلات زندگی زناشویی جامعه 
در حال گذار از سنت به مدرنیته می پردازد، 
در »زندگی مشترک آقای محمودی و بانو« 
روابط  مدرنیته،  و  سنت  تقابل  نمایش  با 
خانوادگی و زناشویی را به چالش می کشاند 
و در »مرگ ماهی« با مرگ نمادین مادر که 

اشاره ای است به سنت، به روابط خواهر و 
برادری و مشکلاتشان می پردازد. این بار در 
»اتاق تاریک« بازهم سراغ جامعه در حال گذار 
رفته و اما به مسائل تربیتی و والدین چنین 
جامعه ای پرداخته است و قرار است از این 

منظر جامعه خویش را به چالش بکشاند.
داستانش  اصلی  خط  روایت  برای  حجازی 
به ویژه چندی  به سراغ سوژه ای رفته که 
مهمی  جایگاه  روزانه  خبرهای  در  است 
که  ای  مسئله  آزاری.  کودک  است؛  داشته 
به دلیل نوع موضوعیتش پرداخت داستانی 
این  پیشن  آثار  به  نسبت  را  تری  روانکاوانه 
کارگردان می طلبیده است. کما اینکه روح اله 
حجازی تا حدی با نمایش پیامدهای این آزار 
این  به  بزرگسالی  در  شدیدترش  عواقب  و 

پرداخت روانکاوانه نزدیک می شود.
امیر )علیرضا میرسالاری(، پس از آنکه کسی 
بدنش را دیده، دچار استرس و بی اختیاری 
ادرار می شود. مسئله را برای پدرش فرهاد 
ی  نوبه  به  او  و  گوید  می  سهیلی(  )ساعد 

خود در حال پیگیری ماجراست تا هنگامی 
که همسرش هاله )ساره بیات( پی به جریان 
می برد و خود می خواهد دنباله ی داستان 
تا آخر که سرانجام متوجه  بگیرد.  را پیش 
می شویم کودک آزاری شدیدتری در دوران 

کودکی برای فرهاد اتفاق افتاده است.
یونگ  نظریه  به  گریزی  نباشد  بد  شاید 
روانشناش مشهور بزنیم. از نظر یونگ اولین دوره  
تکامل شخصیت، دوران کودکی است. در دوران 
کودکی، »من« در شخصیت کودک به صورت 
ابتدایی شروع به رشد می کند، اما در این دوران 
کودک دارای هویت یکتایی نبوده و شخصیت 
او در واقع بازتابی از رفتار و شخصیت پدر و مادر 
است. در این دوران پدر و مادر سعی می کنند 
کنند.  تحمیل  کودک  به  را  شخصیت خود 
آنها کودک را طوری تربیت می کنند که ادامه 
دهنده راه و شخصیت خودشان باشد یا برعکس 
کودک را به سمتی سوق می دهند که مسیری 
پیموده اند  خودشان  که  را  آنچه  از  متفاوت 
بپیماید تا از این راه جبران و جانشینی برای 

کمبودهای خودشان بیابند.
گرچه این فیلم در ساختار فیلمنامه ای اش تا 
حد زیادی مانند فیلمنامه های اصغر فرهادی 
رفتار کرده است، که گره افکنی ها و گشایی ها، 
پیش داوری های هر لحظه ای شخصیت و 
مخاطب نسبت به فرد کودک آزار و چرخش 
ناگهانی و برملا شدن اصل داستان در انتها گواه 
بر همین امر می باشد و آن را بسیار شبیه به 
»فروشنده«، آخرین ساخته فرهادی کرده است، 
اما در سبک کارگردانی و فیلمسازی، همان 
سلیقه و امضای حجازی را داراست. تصاویر آرام 
و با طمانینه و قاب های خلوت پیمان شادمانفر، 
و  لباس  در  پوشی و خوش سلیقگی  خوش 
صحنه که در نتیجه همکاری مروارید کاشیان به 
عنوان طراح لباس و بهادر حسین زاده در نقش 

طراح صحنه می باشد. 
تماشای این فیلم برای افراد زیر دوازده سال 
ممنوع است. لذا به تمامی »بزرگسالان«، 
این فیلم را برای تماشا در سینما پیشنهاد 

می کنیم.

احسان بیگلری

محمدحسین سیفی
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

سبک زندگی

نماد گربه معمولا روی کتاب های قدیمی، 
دیوارهای هنری و معماری های باستانی 
نماد  معمولا  ها  گربه  شود.  می  دیده 
این  با  هستند.  نیک  اقبال  و  خوشبختی 
که  کسانی  برای  هم  اوقات  برخی  وجود 
آن ها را در خواب و بیداری می بینند نماد 
بختی بد و شوم هستند. در این قسمت از 
تعبیر خواب این شماره به سراغ »گربه« 
جالبی  بسیار  نکات  شک  بی  که  رفتیم 

برایتان خواهد داشت

1. گربه خوابیده یا گربه در حال خرخر
گربه ها معمولا حیوانات چندان فعالی نیستند 
و در دنیای واقعی اغلب در حال خوابیدن یا 
به همین  لم دادن هستند.  و  دراز کشیدن 
دلیل دیدن گربه خوابیده در خواب تجربه ای 

غیرعادی به شمار نمی رود.
این خواب نشان دهنده آن است که شما در 
دوران بسیار مثبت و سازنده ای از زندگی خود 
از زندگی  به سر می برید و در این مرحله 
تجربه می  را  و خوشحالی  آرامش  احساس 

کنید.
2. گربه ای که دوست دارد نوازش شود

گربه ها معمولا این کار را در دنیای واقعی 
انجام می دهند و به همین دلیل این خواب 
نیز خوابی بسیار رایج و متداول است. گربه دور 
و بر پاهای صاحبش می پلکد و عشق و توجه 
را از او طلب می کند. تعبیر این خواب بسیار 
مثبت و مبارک است زیرا نشان دهنده شما و 
افراد پیرامون تان است. دیدن چنین خوابی 
به  شما  که  است  آن  دهنده  نشان  احتمالا 
دیگران وفاداری و عشق خودتان را می دهید 

و آن ها به همین دلیل قدردان شما هستند.

3. گربه ای عصبانی و پرخاشگر
از نظر ما معمولا گربه ها موجوداتی تهاجمی 
و پرخاشگر نیستند. آن ها معمولا در حال 
خوابیدن و استراحت کردن هستند یا اگر آن 
ها را بترسانیم از ما فرار می کنند. اما دیدن 

گربه ای پرخاشگر و عصبانی در خواب- بر 
تعبیری  دربردارنده  بالا-  های  مثال  خلاف 

منفی است.
تعبیر این خواب معمولا آن است که شما 
در زندگی واقعی خود با تجربه هایی منفی 
و ناخوشایند روبرو خواهید شد. اگر در خواب 
ببینید که گربه ای می خواهد به شما حمله 
دیداری  شاید  کند،  زخمی  را  شما  و  کند 

با کسی  را  آمیز  غیردوستانه و خصومت 
تجربه می کنید.

4. گربه ای که از شما فرار می کند
ای  تجربه  فرار  حال  در  گربه  خواب 
این  قطعا  است.  انگیز  و شگفت  جالب 
خواب نمایانگر چیزی ناخوشایند نیست 
و معمولا نشان دهنده آن است که در 
جایگاه فعلی خود در زندگی گیر افتاده 
بندها را گسسته و  اید و لازم است که 
خود را از تمام چیزهایی که شما را در 
بند کشیده است دور کنید. در رابطه با 
زندگی عاشقانه نیز شاید احساس می 
کنید که باید رابطه عاطفی فعلی خود 
را ترک کنید و این رابطه انتظارات و 

توقعات شما را برآورده نمی سازد. 

5. گربه مرده
یک  از  نمادی  خواب  در  مرده  گربه 

رابطه از بین رفته و تاریخ گذشته در عالم 
واقعیت است. شاید به تازگی از یک رابطه 
ناخوشایند خارج شده اید یا شاید به تازگی 

تجربه طلاق را از سر گذرانده اید. احساساتی 
که معمولا در چنین موقعیت هایی تجربه می 
کنیم برای روح ما بسیار سنگین و آزاردهنده 
هستند و دیده شدن آن ها در قالب مرگ در 
خواب تجربه ای غیرمعمول به شمار نمی رود.

6. بچه گربه
هیچ خوابی روشن تر از این برای شما وجود 

ندارد. حتی اگر شما طرفدار گربه هم نباشید 

باز هم نمی توانید در برابر این توپک های خزه 
ای  زیبا و دوست داشتنی در بیداری یا خواب 

مقاومت کنید.
دوست  و  جذاب  موجوداتی  ها  گربه  بچه 
داشتنی هستند و حتی اگر یک بار آن ها 
خواب  این  باشید،  دیده  خود  خواب  در  را 
نشان دهنده احساس نیاز به توسعه نفس 
و استقلال شما است. بچه گربه در خواب 

بی  و  پاکی  نماد 
در  گناهی 

در  اگر  بنابراین  است.  آن  شکل  بهترین 
خواب خود بچه گربه ببینید، تعبیر آن است 
که احتمالا باید بندها را باز کنید و رهایی و 

استقلال بیشتری را تجربه کنید.

7. گربه ای در معرض خطر
اگر در خواب گربه ای را ببینید که در معرض 
خطر قرار دارد و شما باید آن را نجات بدهید، 
دوباره  باید  که شما  است  آن  دهنده  نشان 
احساس قدرت و کنترل خود بر زندگی را به 
دست آورید. حتی اگر هدف اصلی شما در 
زندگی کمک به سایر موجودات و مخلوقات 
با هدف فراهم کردن امکان زندگی کردن آن 
ها است، باید بدانید که بدون شک کمک به 
دیگران موجب می شود که فرد کمک کننده 

احساس قدرتمند بودن را تجربه کند.

8. گربه سیاه
گربه سیاه به ویژه برای افراد خرافاتی معمولا 
نماد چیزی ناخوشایند است. گربه سیاه اغلب 
و  است  ارتباط  در  سیاه  جادوی  و  سحر  با 
نشان دهنده این است که فرد خواب بیننده 
در زندگی خود نمی تواند استقلال و رهایی 
کافی داشته باشد. گربه سیاه به هیچ وجه 

تفاوتی با سایر گربه ها ندارد.
دیدن گربه سیاه در خواب نشان 
در  واهمه شما  و  ترس  دهنده 
پیروی از شهود و ندای درونی 
تان در زندگی واقعی است. 
تعبیر این خواب آن است 
که شما باید بیشتر از 
خودتان  به  همیشه 
متکی بوده، خود را از 
دیگران بی نیاز کنید 
بیشتر  را  خودتان  و 

باور داشته باشید.

معرفی جاذبه های گردشگری 
و دیدنی »همدان« )4(

اگر به همدان سفر کردید خیال نکنید آن جا جای دیدنی ندارد یا کم 
دارد و اگر برنامه سفر چند روزه به »هگمتانه«، نخستین پایتخت ایران 
زمین را دارید،  توصیه می کنم به مکان هایی که امروز به شما معرفی 
می کنیم بروید و از نزدیک ببینید. همراه ما باشید با معرفی بهترین 

مکان های دیدنی همدان که ارزش یک بار بازدید را دارند.

1- گنبد علویان
این بنا نمونه ای بی نظیر از معماری دوره ی اسلامی است. در چهار 
باغ علویان در نزدیکی میدان امامزاده عبدا.. در شهر همدان قرار گرفته 
است. این گنبد از سمت شمال در خیابانی که میدان عین القضات را 
به میدان امامزاده عبدا.. متصل می کند قرار گرفته است. گنبد علویان 
یکی از شاهکارهای معماری و گچ بری بعد از اسلام در همدان است.

2- امامزاده حسین
در ابتدای شهر همدان و در ابتدای خیابان شهدا قرار دارد. یکی از آثار 
ممتاز معماری شهر همدان است که گنبد آجری زیبایی دارد. امامزاده 
حسین ، از نوادگان امام حسن مجتبی یا امام حسن عسکری است. 
مطابق با شواهد موجود بنای این امامزاده حداقل مربوط به دوران 
صفویه است. البته در طول زمان در این بنا تغییراتی ایجاد شده است.

3- بازار سنتی همدان
این بازار تاریخی از جاهای دیدنی همدان است و در محدوده خیابان 
های باباطاهر ،اکباتان و شهدا قرار دارد و عمده ی بناهای آن مربوط 
به دوره ی قاجاریه است. بازار سنتی همدان مسقف است در بخش 
هایی از آن پوشش گنبدی شکل وجود دارد. به دلیل وجود اصناف 

مختلف در این بازار ، دارای معماری ویژه ای است.

4- برج قربان
برج قربان یکی از آثار تاریخی مربوط به قرن هفتم و هشتم هجری 
است. این بنا مدفن حسن بن عطار حافظ ابوالعلا همدانی و امرای 
سلجوقی است. علت نامگذاری این برج این است که در جریان 
شورش افغان ها در دوره ی صفویه ، این محل سنگرگاه فردی به 

نام قربان بوده است.

چند روز پیش، خانم یولیا واسیلی یونا، معلم 
سر خانه ی بچه ها را به اتاق کارم دعوت کردم. 

قرار بود با او تسویه حساب کنم. گفتم: 
ــ بفرمایید بنشینید یولیا واسیلی یونا! بیایید 
حساب و کتابمان را روشن کنیم ...  لابد به 
پول هم احتیاج دارید اما مشاءالله آن قدر اهل 
تعارف هستید که به روی مبارکتان نمی آورید 
...  خوب ...  قرارمان با شما ماهی 30 روبل ...  

ــ نخیر 40 روبل ... ! 
ــ نه، قرارمان 30 روبل بود ...  من یادداشت 
کرده ام ...  به مربی های بچه ها همیشه 30 روبل 

می دادم ...  خوب ...  دو ماه کار کرده اید ...  
ــ دو ماه و پنج روز ...  

ــ درست دو ماه ...  من یادداشت کرده ام ...  
بنابراین جمع طلب شما می شود 60 روبل ...  
کسر می شود ۹ روز بابت تعطیلات یک شنبه 
کار  کولیا  با  یک شنبه  روز های  که  شما    ...
نمی کردید ...  جز استراحت و گردش که کاری 

نداشتید ...  و سه روز تعطیلات عید ...  
چهره ی یولیا واسیلی یونا ناگهان سرخ شد، 
به والان پیراهن خود دست برد و چندین بار 

تکانش داد اما ...  اما لام تا کام نگفت! ...  
ــ بله، 3 روز هم تعطیلات عید ...  به عبارتی 
کسر می شود 12 روز ...  4 روز هم که کولیا 
ناخوش و بستری بود ...  که در این چهار روز 
فقط با واریا کار کردید ...  3 روز هم گرفتار درد 
دندان بودید که با کسب اجازه از زنم، نصف روز 

یعنی بعد از ظهر ها با بچه ها کار کردید ...  12 
و 7 می شود 1۹ روز ...  60 منهای 1۹، باقی 

می ماند 41 روبل ...  هوم ...  درست است؟ 
چشم چپ یولیا واسیلی یونا سرخ و مرطوب 
شد. چانه اش لرزید، با حالت عصبی سرفه ای 
کرد و آب بینی اش را بالا کشید. اما ...  لام تا 

کام نگفت! ...  
 ـدر ضمن، شب سال نو، یک فنجان چایخوری  ـ
با نعلبکی اش از دستتان افتاد و خرد شد ...  پس 
  ... فنجان  بابت  دیگر  روبل  می شود 2  کسر 
البته فنجانمان بیش از این ها می ارزید -یادگار 
خانوادگی بود- اما ...  بگذریم! بقول معروف: آب 
که از سر گذشت چه یک نی، چه صد نی ...  
گذشته از این ها، روزی به علت عدم مراقبت 
شما، کولیا از درخت بالا رفت و کتش پاره شد 
...  این هم 10 روبل دیگر ...  و باز به علت بی 
توجهی شما، کلفت سابقمان کفش های واریا را 
دزدید ...  شما باید مراقب همه چیز باشید، بابت 
همین چیز هاست که حقوق می گیرید. بگذریم 
...  کسر می شود ۵ روبل دیگر ...  دهم ژانویه 

مبلغ 10 روبل به شما داده بودم ...  
به نجوا گفت: 

ــ من که از شما پولی نگرفته ام ... ! 
ــ من که بیخودی اینجا یادداشت نمی کنم! 

ــ بسیار خوب ...  باشد. 
ــ 41 منهای 27 باقی می ماند 14 ...  

این بار هر دو چشم یولیا واسیلی یونا از اشک 
پر شد ...  قطره های درشت عرق، بینی دراز 
و خوش ترکیبش را پوشاند. دخترک بینوا! با 

صدایی که می لرزید گفت: 
ــ من فقط یک دفعه -آن هم از خانمتان- پول 
گرفتم ...  فقط همین ...  پول دیگری نگرفته ام 
ــ راست می گویید؟ ...  می بینید؟ این یکی 
...  پس 14 منهای  را یادداشت نکرده بودم 
3 می شود 11 ...  بفرمایید این هم 11 روبل 
طلبتان! این 3 روبل، این هم دو اسکناس 3 
روبلی دیگر ...  و این هم دو اسکناس 1 روبلی 

...  جمعاً 11 روبل ...  بفرمایید! 
و پنج اسکناس سه روبلی و یک روبلی را به 
طرف او دراز کردم. اسکناس ها را گرفت، آن ها 
پیراهن  جیب  در  لرزانش  انگشت های  با  را 

گذاشت و زیر لب گفت: 
ــ مرسی. 

از جایم جهیدم و همانجا، در اتاق، مشغول قدم 

زدن شدم. سراسر وجودم از خشم و غضب، پر 
شده بود. پرسیدم: 

ــ »مرسی« بابت چه ؟!! 
ــ بابت پول ...  

ــ آخر من که سرتان کلاه گذاشتم! لعنت بر 
شیطان، غارتتان کرده ام! علناً دزدی کرده ام! 

»مرسی!« چرا ؟!! 
ــ پیش از این، هر جا کار کردم، همین را هم 

از من مضایقه می کردند. 
 ـمضایقه می کردند؟ هیچ جای تعجب نیست!  ـ
ببینید، تا حالا با شما شوخی می کردم، قصد 
داشتم درس تلخی به شما بدهم ...  هشتاد روبل 
طلبتان را می دهم ...  همه اش توی آن پاکتی 
اما حیف آدم  است که ملاحظه اش می کنید! 
نیست که اینقدر بی دست و پا باشد؟ چرا اعتراض 
نمی کنید؟ چرا سکوت می کنید؟ در دنیای ما 
چطور ممکن است انسان، تلخ زبانی بلد نباشد؟ 

چطور ممکن است اینقدر بی عرضه باشد؟! 
به تلخی لبخند زد. در چهره اش خواندم: »آره، 

ممکن است!« 
بخاطر درس تلخی که به او داده بودم از او 
پوزش خواستم و به رغم حیرت فراوانش، 
و  با حجب  پرداختم.  را  طلبش  روبل   80
کمروئی، تشکر کرد و از در بیرون رفت ...  
به پشت سر او نگریستم و با خود فکر کردم: 
»در دنیای ما، قوی بودن و زور گفتن، چه 

سهل و ساده است!«.

1. توسعه برنامه نویسی
طراحان ایرانی را نمی توان یک گروه نابلد و آماتور 
در نظر گرفت، بلکه آنها واقعا برنامه نویسان خوب 
معمول  کارخواه های  درواقع،  هستند.  عالی  و 
تحت وب )وب کلاینت ها( نیز می بایست بدانند 
چگونه از دیوارهای فیلترینگ و وی پی ان عبور 
کنند. بسیاری از جوانان و نوجوانان از دور زدن 
برنامه های امنیتی و این قبیل کارها به خود 
می بالند. حقیقت این است که تعداد بسیار زیادی 
از مهندسان نرم افزار جوان، با پشتکار و خردمند 
وجود دارند که زمان آزاد بسیار زیادی دارند. این 
ایده بهترین ایده کسب و کار کوچک در ایران 

برای سرمایه گذاران/ کارآفرینان است.

2. آموزش )تحت وب(
آموزش یک بازار وسیع و گسترده در ایران دارد. 
امتحانات مدارس و کنکور آن قدر مورد توجه 
است که تعداد زیادی از افراد حجم نقدینگی 

زیادی را صرف آماده سازی برای آن می کنند.

3. منابع انرژی تجدیدپذیر
با  تنها  زیرا  دارد  ایده کمی جای شبهه  این 
مدیریت قوه مقننه ممکن است. ایران مسیر 
دارد.  پاک  انرژی  به  رسیدن  تا  دشواری 
درحالی که انرژی اتمی به شدت به یک بحث 
سیاسی تبدیل شده است و برای ایران گران 
تمام می شود، ولی این کشور از نور خورشید 
صفحات  به کارگیری  می برد.  بهره  زیادی 
خورشیدی برای استفاده از انرژی پاک از لحاظ 

مالی و اقتصادی هوشمندانه است.

4. هیجان و سرگرمی
این  از  و  بازی  اتاق های  پارک های موضوعی، 
ایرانی تقریبا  از جوانان  قبیل. خیل عظیمی 
هیچ سرگرمی و کاری برای انجام دادن ندارند. 
پارک های سرگرمی برای جوانان و خانواده ها 

می تواند یک دستاورد عظیم به حساب بیاید.

5. تجارت طلا / پول نقد
اعمال شده  ایران  بر  به دلیل تحریم هایی که 
است، ارز ایران تغییرات قابل توجهی داشته 
است. در صورتی که نسبت به اوضاع سیاسی 
آگاهی دارید، می توانید با استفاده از این ایده 

کسب و کار به درآمد خوبی برسید.

6. شغل یابی در خارج از کشور
برای متخصصین

دنبال  به  متخصص  و  جوان  ایرانیان  برخی 
فرصتی هستند تا ایران را ترک کنند و به دوران 
شکوفایی حرفه ای شان سرعت ببخشند. به ویژه 
برای متخصصین و کسانی که کارهای هنری 
بسیاری  بالقوه ی  فرصت های  انجام می دهند 
وجود دارد که قابلیت این ایده کسب و کار 

کوچک در ایران را تقویت می کند.

7. تولید رنگ
به همان سادگی است که به نظر می رسد. هر روز 
یک سازه و ساختمان تازه بنا می شود و این امر 
باعث داغن شدن بازار فروش رنگ می کند. شما 
می توانید از یک مغازه ی کوچک شروع کنید یا 
یک مرکز پخش کوچک که محل تولید است 
شروع کنید. بعدا می توانید مقیاس آن را بزرگ تر 
کنید. تولید رنگ یک ایده کسب و کار کوچک 

در ایران است که 12 ماه سال فعال است.

8. مشاوره آموزشی
نرخ  است.  آموزش بخش لاینفک هر جامعه 
آموزشی خوب اثرات خوب مختلفی دارد. شما 
می توانید به یک متخصص در زمینه ی آموزش 
تبدیل شوید. اگر این کار را با دقت و برنامه ریزی 
انجام دهید نتیجه ی بسیار خوبی خواهید گرفت. 
جدای از این ها، شما می توانید با هزینه ای اندک، 

دوره های آنلاین نیز برگزار کنید.

»بی عرضه«  
آنتوان چخوف

داستان کوتاه
رازهای بزرگ روانشناسی برای فروش بیشتر

در بازاریابی )5(
اتصال نقاط روانشناسی فروش برای 

ایجاد کمپین های قوی تر بازاریابی
من می دانم که ما امروز کلی موضوع را پوشش دادیم، بنابراین 
می خواهم یک لحظه وقت بگذارم و به طور خلاصه بگویم که چگونه 
می توان از روانشناسی فروش برای ایجاد کمپین های بازاریابی قوی تر 
و قدرتمندتر که در نهایت باعث افزایش فروش می شوند، استفاده 
کرد. در این جا همه ی نکاتی را که ما به صورت یک سری مراحل 
تاکتیکی آسان قرار داده ایم، می بینید. شما می توانید بلافاصله به کار 

بستن آن ها را شروع کنید.
1. آیا محصول یا سرویس شما مشتری را به طرف احساس لذت 

می برد یا او را از درد دور می کند )یا هر دو(؟
با پرسیدن از مشتری تان شروع کنید. از او بپرسید که محصول 
شما چه  دردی )دردهایي(  را از او حل می کند یا چه لذتی )ها( 

به او می دهد.
2. چه احساساتی می توانید در مشتریان تان ایجاد کنید تا آن ها به 

محصول یا خدمات تان علاقمند شوند؟
هنگامی  که متوجه شدید که محصول شما به مشتری لذت می دهد 
یا او را از درد دور می کند، آن وقت است که می توانید تعیین کنید که 
کدام احساسات را برای ایجاد علاقه در آن ها و احتمالا اقدام به خرید، 
باید تحریک کنید. از مشتریان تان بپرسید که هنگام استفاده از محصول 
شما چه احساسی دارند. توجه بیش تری به کلمات و احساساتی که 
آن ها توصیف می کنند، نشان بدهید. کلمات و احساسات آن ها را مدام 

بررسی کنید و آن ها را در پیام هّای بازاریابی خود به کار ببرید.
اعضای  و  دوستان  برای  را  خریدشان  چگونه  شما  مشتریان   .3

خانواده شان توجیه می کنند؟
هنگامی  که احساسات آن ها را تحت پوشش قرار داده اید، وقت آن 
رسیده که به منطق انسان بپردازید. شما باید منطق پشت خرید آن چه 
می فروشید را پیدا کنید. من کارم را با پرسیدن این سوال شروع کردم: 
محصول ما تا حدی گران است، چرا برای خریدن آن هزینه کردید؟ 
پاسخ آن ها به شدت واقعی است. آن ها نمی گویند “چون آن را دوست 
دارم و باعث می شود احساس خوبی داشته باشم”. بلکه به احتمال زیاد 
چیزی مانند این می گویند “به این دلیل که ویژگی های A، B و C را 
داشت و به این دلیل که فلان مشکل را حل کرده است”. بله، این سوال 

کمی ناهنجار است، اما اهمیت زیادی دارد.
4. چگونه می توانید یک عنصر تجربی یا قابل توجه را به محصول یا 

خدمات تان اضافه کنید؟
چگونه می توانید کاری کنید که قابل نشر و به اشتراک گذاری باشد؟ 
من فکر می کنم ضروری است که زمان زیادی را برای زیبا ساختن 
آن چه قرار است بفروشید، صرف کنید. لولولمون لباس های ورزشی 
را به فروش نمی رساند، آن ها در واقع طراحی های زیبای شان را 
می فروشند. مردم زمانی  که دوستان شان را با لولولمون می بینند، 
از آن ها سوال می کنند. اگر لازم است برای متفاوت بودن، تمام 
محصولات تان را به رنگ بنفش دربیاورید، خوب این کار را بکنید. در 
دنیایی که با چیزهای زیادی به طور مداوم اشباع می شویم ... مهم 
است که به مشتریان مان چیزی جسورانه، متفاوت، انقلابی و غیره 
بدهیم. اگر می توانید توجه یک نفر را جلب کنید، توجه آن شخص 
می تواند توجه دیگران را نیز جلب کند. محصول یا خدمات خود را 

مسری کنید.

اقتصاد

5 عاملی که منجر به چاقی می شود
از »ژنتیک« تا »انسولین«

که  است  دنیا  در  مشکلات سلامت  بزرگترین  از  یکی  چاقی 
با مشکلاتی از قبیل فشار و قند خون بالا و مشخصات لیپید 
ضعیف خون همراه است که به آن سندروم متابولیک می گویند. 
افراد با سندروم متابولیک در مقایسه با کسانی که وزن طبیعی 
دارند بیشتر در خطر ابتلا به بیماری هایی نظیر دیابت نوع 2 و 
بیماری های قلبی هستند. در طول چند دهه گذشته، دانشمندان 
بسیاری روی کشف دلایل چاقی و چگونگی پیشگیری و درمان 

آن تحقیقاتی را انجام داده اند.

1- ژنتیک
یک بخش قوی در ارتباط با چاقی، ژنتیک است. کودکان افراد 
چاق  نسبت به کودکانی که پدر و مادر لاغر دارند، بیشتر در  
معرض چاقی هستند اما نه این معنا که چاقی کاملا از پیش تعیین 
شده است. همه آنچه که می خورید نقش اساسی در عملکرد ژن 

ها دارد ) کدام ژن تحت تاثیر قرار بگیرد و کدام نگیرد(.
2- غذاهای بی خاصیتِ مهندسی شده

غذاهای فرآوری شده نسبت به غذاهای تصفیه شده اعتیاد آورتر 
هستند. غذاهای فرآوری شده، ارزان، بادوام و خوش طعمند که امکان 
نه گفتن در مقابل آنها وجود ندارد و سبب پرخوری در میان مردم 
می شود. این غذاها هیچ شباهتی به غذاهای کامل ندارند و تنها برای 

افزایش اشتها و جذب مردم برای غذا خوردن تهیه شده است.
3- اعتیاد غذایی

بسیاری از غذاهای پرچرب و بی خاصیت و شیرین شده با قند 
مرکز پاداش دهی مغز را تحت تاثیر قرار می دهند و آنها را با مواد 
مخدر شناخته شده ای مانند الکل، کوکائین و نیکوتین مقایسه 
می کنند. غذاهای بی خاصیت و فرآوری شده در افراد حساس 
موجب اعتیاد می شوند. افراد در مقابل این غذا کنترل خود را از 
دست می دهند همانند فردی که به الکل اعتیاد دارد و  روی 

مصرف آن کنترلی ندارد.
4- بازاریابی تهاجمی

تولید کننده های غذاهای ناسالم ) تنقلات و غذاهای فرآوری 
شده ( بازاریاب های به شدت تهاجمی هستند و تاکتیک های 
آنها بسیار غیر اخلاقی است و در تلاشند تا غذاهای ناسالم را به 

صورت سالم معرفی نمایند.
این کمپانی ها ادعاهای خلاف واقعیت دارند و هدف اصلی شان 
کودکان است. در دنیای امروز کودکان چاق می شوند، دچار 

دیابت می شوند.
5- انسولین

انسولین هورمون بسیار مهم برای تنظیم ذخایر انرژی است. یکی 
از عملکردهای انسولین این است که به سلول های چربی بگوید 

چربی ذخیره کنند و چربی را که دارند هم نگه دارند.
 ) ناسالم  و غذاهای  فود  ) فست  غربی  به سبک  غذا خوردن 
در بسیاری از افراد چاق و دارای اضافه وزن باعث مقاومت به 
انسولین می شود. این مشکل موجب بالا رفتن سطح انسولین در 
سراسر بدن می شود، در نتیجه انرژی شروع به ذخیره شدن در 
سلول های چربی می شود تا در آینده مورد استفاده قرار بگیرد. 
همچنین تحقیقات صورت گرفته نشان داده است که سطح 

انسولین بالا یکی از دلایل افزایش چاقی بوده است.

سلامت

تفسیر خواب هایی که همه ما تا به حال دیده ایم )17(

طرز تهیه کیک شکلاتی» گربه« و معانی متفاوت و واقعی آن در رویا
بسیار خوشمزه و آسان

شاید بسیاری از شما درباره خواص شکلات این خوراکی خوشمزه و 
دلربا چیزهای زیادی ندانید اما ما به شما می گوییم که وقتی شکلات 
مصرف می کنید مقداری از مواد معدنی از قبیل فیبر، آهن، منیزیم، 
مس، منگنز، پتاسیم، زینک و سلنیوم را به بدن تان می رسانید. حالا 
فکرش را بکنید یک کیک شکلاتی خوشمزه داشته باشید که علاوه بر 
اینکه برای جسم و بدن تان پرفایده است روح تان را هم جلا می دهد.

مواد لازم برای کیک شکلاتی
2 تخم مرغ )در دمای اتاق(

یک چهارم فنجان ماست یونانی ساده
نصف فنجان روغن کانولا

1 قاشق غذاخوری عصاره وانیل
1 فنجان و نیم آرد همه منظوره

1 فنجان و نیم شکر دانه ریز
1 فنجان پودر کاکائوی تلخ

1 و نیم قاشق چایخوری بیکینگ پودر
1 و نیم قاشق چایخوری جوش شیرین

1 قاشق چایخوری نمک
سه چهارم فنجان قهوه تلخ داغ

نصف فنجان تراشه شکلات نیمه شیرین )اختیاری(

طرز تهیه کیک شکلاتی
1. فر را از قبل گرم کنید و روی دمای 3۵0 درجه فارنهایت بگذارید. 
دو قالب کیک گرد )8 اینچی( را چرب کنید. روی آن را کاغذ 

پوستی بکشید، بعد روی کاغذ را هم چرب کنید.
2. در یک کاسه ی بزرگ، تخم مرغ ها ماست یونانی، روغن کانولا، و 
وانیل را هم بزنید تا صاف و یکدست شود. آرد، شکر، پودر کاکائوی 
تلخ، جوش شیرین، بیکینگ پودر، و نمک را هم به آن اضافه کنید 
و آن قدر بزنید که هیچ گلوله ی آردی وجود نداشته باشد. قهوه ی 
داغ را به آن اضافه و خوب مخلوط کنید. خمیر باید نرم باشد، اما نه 

خیلی آبکی. تراشه های شکلات را هم به آن اضافه کنید.
3. خمیر را در قالب کیک بریزید و 20 الی 2۵ دقیقه بپزید، تا وقتی 
که روی آن بپزد و وسطش دیگر شل نباشد. آن ها را از فر خارج 
کنید و بگذارید خنک شوند. سپس با چاقو کیک را از لبه های قالب 
جدا کنید. کیک ها را روی یک قفسه خنک کننده برعکس کنید. 

روی  آن  را بپوشانید و قبل از تزئین بگذارید کاملا خنک شوند.
4. حالا که کیک شکلاتی تان خنک شد با با هر چیزی که علاقه 
دارید تزیینش کنید. می توانید از میوه های خرد شده فصل یا چند 
برش شکلات یا یک لایه نازک خامه روی کیک تان استفاده کنید 
تا رنگ و لعاب خوبی بگیرد. و این کیک خانگی خوشمزه را با یک 
لیوان چای یا قهوه داغ سر کنید و از این مدت زمان کمی که صرف 

پختن آن کردید لذت ببرید.

تنهاترین نهنگ دنیا، عنوانی بود که نیویورک تایمز در سال 2004 به یک وال آبی داد. نهنگی که دانشمندان او را از سال 1۹۹2 تحت نظر داشتند تا بالاخره علت تنهایی اش 
را کشف کردند. نهنگ ۵2 هرتزی، نامی بود که دانشمندان پس از ضبط صدایش برای او در نظر گرفتند. محدوده صوتی آواز وال های آبی بین 1۵ تا 20 هرتز است در 

حالی که آواز این نهنگ ماده فرکانسی معادل ۵2 هرتز داشت، در نتیجه توسط هیچ نهنگ دیگری قابل شنیدن و شناسایی نبود.
این داستان شاید حکایت تنهایی خیلی از ما باشد، سخن گفتن و زیستن در آواها، رویاها و دنیاهایی که توسط دیگران قابل دیدن، شنیدن و درک کردن نیست.

نهنگ تنها!

آشپزیدیدنی ها

از »توسعه برنامه نویسی« تا »»تجارت طلا«؛

بهترین ایده های کسب و کار کوچک در ایران
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

ورزشی

سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی با بیان این 
که کار سختی در پیش داریم، گفت: باید 
توقعات از تیم ملی را پایین بیاوریم، جوانان 
آینده داری در کشتی فرنگی داریم که باید 

با نگاه به آینده به سمت جلو حرکت کنیم.
به گزارش»دنیای هوادار«، محمد بنا درباره 
ارزیابی خود از سطح کیفی پنجمین دوره 
باشگاه های  فرنگی جام  رقابت های کشتی 
جهان در اردبیل که با قهرمانی نماینده ایران 
به پایان رسید، اظهار کرد: شاهد رقابت هایی 
زیبا و پر شور و حال بودیم که تماشاگران 
بسیاری را به سالن کشاند و همه از دیدن 
رقابت ها لذت بردند، اما هر رویدادی را باید 
در حد و اندازه خودش ببینیم نه بالاتر و نه 
پایین تر. به اعتقاد من این مسابقات پنج برابر 
و یا 10 برابر بیشتر از کشتی آزاد باشگاه های 
ما   اما  بود،  بالاتر  و  داشت  کیفیت  جهان 
مسابقات  با   را   ها  رقابت  این  نمی توانیم 

آسیایی، جهانی و المپیک یکی بدانیم.
افزود:  فرنگی،  کشتی  تیم   ملی  سرمربی 
برای   خوبی  بسیار  شروع  رقابت ها  این 
کشتی گیران ما در آغاز کارمان بود. ان شاء الله  
کشتی گیران ما پله پله در اردوهای تیم   ملی 
به آمادگی بدنی که مدنظرمان است، می 
رسند و بهترین ها کار خود را در  مسابقات 
قهرمانی آسیا و سپس در رقابت های جهانی 

قزاقستان ادامه خواهند داد.

از  تعدادی  خوب  عملکرد  به  اشاره  با  وی 
این رقابت ها،  ایران در  کشتی گیران جوان 
گفت: ما کلا یک دهه داشتیم که ستاره های 
فوق العاده ای در کشتی فرنگی ما ظهور پیدا 
کردند، اما مگر آنها از همان ابتدا ستاره بودند؟ 
ما در همین مسابقات کشتی گیران خوبی 
مثل پویا ناصری پور در وزن ۵۵ کیلوگرم 
را داشتیم که عالی کار کرد و کشتی گیران 
دیگری همچون ساروی، کاویانی، میرزازاده 
و ... نفراتی هستند که می توانند به ستاره 

کشتی دنیا بدل شوند.
بنا در پاسخ به این سوال که از عملکرد کدام 
کشتی گیران تیم   ملی در این رقابت ها  راضی 
بوده است؟ در این باره گفت: از همه بیشتر 
و  عالی  که  دارم  رامین طاهری رضایت  از 
خوش فکر کشتی گرفت و حریفان خود را 
شکست داد. بعد از او پژمان پشتام بود که 
برگشت های خیلی خوبی داشت و خیلی با 

انگیزه و مقتدر کشتی گرفت.
درباره   فرنگی  کشتی  تیم   ملی  سرمربی 
عملکرد سعید عبدولی در این رقابت ها و این 
که آیا نمایش او امیدوار کننده بوده است یا 
خیر؟ گفت: سعید عبدولی همیشه سعید 
عبدولی است. هیچ وقت  از او ناامید نشدم 
باید این را  البته  که بخواهم امیدوار شوم. 
بگویم که وزن او در حال  حاضر 82 کیلوگرم 
است که ما این وزن را در المپیک نداریم. از 

سویی او  اصلا نمی تواند برای تیم   ملی در 
وزن 87 کیلوگرم رقابت های المپیک کشتی 
بگیرد چون نمی تواند در این وزن حرفی برای 
گفتن داشته باشد بنابراین اگر می خواهد در  
المپیک کشتی بگیرد، بهترین کار این است 
که به وزن 77 کیلوگرم باز گردد، اما در حال  
حاضر  می تواند در همین وزن 82 کیلوگرم 
در رقابت های جهانی کشتی بگیرد که بسیار 
خوب است. عبدولی سال گذشته و حتی 
تیم   اردوهای  در  نیز  امسال  جهانی  برای 
 ملی حاضر نشد و  باید به اردوی تیم   ملی 
بیاید تا پزشکان درصد چربی او را به صورت 
دقیق چک کنند و بهترین تصمیم را درباره 

او بگیریم.
دیدن  با  که  سوال  این  به  پاسخ  در  وی 
عملکرد کشتی گیران ایران در این رقابت ها 
آیا بیش از گذشته به آینده کشتی ایران 
امیدوار شده است یا خیر؟ گفت: کار بسیار 
سختی پیش رو داریم و توقعات باید پایین 
که  داریم  جوانانی  حال  این  با  اما  بیاید. 
می توانند آینده درخشانی را برای کشتی 
ناصری  همچون  نفراتی  بزنند.  رقم  ایران 
غیره   و  میرزازاده  کاویانی،  و  ساروی  پور، 
کشتی گیران آینده داری هستند و باید  با 
نگاه به آینده و امیدوار  تلاش کنیم تا به 

بهترین نتیجه  برسیم.
بنا که از نزدیک شاهد تمامی رقابت های 

کشتی گیران ایران در جام باشگاه های جهان 
کردن کشتی گیران  علت کوچ  درباره  بود، 
ایران و حرص و جوش خوردن هایش، گفت: 
است  همراهی  و  همدلی  مساله  مهم ترین 
که من همیشه  وقتی کشتی گیران ایرانی 
با رقبای خارجی مصاف داشتند، نمی توانم 
آرام بنشینم. مخصوصا برای کشتی گیرانی 
که خاص هستند. به این معنا که مردم توقع 
باختشان را ندارند، این کار را انجام می دهم. 
در این مسابقات هم برای همه تیم های ایرانی 
سعی کرده ام تا جایی که لازم است نکاتی را 
به کشتی گیران انتقال دهم. مثلا برای تیم 
سعادتی  عرفان  کشتی  در  حرم  مدافعان 
فرمقابل حریف صرب یا کشتی گیران سینا 

صنعت هم چنین کاری انجام دادم.
سرمربی تیم   ملی کشتی فرنگی در پایان 
ترکیه  مربیان  جنجالی  اعتراض  درباره 
در دیدار رده بندی مقابل سینا صنعت و 
از  موضوع  این  به  نسبت  او  که  اعتراضی 
خود نشان داد، گفت: ما هیچ زمانی و در 
هیچ مسابقه ای چنین جراتی نداشتیم که 
بخواهیم در ترکیه این کارها را انجام دهیم، 
چرا که  شک نکنید ما را سریع از مسابقات 
اخراج می کردند، اما ما مهمان نواز هستیم و 
مدارا می کنیم. خدا را شکر در مجموع حق به 
حق دار رسید و سینا صنعت توانست ترکیه 

را شکست دهد.

بازی های  در  نعمتی  زهرا  حضور  اولین  اگرچه 
المپیک و آسیایی با تجربه های تلخی همراه شد 
اما این پاراکماندار مصمم است دوباره برای المپیک 

کسب سهمیه کند و این بار از میادین جهانی.
به گزارش»دنیای هوادار«،زهرا نعمتی که به عنوان 
اولین ورزشکار معلول ایرانی سه سال پیش صاحب 
سهمیه بازی های المپیک شد و به عنوان پرچمدار 
در ترکیب کاروان اعزامی به ریو قرار گرفت، برای 
بازی های آسیایی 2018 هم نام خود را به عنوان 
اولین ورزشکار شرکت کننده در این بازی ها با 

شرایط خاص، با ثبت رساند. 
های  بازی  طلای  که  کشورمان  پاراکماندار  این 
پارالمپیک و پاراآسیایی را در کارنامه دارد، مرحله 
یک  شانزدهم بخش ریکرو انفرادی بانوان در بازی 
سر  پشت  موفقیت  با  را  اندونزی  آسیایی  های 
گذاشت اما به صورت اتفاقی و بدون انجام رقابت از 

صعود به مراحل بالاتر بازماند و حذف شد. 
شرایط  از  نعمتی  وجودیکه  با  و  اوصاف  این  با 
حضورش در المپیک ریو هم گله مند بود، این 
روزها در تلاش و تمرین برای کسب دوباره سهمیه 
این  است  امیدوار  وی  است.  المپیک  های  بازی 
سهمیه را بگیرد و این بار با حمایت فدراسیون 
تیروکمان با شرایط بهتر در المپیک توکیو شرکت 

کند. 

تمرین  پارالمپیک  و  المپیک  برای  همزمان 
می کنم

زهرا نعمتی در گفتگو با خبرنگار مهر با یادآوری 
اینکه مسابقات قهرمانی جهان در هر دو بخش 

تیروکمان و پاراتیروکمان خردادماه سال آینده به 
فاصله ۵-4 روز از یکدیگر به میزبانی هلند برگزار 
می شود، گفت: یکی از مهمترین اهداف فعلی ام 
آماده سازی برای شرکت در هر دو رویداد است، 
چرا که در این میادین سهمیه بازی های المپیک و 

پارالمپیک 2020 توکیو توزیع می شود.

سه فرصتی که برای کسب سهمیه دارم
وی تصریح کرد: البته به غیر از مسابقات جهانی 
برای کسب سهمیه  دیگری  فرصت های  هلند، 
این  جمله  از  دارد.  وجود  پارالمپیک  و  المپیک 
فرصت ها مسابقات قهرمانی آسیا است که از آن 
برای کسب سهمیه المپیک خاطره خوبی دارم. 
علاوه بر این رقابت هایی هم برگزار می شود که 
ویژه کشورهایی است که نمایندگانشان در کسب 

سهمیه ناکام بوده اند.

شخصا  ریو؛  المپیک  های  سختی  یادآوری 
پیگیر خیلی از مسائل بودم

این کماندار معلول که به عنوان بانوی ورزشکار 
ایرانی موفق به کسب مدال طلا در عرصه المپیک 
و پارالمپیک شد، با یادآوری شرایط سختی که 
بود،  مواجه  آن  با  المپیک  بازی های  در جریان 
عدم  خاطر  به  ریو  المپیک  در  کرد:  خاطرنشان 
مدیریت مناسب سختی های زیادی را متحمل 
شدم. مجبور بودم شخصا پیگیر خیلی از مسائل 
باشم که در عمل باعث می شد من به عقب هل 
داده شوم. یکی از معضلاتم در جریان بازی های 
المپیک، رسانه های دنیا بودند که پیگیر گفتگو و 

گزارش از من بودند در حالیکه اولویت من در آن 
شرایط خودِ المپیک بود و رقابت های آن؛ همین 
موضوع باعث از دست دادن تمرکزم می شد در 
حالی که کسی هم کنار من نبود تا این وضعیت را 
مدیریت کند. البته از المپیک ریو خاطرات خوبی 
مثل پرچمداری برایم به جا مانده است اما سختی 
های این بازی ها هم کم نبود. شرایط من به عنوان 
یک ورزشکار ویلچرنشین برای این رویداد خیلی 
خاص بود، با این حال هیچ تدابیر ویژه ای برای من 

اندیشیده نشده بود.

واقعا  فدراسیون  اما  نیستم  گیر  بهانه 
کوتاهی کرد

وی در این رابطه ادامه داد: شاید بعضی بگویند اینها 
بهانه است اما من واقعا ورزشکار بهانه گیری نیستم. 
حداقل برای مدیریت رسانه ها هم فردی کنارم نبود 
تا ذهن من اینقدر به هم نریزد. من خیلی از همراهان 
فدراسیون بعد از اتمام رقابت هایم دیدم. قدر مسلم 
پیگیری شرایط من در المپیک با فدراسیون بود 
چون من ورزشکار آنها بودم. برگزارکنندگان باید به 
شرایط من توجه ویژه ای می کردند اما لازم بود که 
از فدراسیون ایران فردی پیگیر امور باشد که این کار 
انجام نشد. حتی من یک مربی یا سرپرست خانم هم 

در کنار خود نداشتم.

توکیو  المپیک  برای  بهتر  شرایطی  با 
آماده می شوم

در  ریو  و  لندن  پارالمپیک  های  بازی  قهرمان 
تیروکمان تصریح کرد: با همه اینها مصمم هستم 

کسب  تا  کنم  تلاش  مجدد  المپیک  برای  که 
سهمیه کنم. اگر در کسب سهمیه موفق بودم که 
خود موفقیت بزرگ به حساب می آید، اگر هم 
نه، خوشحالم که تلاشم را داشته ام، ضمن اینکه 
این بار با تجربه ای که از المپیک ریو دارم قطعا با 

شرایطی بهتر در المپیک حاضر می شوم.

پرونده بازی های آسیایی و اتفاقاتش را کنار 
گذاشته ام

زهرا نعمتی در بخش دیگری از گفتگو با خبرنگار 
مهر با یادآوری بازی های آسیایی اندونزی و اینکه 
بی اطلاعی مسئولان تیم از زمان رقابتش باعث 
حذفش شد، گفت: البته پرونده بازی های آسیایی 
برای من بسته شده است. اعتقادم این است که 
همیشه در زندگی مشکلاتی وجود دارد اما اگر 
بخواهیم در مشکلات بمانیم، آینده را از دست می 
دهیم. سعی من این است که گذشته را رها کنم و 

به حال و آینده بیشتر تمرکز داشته باشم. البته که 
هیچ وقت تجربه تلخ بازی های آسیایی را فراموش 
نمی کنم، به خصوص اینکه در اوج آمادگی با آن 
اتفاقات مواجه شدم. با این حال به این فکر می کنم 
که از همین حضور تجربه زیادی گرفته ام و یک 
اولین را به نام خود ثبت کردم. تجربه من از بازی 
های آسیایی سنگین و دردناک بود اما من را خیلی 

مصمم تر از همیشه کرده است.

رئیس فدراسیون دلسوزانه پیگیر امور است
زهرا نعمتی در پایان گفت: از عوامل فدراسیون 
شعبانی  آقای  شخص  خصوص  به  و  تیروکمان 
پیگیر  دلسوزانه  کاملا  که  کنم  می  تشکر  بهار 
امور هستند. از مدیریت کمیته های المپیک و 
پارالمپیک هم به خاطر توجهی که به تیروکمان 
امیدوارم  کنم.  می  تشکر  دارند  پاراتیروکمان  و 

روزهای خوبی در انتظارمان باشد.

پرونده بازی های آسیایی را بسته ام؛

زهرا نعمتی:به دنبال سهمیه المپیک و پارالمپیک از میادین جهانی هستم

عزیزی:
رقابت 100 جودوکار فردیسی در 

مسابقات بزرگسالان البرز
رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان فردیس گفت: 100 جودوکار 
بزرگسال فردیس در مسابقات جودوکاری بزرگسالان استان البرز 

که به نام شهید جلیلوند نامگذاری شده بود به رقابت پرداختند.
به گزارش»دنیای هوادار«،داوودعزیزی در آیین برگزاری نخستین 
دوره مسابقات جودوی بزرگسالان استان البرز که به میزبانی 
شهرستان فردیس برگزار شد، به نامگذاری این دوره از مسابقات به 
نام و یاد شهید حیدر جلیلوند اشاره کرد و اظهار داشت: خوشبختانه 

برای شرکت در مسابقات کشوری آماده و مهیا هستیم.
وی با بیان اینکه مسابقات با سطح بالا برگزار شد، افزود: در نظر 
داریم با اقدامات متعدد و مستمر هرساله رونق بیشتری به این دوره 

از مسابقات بدهیم.
رئیس اداره ورزش و جوانان فردیس بیان کرد: این مسابقات در 

تقویم ورزشی فردیس و استان البرز به ثبت رسیده است.
به گفته عزیزی طی رایزنی های انجام شده فدراسیون جودو نیز در 
این رابطه قول مساعدت داده است و علاوه بر ثبت این روز در تقویم 

فدراسیون به بهبود کیفیت آن نیز کمک خواهد شد.

»جوان« کرج، قهرمان
لیگ دوگانه بانوان شد

مسابقات دوگانه بانوان قهرمانی کشور با قهرمانی تیم جوان کرج به 
پایان رسید.

به گزارش»دنیای هوادار«،مسابقات دوگانه قهرمانی کشور و مرحله سوم 
لیگ دوگانه بانوان به صورت همزمان به میزبانی شهرستان اشتهارد 
استان البرز با حضور آقایان احمد نامنی سرپرست فدراسیون، علی 
دانشمند فرد سرپرست امور دبیری فدراسیون، محمد کردی فرماندار 

و حمیدرضا رضایی رئیس اداره ورزش و جوانان اشتهارد برگزار شد. 
یا مسافت کوتاه )۵  به صورت اسپرینت  این مسابقات که  در 
کیلومتر دو، 20 کیلومتر دوچرخه و 2/۵ کیلومتر دو( برگزار شد 
۵۵ ورزشکار از 11 تیم در سه رده سنی جوانان، امید و بزرگسالان 
حضور داشتند که از این تعداد 3۵ ورزشکار در قابل 8 تیم در 
مرحله سوم لیگ نیز به رقابت پرداختند. رقابت پرداختند که در 
رده بزرگسالان قهرمانی کشور هم چون سال گذشته ساناز پرهیزی 
از استان فارس به مقام قهرمانی دست یافت و اسماء بیک زاده 
از کرمان و زهرا رئیسی از اصفهان به ترتیب در جایگاه دوم و 
سوم ایستادند. در بخش تیمی این رقابت ها اصفهانی ها خوش 

درخشیدند و در هر سه رده قهرمان کشور شدند.

اخبار استان

گاف فوتبالی حمید گودرزی؛
 اسدی یا صیادمنش؟

را  پنج ستاره  اجرای مسابقه  حمید گودرزی که مدتی است 
از شبکه پنج برعهده دارد، گزینه اجرای ویژه برنامه یلدای این 
شبکه بود. این بازیگر، خواننده و به تازگی مجری تلویزیون یکی 
از بدترین اجراهای تاریخ تلویزیون از زمان رواج برنامه های زنده را 
داشت. او با پریدن در حرف مهمان ها، حرف های بی ربط به بحث 
مهمان ها گفتن و رها کردن گفتگوها بدون نتیجه و وابستگی 
بسیار به حرف هایی که از طریق گوشی به او می گفتند باعث 
تعجب مخاطبان برنامه شده بود و حتی می شد این شگفت زدگی 

را در چهره مهمان های برنامه هم دید.
در بخشی از برنامه که تصاویر افرادی روی مانیتور بزرگ داخل 
استودیو نشان داده می شد تا مهمان برنامه نام آنها را بگوید 
تصویری از محمدامین اسدی بازیکن جوان پرسپولیس نشان 
داده شد که یوسف تیموری نتوانست نام او را بگوید و جالب 
آن که حمید گودرزی اصرار داشت که تصویر اللهیار صیادمنش 
بازیکن جوان استقلال است و حتی اصرار سیامک نعمتی برای از 

اشتباه درآوردن او هم تاثیری روی او نداشت.

نگاه هوادار

البرز ظرفیت بالایی در رشته
 هندبال دارد

سهراب داودوندی با بیان اینکه بزرگترین مشکل تیم هندبال مقاومت 
نداشتن سالن تمرین است گفت: متاسفانه مقاومت در خانه خود غریب 

است و این اتفاق شایسته استان البرز نیست.
وجود  با  مقاومت  هندبال  تیم  هوادار«،سرمربی  گزارش»دنیای  به 
درخشش تیم خود در این رقابت ها از شرایط سخت افزاری و کمبود 

امکانات گله مند است.
سهراب داودوندی در این ارتباط اظهار کرد: تیم ما علیرغم شایستگی 
های فراوانی که دارد اما همچنان در انتظار یک سالن برای تمرین است.

وی  ضمن گلایه از مسئولین مربوطه گفت: شاید البرز تنها استانی باشد 
که مسئولین در آن کمتر دغدغه ای برای ورزش دارند این در حالی 
است که اگر حمایت آن ها نباشد پیمودن ادامه مسیر به مراتب دشوارتر 

خواهد بود.
داودوندی که تیمش عصر جمعه در کرج مقابل هیئت هندبال خرم آباد 
به برتری رسیده است عدم هماهنگی را تنها ضعف تیم خود دانست و 
گفت: مقاومت از ظرفیت بسیار بالایی برخوردار است اما واقعیت آن است 
که با یک جلسه تمرین در هفته نمی توان به هماهنگی رسید و این 

موضوع در نیمه اول بازی مقابل خرم آباد کاملا مشهود بود.

خبر

دیدید جنبه VAR را نداریم؟
رسول بهروش- با بالاگرفتن اعتراض ها به اشتباهات داوری، 
از  استفاده  خواهان  برتری  لیگ  مربیان  و  مدیران  از  بسیاری 
سیستم کمک داور ویدئویی یا VAR در فوتبال ایران شده اند؛ 
آنچه مورد پذیرش رئیس فدراسیون هم قرار گرفته و مهدی 
تاج گفته در سریع ترین زمان ممکن پای این فناوری را به ایران 
روی  کارشناسان  از  بسیاری  ادعا،  این  از  بعد  کرد.  باز خواهد 
هزینه های بالای سیستم کمک داور ویدئویی فوکوس کردند و 
پیاده سازی فوری آن را در ایران شبیه  رؤیا دانستند. حالا اصلا 
اما مانع بزرگ تر  نداریم  به مسائل مالی و سخت افزاری  کاری 
اجرای این ایده در ایران، مسائل فرهنگی است. آیا واقعا با حضور 
به  اعتراض  و  خشم  دوران  کشورمان،  در  ویدئویی  کمک داور 

داوران به پایان می رسد؟ بعید است.
گرفته  نادیده  »VARخواهی«  جنبش  در  روزها  این  آنچه 
می شود، این واقعیت است که حتی درصورت حضور کمک داوران 
ویدئویی هم در نهایت این انسان ها هستند که با بازبینی تصاویر، 
تصمیم نهایی را می گیرند. در این صورت باز هم احتمال خطای 
دسته جمعی یا تصمیم گیری براساس تفاوت های سلیقه ای وجود 
دارد. به عنوان مثال تشخیص سالم بودن گل استقلال به پدیده 
کار سختی نبود و با نخستین بازبینی ویدئویی می شد تصمیم 
داور را اصلاح کرد اما آیا صحت گل تراکتورسازی به پرسپولیس 
بود؟ وقتی کادر داوری آن مسابقه، گل  هم همین قدر آشکار 
تراکتور را آفساید اعلام کرد، تقریبا صددرصد کارشناسان داوری 
کشور این تصمیم را درست دانستند و حتی سرمربی تراکتور 
کرد گل  اذعان  نشست خبری  در  تصاویر  بازبینی  از  بعد  هم 
تیمش مردود بوده اما بعدا دیدیدم به لطف پرسپکتیو و کارهای 
محاسباتی زمان بر ثابت شد آن گل صحیح بوده است. حالا به نظر 
روی همین  از  را  آن گل   ،VAR اتاق  در  مستقر  داوران  شما 
تصاویر ساده می بینند یا 3روز وقت می گذارند و پرسپکتیوش 

را درمی آورند؟ 
وقتی اکثریت جامعه فوتبال خواهان VAR هستند و دنیا هم 
به همین سمت پیش می رود، چاره ای جز استفاده از آن باقی 
نمی ماند. با وجود این اول باید از نظر فرهنگی خودمان را آماده 
حضور کمک داور ویدئویی کنیم. باید بپذیریم اگر داوران حاضر 
در اتاق VAR تصمیمی گرفتند و قاضی میدان هم آن را تأیید 
کرد، دیگر باید به همه بحث ها خاتمه بدهیم و اینطور نباشد که 
بعد از بازی بگردیم از یک گوشه مهجور یک نظر کارشناسی 
مخالف پیدا کنیم و بیانیه های سوزناک بدهیم. الان شما این بلوغ 

را در جامعه فوتبال ایران می بینید.
 بین 32تیم جام جهانی روسیه هم تنها تیمی که به تصمیم داور 
بعد از بازبینی ویدئویی اعتراض کرد و تعجب دنیا را برانگیخت، 
پایان  به  می تواند  چقدر   VAR فعلی،  فرهنگ  با  بود.  ایران 
جنجال ها در فوتبال ایران کمک کند؟ کاری که برنامه نود این 
هفته انجام داد، دقیقا مبتنی بر همان سیستم بازبینی ویدئویی 
بود؛ اما آیا کسی به راحتی نتایج حاصله را پذیرفت؟ VAR اگر 
همه جای دنیا حکم آب روی آتش را داشته باشد، بیم آن می رود 
که در ایران نقش بنزین روی آتش را بازی کند. الان داور وسط 
در یک لحظه دچار خطای انسانی می شود و مربیان یقه او را 
ول نمی کنند، ببینید فردا با تصمیمات بحث برانگیزی که پس 
از بازبینی ویدئویی اتخاذ می شود چه برخوردی صورت خواهد 
گرفت و چه سناریوهایی در مورد مافیا و دست های پشت پرده 

نوشته خواهد شد.

فدراسیون  سرپرست  بنی تمیم،  حمید 
انتخابات  در  برای حضور  گفت:  کشتی 
نه  و  دارم  ادعایی  نه  کشتی  فدراسیون 

اصراری.
 به گزارش»دنیای هوادار«،حمید بنی تمیم 
در خصوص رقابت های کشتی فرنگی جام 
باشگاه های جهان اظهار داشت: خداراشکر 
بهترین  از  یکی  رقابت ها  از  دوره  این 
مسابقاتی بود که در چند سال اخیر برگزار 
خاطر  به  رقابت ها  این  کیفیت  کردیم. 
حضور قهرمانان جهان بالا بود و استقبال 

خوبی هم از سوی مردم اردبیل شد.
وی در خصوص قهرمانی تیم بیمه رازی 
در رقابت های کشتی آزاد و فرنگی جام 

باشگاه های جهان گفت: تیم بیمه رازی 
به عنوان بخش خصوصی خیلی خوب در 
کنار کشتی قرار گرفته و تمهیدات لازم را 
باید برای این که چنین تیم هایی به فعالیت 

خودشان ادامه دهند فراهم کنیم.
سرپرست فدراسیون کشتی درباره این که 
باشگاه های  رقابت های جام  برگزاری  آیا 
خیر،  یا  است  کشتی  سود  به  جهان 
تصریح کرد: این یک واقعیت است که اگر 
بتوانیم با برنامه ریزی درست، رقابت های 
کنیم  برگزار  را  جهان  باشگاه های  جام 
کشور های دیگر مجاب خواهند شد که 

لیگ داخلی کشتی داشته باشند.
بنی تمیم در خصوص این که چه زمانی 

نام نویسی از کاندیدا های ریاست فدراسیون 
داشت:  اظهار  شد،  خواهد  آغاز  کشتی 
خانواده کشتی می خواهد هر چه زودتر 
تکلیف ریاست فدراسیون کشتی مشخص 
و  دارم  اعتقادی  چنین  هم  من  و  شد 
امیدوارم هر چه زودتر مجمع انتخاباتی 

فدراسیون کشتی برگزار شود.
در  آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  وی 
انتخابات فدراسیون کشتی ثبت نام خواهد 
کرد یا خیر، گفت: تا زمانی که ثبت نام 
نمی توانم  قطعی  صورت  به  نشده  آغاز 
بگویم کاندیدا می شوم یا خیر. چیزی که 
می توانم بگویم این است که برای حضور 
در انتخابات نه ادعایی دارم و نه اصراری 
اما اعتقاد دارم این است که باید از همه 
بزرگان کشتی استفاده کرد و البته این 
موضوع زمانی اتفاق می افتد که این بزرگان 

هم تمایلی به همکاری داشته باشند.

بنی تمیم:

برای حضور در انتخابات اصراری ندارم
 7۵ وزن  در  ملی  تیم  سابق  بوکسور 
فدراسیون  رئیس  اگر  گفت:  کیلوگرم، 
داده عمل کند  انجام  که  قول هایی  به 
در  بروم  ملی  تیم  اردوهای  به  حاضرم 
غیر این صورت نمی توانم زن و بچه ام را 

گرسنه رها کنم.
به گزارش»دنیای هوادار«،سجاد محرابی 
در پاسخ به این سؤال که نام شما هم 
در بین لیست دعوت شدگان به اردوی 
تیم ملی دیده می شود، آیا شما از ۵ دی 
ماه به نفرات دعوت  شده به اردوی تیم 
ملی ملحق خواهید شد یا خیر، گفت: اگر 
شرایط مهیا نشود قطعاً به اردوها نمی روم 
برای چه با شرایط فعلی به اردوها بروم؟ 

ملی  تیم  موقعیت حضور  نکنید  شک 
مدت  این  در  دارم  دوست  را  بوکس 
برخی ها از من سؤال کردند که آیا از تیم 
ملی خداحافظی کرده ام یا خیر، اما جواب 
من این بود که هنوز می توانم در تیم ملی 
افتخارآفرینی کنم و فعلاً تصمیمی برای 

خداحافظی ندارم.
وی در پاسخ به این سؤال که شرایط شما 
برای بازگشت به اردوی تیم ملی چیست، 
عنوان کرد: به هر حال زندگی خرج دارد 
اگر شرایط را فراهم کنند من حاضرم در 
اردوهای تیم ملی حضور داشته باشم. 
رستوران  به  اگر  من  کنید  نگاه  شما 
بروم و یا از یک قصابی بخواهم خرید 

کنم اگر به آنها بگویم قهرمان هستم و 
هیچ پولی برای پرداخت هزینه ندارم آنها 
حتی حاضر نمی شوند من وارد رستوران 
و یا مغازه قصابی آنها بشوم. صاحبخانه 
کرایه می خواهد قهرمان بودن من دردی 
از دردهای صاحبخانه را دوا نمی کند، به 
او یک ماه کرایه ندهم ماه دوم عذر من 
را می خواهد، فدراسیون هم بیاید خرج و 
کرایه خانه من را بدهد و من حاضرم در 
اردوهای تیم ملی حضور پیدا کنم اما در 
غیر این صورت نمی توانم کار و زندگی ام 

را رها کنم.

محرابی:

قهرمانی من به درد صاحب خانه ام نمی خورد!

میثم تیموری در ابتدای فصل جاری پیراهن استقلال را بر تن کرد، ولی به دلیل مصدومیت یک نیم فصل را با ناکامی پشت سر گذاشت.
تیموری در حال حاضر با چند تیم لیگ برتری در حال مذاکره است و به احتمال فراوان از استقلال جدا خواهد شد. خبر دیگر در مورد استقلال این است 

که مسئولان این باشگاه همچنان در حال مذاکره با امید نورافکن هستند تا او را دوباره به تیم شان بازگردانند. 

آبی پوشان همچنان به دنبال نورافکن

سوژه روز

جام باشگاه های جهان را نباید بیش از حد بزرگ کرد

محمد بنا: باید توقعات از تیم ملی پایین بیاید 
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ورزشی

روزنامه دانلود همه شماره های  برای 
 به سایت  » دنیای هوادار« مراجعه کنید

WWW.DonyayeHavadar.ir

آگهي مناقصه عمومي یک مرحله اي )نوبت دوم(
به استناد ماده 63 آیین نامه مالی و معاملاتی دانشگاه های علوم پزشکی 

 نام سازمان : دانشگاه علوم پزشکي و خدمات بهداشتي درماني البرز - مجتمع آموزشی درمانی امام علی )ع( 
 موضوع : واگذاری امورتهیه، طبخ وتوزیع غذا  

محل دریافت اوراق: دبیرخانه مرکزی دانشگاه )طبقه همکف( با ارائه معرفی نامه از طرف شرکت با مهر امضاء و اخذ رسید مدارک مربوطه را تحویل گیرند
مهلت دریافت اوراق: به مدت7 روز از تاریخ ۹7/10/03  لغایت  ۹7/10/0۹ 

مهلت قبول پیشنهادات )تحویل پاکات(:  به مدت 10روز از تاریخ  ۹7/10/10 لغایت   ۹7/10/1۹ 
محل تحویل پاکات مناقصه دبیرخانه حراست دانشگاه )طبقه اول( می باشد. 
میزان سپرده تضمین شرکت در مناقصه: :3/۵04/۹00/000ریال به صورت

فیش واریزي به حساب جاری 4424۵780/6۹ نزد بانک ملت شعبه مهستان کرج کد 8837/7 یا ارایه ضمانت نامه بانکی بنام دانشگاه علوم پزشکي 
وخدمات بهداشتي درماني البرز که مدت ضمانت نامه نبایدکمتر از 3 ماه باشد.

تذکر1: جهت دریافت اوراق مناقصه، ارائه فیش واریزی به مبلغ 300/000 ریال به حساب جاری 218126426 نزد بانک رفاه شعبه بهارکرج کد ۹72 به 
نام دانشگاه علوم پزشکی البرز و معرفی نامه شرکت الزامی می باشد.

تذکر2: در صورت دریافت تذکر یا اخطار کتبی بابت طرف قرارداد بودن با دانشگاه و واحدهای تابعه آن، متقاضی حق شرکت در مناقصه را نخواهد داشت.
پرداخت هزینه چاپ آگهي ها به عهده برنده مناقصه مي باشد.

کارفرما در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مجاز و مختار می باشد.
نشاني سازمان : بلوار طالقانی شمالی - بالاتر از میدان طالقانی - شهرک اداری - ساختمان مرکزی

ساعت کاری دانشگاه از روز شنبه تا چهارشنبه، ساعت 8 لغایت 16 می باشد.
شماره تماس: 32۵6336۹ - 026

شناسه آگهی: 323468

داود مهابادی بعد از استعفا از تیم فوتبال شهرداری ماهشهر با حضور در باشگاه 
فجر شهید سپاسی شیراز و انعقاد قرارداد خود با این باشگاه رسما سرمربی این 

تیم شد.

مهابادی سرمربی فجر شهید سپاسی شد

نقل و انتقالات رسید، افاضلی به 
آمریکا سفر کرد

اروند  فوتبال  تیم  سرمربی 
و  نقل  فصل  در  خرمشهر 

انتقالات، به آمریکا سفر داشت.
به گزارش »دنیای هوادار«، درحالی که 
هنوز نیم فصل اول لیگ یک به اتمام 
نرسیده بود؛ برخی سرمربیان به فکر 
رفع نقاط ضعف خود بودند و اکنون 
زمستانه  انتقالات  و  نقل  وارد  که 
شده ایم، سرمربی اروند به جای رفع 

مشکلات فنی تیم، به فکر سفر خارج از کشور خود است.
دارد  کارنامه  در  را  تهران  نفت  با  سقوط  سابقه  که  افاضلی 
اروند  نیمکت  روی  معیار  و  متر  چه  با  که  نیست  مشخص 
نشسته است و عجیب تر آنکه وی در لیست ورودی باشگاه نیز 

خواستار جذب بازیکنان لیگ دویی شده است!

گنجی پور:
مهابادی باید در تیم شهرداری بماند

مدیرعامل باشگاه شهرداری ماهشهر پس از انتخاب داود مهابادی 
به عنوان سرمربی جدید تیم فوتبال فجر سپاسی شیراز، گفت که 

این مربی با باشگاه شهرداری قرارداد دارد.
به گزارش »دنیای هوادار«، داریوش گنجی پور، مدیرعامل باشگاه 
شهرداری ماهشهر درباره انتخاب داود مهابادی، سرمربی مستعفی 
این تیم به عنوان سرمربی جدید فجرسپاسی شیراز گفت:جلسه 
اعضای هیئت مدیره باشگاه برگزار شد و همه اعضا با هم متفق القول 
بودند که مهابادی باید در تیم شهرداری بماند. قرار است جلسه ای با 

او داشته باشیم و تصمیم نهایی را در این خصوص بگیریم.
وی ادامه داد: مهابادی کناره گیری خود را در فضای مجازی اعلام 
کرده بود و استعفای کتبی به باشگاه ارائه نکرد. مهابادی با باشگاه 
نکند،  فسخ  را  قراردادش  تا  و  دارد  قرارداد  ماهشهر  شهرداری 
نمی تواند قرارداد جدیدی ببندد. ما از عملکرد مهابادی راضی بودیم 
و مشکلی با او نداریم. انتظار داریم که این مربی به تیم بازگردد. 
مگر اینکه واقعاً نخواهد به تیم برگردد که باید این را به باشگاه 
اعلام کند تا تصمیم نهایی را بگیریم. داود مهابادی هفته گذشته به 
خاطر مشکلات مالی باشگاه شهرداری ماهشهر و نیز حاشیه های 
ایجاد شده توسط تماشاگران این تیم، از هدایت تیم شهرداری 

کناره گیری کرد.

اخبار لیگ 1

هفته های پرفراز و نشیب برای اکُسین
البرز)گل ریحان( اکُسین  تیم فوتبال 
فصل جدید را با سر و صدای فراوان 
آغاز کرد و جذب بازیکنان صاحب نام 
باعث شد تا خیلی از کارشناسان ازاین 
تیم به عنوان یکی از مدعیان صعود به 

لیگ برتر نام ببرند.
سه برد پی در پی در ابتدای فصل اکُسین را به صدرجدول رساند 
و کمالوند پس از این نتایج درخشان قول صعود به لیگ برتر را 
داد ولی این پایان کار نبود و نماینده البرز در ادامه مسیر با افت 
مواجه شد. تساوی وباخت های ناامیدکننده هفته های چهارم تا 
دهم اکُسینی ها را از صدر به میانه های جدول رساند و درنهایت 
فراز کمالوند سرمربی تیم کناره گیری خود را از تیم اعلام کرد 
تا اکُسین همچون سال های گذشته از جمع مدعیان صعود به 

لیگ برتر دور بماند.
پس از کناره گیری کمالوند این مجتبی حسینی بود که قرارداد 
جدیدی را با نماینده استان البرز به امضا رساند و حضور این مربی 
باعث شد تا اکُسین از بحران میانه فصل خارج شود و چند برد پی 
در پی کمی امتیازات از دست رفته را جبران کرد ولی شکست 
هفته پایانی نیم فصل نخست مقابل گل گهرسیرجان این تیم را از 
جمع مدعیان خارج کرد و این سرخپوشان پاکدشت،مس کرمان 
و شاهین بوشهربودند که موفق شدند رتبه های بالای جدول رده 

بندی را از آن خود کنند.
یکی از انتقادهایی که به این تیم البرزی می شود عدم بهره گیری 
از ظرفیت های فوتبال البرز است که باید دید مدیران جدید این 
باشگاه درتعطیلات نیم فصل تا چه حد به آن توجه خواهند کرد.
مشخصه های فوتبال حرفه ای شاید این نگرش و نگاه را تا حدی 
رد کند که تیم هر اقلیم را از بازیکنان همان منطقه باید بست 
اما باید پذیرفت در همین البرز که رنگین کمان قومیت هاست 
می شد نیم نگاهی به بازیکنان این دیارهم داشت و تیمی را بست 

که ردپایی از بازیکنان بومی درآن باشد.
بی شک استفاده از بازیکنان بومی در تیمی همچون اکُسین باعث 
خواهد شد تا فوتبالدوستان البرزی هم در بازیهای خانگی این 
تیم در ورزشگاه انقلاب کرج حضور پیدا کنند تا جذابیت بازیهای 

خانگی این تیم افزایش پیدا کند.
در پایان باید گفت اکُسین عمری کمتر از انگشتان یک دست 
دارد و در این سالها به مدد سرمایه مدیران پولدارش همواره در 
جذب مربیان و بازیکن خبرساز بوده اما از سوی مقابل نتوانسته 
به هدف اصلی اش یعنی حضور در لیگ برتر برسد وباید صبوری 
کرد و دید هزینه های هنگفت مدیران جدید این باشگاه در فصل 
جاری به چه سرانجامی می رسد و آیا منتهی به لیگ برتری شدن 

نماینده البرز می شود.

نیم نگاه

هیچ  می گوید  ایران  فوتبال  ملی  تیم  مدافع 
قهرمانی ای ساده به دست نمی آید.

به گزارش »دنیای هوادار«، رامین رضائیان درباره 
اردو تیم ملی در دوحه قطر اظهار کرد: اردوی 
خوبی را برگزار کرده ایم که می تواند به ما در روند 
آماده سازی کمک کند تا بتوانیم بهترین نتایج را 
بگیریم و دل مردم ایران را خوشحال کنیم. باید 
اعتراف کنیم امکاناتی که در کمپ دوحه برای ما 

محیا شده در ایران وجود ندارد.
او افزود: وقتی در زمین مسابقه به میدان می رویم 
همه نگرانی ها و مشکلات را فراموش می کنیم و 
فقط به خوشحال کردن مردم ایران فکر می کنیم 
هستیم.  ایران  فوتبال  ملی  تیم  سرباز  ما  چون 
که  بازیکنانی  و  فنی  کادر  با  هم  درحال حاضر 
داریم می خواهیم همه دست به دست هم بدهیم 
و مثل یک زنجیر باشیم و تلاش کنیم تا دل مردم 
ایران شاد کنیم. مثل جام جهانی که می دیدیم 
این  و  می کردند  خوشحالی  خیابان ها  در  مردم 
برای ما نعمت و انرژی بزرگی بود. مطمئنا اگر 
اتفاقاتی که می خواهیم پله پله رخ دهد دوباره 
می توانیم دل مردم را شاد کنیم. فوتبال این گونه 
است و می تواند اشک شوق برای مردم به همراه 

بیاورد.
این مدافع تیم ملی فوتبال ایران در ادامه در پاسخ 
آیا قهرمانی در جام ملت های  این سوال که  به 
آسیا آسان است یا خیر؟ گفت: من این گونه فکر 
نمی کنم. هیچ قهرمانی ساده به دست نمی آید. 
هیچ کس را در دنیا پیدا نمی کنید که راحت به 
می گویند  که  هم  برخی  باشد.  رسیده  قهرمانی 
قهرمانی ساده است، نباید این حرف ها را بزنند 
چون در گذشته هم تیم ملی شرایط سختی را 
سپری کرده و نتوانسته به آن هدفی که می خواهد 

برسد. بنابراین رسیدن به این هدف که قهرمانی 
است، بسیار سخت است. در کل معتقدم بازی 
با بازی متفاوت است. در جام جهانی همه فکر 
می کردند تیم ملی اسپانیا به ایران 10 گل بزند یا 
کریستیانو رونالدو به ایران ۵ گل بزند و یا ایران 
برزیل شکست  را در جام جهانی  آرژانتین  باید 
می داد. می خواهم بگویم همین گونه شاید یمن 
مقابل ایران خوب دفاع کند ما هم هرچه بزنیم به 
گل تبدیل نشود. فوتبال همین است. همان کاری 
که ما برای اسپانیا کردیم شاید اینجا رقبا برای ما 

به اجرا در بیاورند.
فکر  فوتبال  بزرگان  برخی  کرد:  تصریح  وی 
می کنند واقعا کاری که پیش رو داریم ساده است. 
البته آن ها هم به خاطر قدرت تیم ملی چنین 
تفکری دارند اما این که می گویند تیم ملی باید 
نداریم.  بایدی  ما  نیست.  درست  شود  قهرمان 
تیم ملی در جام ملت های آسیا تمام تلاشش را 
می کند و ما هم فقط به قهرمانی فکر می کنیم 
اما بایدی نداریم. فوتبال ورزش اتفاقات است. ما 
بازی دوستانه داریم مربی  با تیم ضعیف  گاهی 

تیم در رختکن می گوید کسی حق ندارد بازی را 
شوخی بگیرد. ما همیشه مثل سرباز با تمام وجود 

برای تیم ملی بازی می کنیم.
او در ادامه در پاسخ به سوالی درباره لیست نهایی 
تیم ملی هم گفت: اگر در لیست تیم ملی نباشم 
دلیلی ندارد واکنشی نشان بدهم چون برای من 
این درست  است.  مهم  ملی  تیم  موفقیت  فقط 
مهم  برایمان  ملی  تیم  موفقیت  بگوییم  نیست 
است و بعد زمانی که نامت در لیست نبود، برویم 
و از آن حرف ها بزنیم. اگر مردی زمانی که در تیم 
ملی هستی حرف بزن و وقتی نیستی دهانت را 
ببند. شما نمی توانید بگویید زمانی یک فرد خوب 
است و زمان دیگری بگویید آن فرد بد است. اگر 
زمانی هم آن فرد بدی کرد باید به خاطر خوبی ها 
فراموش کنید چون شاید به خاطر خوبی های آن 
فرد است که تو الان به اینجا رسیدی. این اتفاق 
برای من رخ داده و من همیشه قدردان کادر فنی 
و مربیان تیم ملی هستم چون با تمام سختی هایی 
که کشیدم برایم شیرین بوده که در کنار تیم ملی 

باشم.

رضائیان با انتقاد از منتقدان لیست تیم ملی:

 مردی وقتی در تیم هستی حرف بزن!

فدراسیون فوتبال در حالی 1۹ دی ماه را به عنوان 
زمان برگزاری مجمع فوق العاده خود مشخص کرده 

که وزارت ورزش هیچ اطلاعی از آن ندارد.
به گزارش »دنیای هوادار«، برگزاری مجمع عمومی 
فدراسیون فوتبال در سال جاری به خاطر مطرح 
شدن بحث بازنشسته ها  و لزوم رسیدگی به آن در 
حضور اعضای مجمع، اهمیت زیادی دارد. بر همین 
اساس هیات رئیسه فدراسیون در یکی از نشست 
های اخیر خود مصوب کرد که این مجمع اوایل دی 

ماه برگزار شود. 
با این حال اما 1۹ دی ماه به عنوان زمان برگزاری 
مجمع عمومی فدراسیون فوتبال تعیین و نهایی شده 

است؛ یعنی دقیقا همزمان با جام ملت های آسیا و 
آغاز به کار تیم ملی فوتبال در این رقابت ها و آنهم 

در شرایطی که وزارت ورزش از آن بی اطلاع است!
جام ملت های آسیا از 16 دی ماه در امارات آغاز می 
شود اما همزمان با شروع این رقابت ها و دیدارهای 
تیم ملی، مدیران فدراسیون در تهران درگیر مجمعی 
خواهند شد که به خاطر مطرح بودن بحث بازنشسته 

ها، اهمیت زیادی دارد. 
فوق  عمومی  مجمع  برگزاری  زمان  اینکه  دیگر 
گذشته  هفته  حالی  در  فوتبال  فدراسیون  العاده 
توسط سایت این فدراسیون اطلاع رسانی شد که 
وزارت ورزش از آن بی اطلاع است! به گفته یک 

مقام مسئول در وزارت ورزش، تا به امروز از طرف 
فدراسیون فوتبال هیچ مکاتبه ای با این وزارتخانه در 
مورد مجمع عمومی و زمان پیشنهادی برای برگزاری 

آن انجام نشده است. 
نماینده  حضور  با  ها  فدراسیون  عمومی  مجمع 
وزارت ورزش که وزیر ورزش یا معاونان وی هستند، 
برگزار می شود. بر همین اساس فدراسیون ها زمان 
نهایی  ورزش  وزارت  اطلاع  با  را  مجمع  برگزاری 
می کنند تا به لحاظ حضور نماینده این وزارتخانه، 
هماهنگی های لازم انجام شود اما به گفته این مقام 
مسئول، چنین هماهنگی از طرف فدراسیون فوتبال 

انجام نشده است. 

با وجود اعلام رسمی فدراسیون؛

وزارت ورزش از زمان برگزاری مجمع فدراسیون فوتبال بی اطلاع است!

رونوشت آگهی حصر وراثت  
خانم سیده سکینه حسینی داراي شناسنامه شماره 422 به شرح دادخواست به 
کلاسه ۹60۵4417 از این شورا درخواست گواهي حصر وراثت نموده و چنین توضیح 
داده که شادروان سید اکبر حسینی بشناسنامه شماره 1۹۵0 در تاریخ 13۹6/2/13 
اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
1- سید آیت آله حسینی متولد 1360/11/4 ش ش68۵ فرزند سید اکبر پسر متوفی
2- سید علیرضا حسینی متولد 1367/2/31 ش ش6۹30 فرزند سید اکبر پسر متوفی
3- سیده سکینه حسینی متولد 1362/۵/20 ش ش 422 فرزند سید اکبر دختر متوفی
4- سیده زهرا حسینی متولد 1364/7/13 ش ش 2813 فرزند سید اکبر دختر متوفی
۵- سیده صغری حسینی متولد 136۵/۵/1۵ ش ش 64۹۹ فرزند سید اکبر دختر متوفی

6- مقبوله جعفری متولد 1333/10/6 ش ش ۹47 فرزند صادق همسر متوفی
اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر خواهد شد%م   97/30022/ف
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رونوشت آگهی حصر وراثت  
خانم فروزنده مستوفی داراي شناسنامه شماره 1۹3 به شرح دادخواست به کلاسه 
چنین  و  نموده  وراثت  حصر  گواهي  درخواست  شورا  این  از   ۹70۵86/14/۹7
توضیح داده که شادروان اکبر نجفی منصوری بشناسنامه شماره 1667۵ در تاریخ 
13۹7/8/21 اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم 

منحصر است به: 
1- وحید نجفی منصوری ت ت 1367 ش ش 1۵748 فرزند اکبر نسبت پسر متوفی
2- مهدی نجفی منصوری ت ت 1363 ش ش 37۵0 فرزند اکبر نسبت پسر متوفی
 3- فروزنده مستوفی ت ت 1341 ش ش 1۹3 فرزند هوشنک نسبت همسر متوفی

آگهي  نوبت  در یک  را  مزبور  درخواست  مقدماتي  تشریفات  انجام  با  اینک 
مي نماید تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از 
تاریخ نشر نخستین آگهي ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادر 

خواهد شد%م 
97/30021/ف
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در اینکه فوتبال ما آلوده به مسائل تبانی 
در  و  نیست  شکی  شده،  شرط بندی  و 
هستیم  شاهد  بعضاً  مختلف  لیگ های 
اقدامات  و  می شود  مطرح  مسائلی 

بازدارنده ای نیز صورت می گیرد.
شرط بندی  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
اتفاق تلخی  این  در لیگ 2 و لیگ یک؛ 
است که به کرات در فوتبال ایران رخ داده 
و می دهد و برنامه ۹0 این هفته هم به آن 
اشاره کرد. البته بهتر است بگوییم تبانی در 
لیگ 2 و لیگ یک، چون شرط بندی اتفاق 
مرسوم در فوتبال حرفه ای است و پول در 
گردش آن به قدری زیاد است که با اقبال 
عمومی مواجه شده )البته آن سوی مرزها( 
و آنچه که در ایران مایه تأسف است تبانی 

برای پیروز شدن در شرط بندی است!
فصل گذشته به کرات دیدیم در هفته های 
دسته  قهرمانی  فوتبال  رقابت های  پایانی 
اول باشگاه های کشور نتایجی رقم می خورد 
که گویی بازی فوتسال است نه فوتبال و 
ریشه مشکلات و تبانی از جایی است که 
بازیکن قرارداد می بندد، اما پول نمی گیرد و 
در نهایت مجبور می شود برای ارتزاق دست 

به تبانی بزند!
و  این موضوع شده  اخلاق درگیر  کمیته 
در  هم  حرفه ای  فوتبال  از  صیانت  ستاد 
کمیته اخلاق تشکیل شده و خوشبختانه 
در این مسیر نیرو های امنیتی و انتظامی 
اخلاق  کمیته  با  همکاری  حال  در  هم 
هستند و در همین راستا نفرات زیادی به 

کمیته اخلاق احضار شده اند.
ایران  در  آزادانه  شرط بندی  سایت های 
فعالیت می کنند و حتی شاهد این هستیم 
پیش بینی  برگه  شمالی  شهر های  در  که 

کیوسک های  در  آزادانه  بازی ها  نتایج 
مطبوعاتی بین اهالی فوتبال عرضه می شود 
و این بدین معنی است که برای برخورد 
دستگاه ها  همه  شرط بندی  بنگاه های  با 
تنها  باید بسیج شوند و در مسیر مبارزه 
اما  نیست،  کافی  اخلاق  کمیته  خواست 
همان طور که اشاره شد اتفاقی که در ایران 
در حال رخ دادن است تبانی برای پیروزی 
در شرط بندی است و این زشتی کار را دو 

چندان کرده است.
که شرط بندی  می شود  زمزمه  خبر هایی 
هر  است.  کرده  رسوخ  هم  برتر  لیگ  به 
اگر  و  است  ذره بین  زیر  برتر  لیگ  چند 
شرط بندی هم در آن وجود داشته باشد 
با آن شدت و حدت لیگ 2 و لیگ یک 
نیست. با این حال در تیم های لیگ برتری 
به  این هستیم که دستمزد ها  هم شاهد 
داده  اصلًا  یا  نمی شود  پرداخت  موقع 
نمی شود. در چنین تیم هایی باید منتظر 
رخداد های زشتی باشیم. به واقع نکته ای 
که کمک می کند لیگ برتر به سلامت به 
مسیر خود ادامه دهد، پرداخت به موقع 

دستمزدهاست.
نکته نگران کننده در این بین شرکت برخی 
فوتبالیست های سرشناس در شرط بندی 
است. البته آن ها در بنگاه های شرط بندی 
و  هستند  فعال  خارجی  سایت های  و 
هم  زیادی  سرمایه گذاری  مسیر  این  در 
کرده اند. گاهی حضور آن ها در سایت های 
شرط بندی با اکانت های دیگران است. آنچه 
که مسلم است در خارج از کشور بنگاه های 
فعالیت  مجوز  با  و  آزادانه  شرط بندی 
می کنند و آنچه که در آن سوی مرز ها جرم 
است تبانی است. در حالی که در ایران هم 

شرط بندی جرم است و هم تبانی و هر دو 
از نظر شرعی دارای اشکال هستند.

است  نگران کننده  بین  این  در  که  آنچه 
سمت  به  مربیان  و  بازیکنان  دادن  سوق 
در  است.  ایران  در  شرط بندی  بنگاه های 
قیمت  به  است  ممکن  آن ها  صورت  این 
میلیون ها تومان پولی که به حساب آن ها 
تبانی  داخلی  بازی های  در  می شود  واریز 

کنند.
در این بین کمیته اخلاق و پلیس فتا باید 
همچنین  و  بنگاه ها  با  جدی  صورت  به 
از  و  کنند  مبارزه  شرط بندی  سایت های 
پنهان  دنیا هیچ چیز  این  آنجایی که در 
نمی ماند، می توان به راحتی با شرط بندی 

و تبانی مبارزه کرد.

دسته های پایین تر هست، اما لیگ برتر نه!
استقلال  تیم  پیشین  سرمربی  مظلومی 
نکنید  این خصوص گفت: شک  در  تهران 
دارد،  وجود  ما  فوتبال  در  شرط بندی  که 
امکانش خیلی کم است،  برتر  اما در لیگ 
حاکم  برتر  لیگ  در  دقیقی  نظارت  چون 
می دهد.  رخ  سخت  اتفاقی  چنین  و  است 
پایین تر  دسته های  لیگ های  در  شاید 
شرط بندی هایی صورت بگیرد، اما در لیگ 
برتر فکر نمی کنم. شرط بندی در همه جای 
بزرگ  مسابقات  در  ولی  دارد،  وجود  دنیا 
روی  همه  چون  نمی گیرد،  صورت  تبانی 
این بازی ها حساس می شوند. روی هم رفته 
معتقدم در لیگ برتر امکان شرط بندی بسیار 

پایین و درصدش صفر است.

شرط بندی نه! تقلب و حقه بازی!
در  فوتبال  کارشناس  ذوالفقارنسب  بیژن 
خودم  چشم  با  من  گفت:  خصوص  این 
ولی  ندیدم،  را  برتر  لیگ  در  شرط بندی 
هرگز نمی توانم کار های کثیفی که بعضاً در 
فوتبال ما رخ می دهد را منکر شوم. چه در 
لیگ برتر و چه در دسته های پایین تر و اسم 
آن را نمی شود شرط بندی گذاشت و بهتر 
است بگوییم تقلب و حقه بازی که باند هایی 
هستند که در برخی تیم ها و بازیکنان نفوذ 
می کنند و در این بین پول های کلانی هم 
نابودی  باعث  قطعاً  که  می شود  بدل  و  رد 
فوتبال ما خواهد شد. باید سیستم نظارتی 
و امنیتی با دقت حواس شان به این مسائل و 

جلوگیری از آن باشد.

در هر سطحی باشد، مبارزه می کنیم
اخلاق  کمیته  ارشد  عضو  سمامی  عبدالله 
گفت:  خصوص  این  در  فوتبال  فدراسیون 
بحث لیگ برتر و دسته های پایین تر نیست. 
بحث مبارزه با این پدیده شوم است. مطمئن 
باشید کمیته اخلاق در زمینه های مختلف این 
موضوع ورود کرده و به تمام آن ها رسیدگی 
می کند. مطرح کردن این مسائل هم تبعاتی 
دارد و باید در چارچوب خاص خود بیان شود 
چرا که موضوعات قضایی به حفظ حرمت 
و جایگاه افراد توجه دارد. کمیته اخلاق به 
نظارت  و  کرده  ورود  شرط بندی ها  موضوع 
دقیقی دارد و کارشناسان کمیته اخلاق هم 
درباره تبانی و شرط بندی بررسی های لازم را 

انجام می دهند و با جدیت پیگیر هستند.

ردپای چهره های سرشناس؛

سایت های شرط بندی 
تهدیدی برای فوتبال ایران

هومن ناظمی
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سرمربی تیم ملی پس از حضور در اردوی قطر برای 
اولین بار برابر خبرنگاران به صحبت درباره شرایط تیم 

پرداخت.
کارلوس کی روش پس از تمرین امروز ملی پوشان 
در میان خبرنگاران ایستاد و به صحبت پرداخت. او 
درباره شرایط تیم ملی گفت: در درجه اول خوش آمد 
می گویم به اصحاب رسانه که امروز آمدند و باعث 
افتخار ما است و بسیار خوشحالیم که رسانه های 
ایرانی را در کنار خود داریم که شرایط ما و تیم ملی 

را به مردم ایران منتقل می کنند.
او در این باره ادامه داد: از بعُد شرایط اردویی باید 
بگویم در کمپی فوق العاده حضور داریم و باید مراتب 
تشکر خود را از حمایت خاص قطری ها بیان کنیم 
که در آماده سازی به ما کمک بسیاری کردند. وقتی 
شما چیزی برای استفاده ندارید هر چیزی که به شما 
ارائه می شود را باید متشکر باشید و واقعیت این است 
اگر قطر و حمایت آنها الان نبود ما هم هیچ اردویی 
نمی توانستیم برگزار کنیم و باید در ایران می ماندیم.
در نتیجه باید تشکر کنیم از کشور قطر و رئیس 
فدراسیون آن باید خدارا شکر کنیم که الان اینجا 

حضور داریم.
ما ذهنیت شفافی درباره آنچه که می خواهیم داریم 
از  تعدادی  تا  شده  باعث  مصدومیت  متاسفانه  اما 

بازیکنان تیم ملی در فرم ایده آل نباشند. بازیکنانی 
همچون علی قلی زاده، صادق محرمی، کاوه رضایی و 
... از شرایط خود دور هستند اما ما تا آخرین فرصت 
در انتظار آنها خواهیم ماند تا ببینیم که این بازیکنان 
می توانند به بهبودی دست پیدا کنند یا خیر و درهای 

تیم ملی تا آخرین دقیقه برای آنها باز خواهد بود.
را  نهایی  نیمه  در  حضور  ایران  ملی  تیم  سرمربی 
و گفت: همه می دانند که  دانست  دستاورد خوبی 
فوتبال هیچ چیزی  در  نیست.  اتفاق ساده  فوتبال 
راحت به دست نمی آید مخصوصا برای تیم ملی ایران. 
که نه تنها باید حواسمان به اتفاقات در زمین، بلکه 
به حواشی بیرون از زمین هم باشد و برای ما آسان 
نیست. فوتبال تنها برای مربیانی که تازه از تعطیلات 
بازگشته و دوست دارند درباره دیگران صحبت کنند، 
راحت است و برای تمام  تیم های حاضر در مسابقات 
را  تلاشمان  تمام  ما  بود.  خواهد  سخت  و  دشوار 
می کنیم و برای قهرمانی خواهیم جنگید. ما بسیار 
فروتنانه به جام ملت ها ورود می کنیم. اعتماد به نفس 
بالایی داریم و با ایمان بسیار خوبی به توانایی های که 
از آن بهره می بریم داریم. در حال حاضر تمام تمرکز 
ما بر روی بازی اول مقابل یمن است و این مسابقه 
پراهمیت ترین است. بعد از سپری کردن آن بازی به 
مسابقات دیگر فکر می کنیم. این را فراموش نکنید 

که آرزوی ایران حضور در جمع چهار تیم برتر نهایی 
است و امیدوارم این اتفاق رخ دهد. به نظر بنده سه 
تیم هستند که شایستگی حضور در بین چهار تیم 
نهایی را دارند. استرالیا، ژاپن و کره جنوبی سه تیم 
برتر قاره هستند که پیشینه بسیار درخشانی دارند. 
به غیر از تیم هایی که به آن اشاره کردم باقی تیم ها 
برای یک جایگاه باقی مانده و حضور در نیمه نهایی 
خواهند جنگید. کشورهای ایران، ازبکستان، عربستان، 
قطر، چین و امارات برای آن یک جایگاه باقی مانده 
خواهند جنگید. آن سه تیم نام برده به دلیل سرمایه 
گذاری که قبلا انجام دادند و به خاطر کارهای فنی که 
دارند حضورشان در نیمه نهایی تضمین شده است. 

ما تلاش می کنیم آن یک سهمیه را به دست آوریم.
کی روش در ادامه حرف هایش به خبرنگاران گفت: 
اگر بخواهیم این سهمیه را به دست آوریم باید تلاش 
بار  باید یک  انجام دهیم و ما  تیمی بسیار زیادی 
برای همیشه اختلافات موجود در تیم را حل کنیم. 
مشکلات بسیار جدی داریم که با آن دست و پنجه 
نرم می کنیم. اگر بخواهیم به آن نقطه برسیم باید با 
تعهد بالا مشکلات جدی که داریم را حل کنیم. در 
حال حاضر هیچ کس نمی داند که چه صحبتی را 
مقابل چه کسی انجام می دهد. این مشکلات درونی 
یک بار برای همیشه باید از سوی رییس فدراسیون با 

نگاه صادقانه حل بشود.

مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال گفت: در این ماه 
2 جلسه کلاس داوری داشتیم. یک جلسه آموزش 
هم برای داوران کمتر از 3۵ سال داریم چرا که آنها 
می توانند سال های سال داوری کنند. اشتباهات داوری 
تاثیر زیادی روی لیگ می گذارد. هفته های آخر لیگ 
اعتراضات زیادی مطرح شد که این مسئله برای فوتبال 

ایران خوب نیست.
او افزود: تیم هایی که بیشتر اعتراض کردند مشاهده 
شده که سود بیشتری هم از داوری بردند. هر هفته 

در کمیته داوران و دپارتمان داوری قضاوت های داوران 
که چه  و مشخص شده  می گیرد  قرار  ارزیابی  مورد 
باشگاه هایی متضرر شدند و چه باشگاه هایی سود بردند. 
در صحبتی که امروز انجام دادم گفتم که نباید این نگاه 
را داشته باشیم اگر یکی 2 بار سود کرده، 2 بار متضرر 
شده است، مجموعه این اشتباهات 4 اشتباه تأثیرگذار را 
تشکیل می دهد.  او در مورد کلاس آموزشی کمک داور 
ویدئویی اظهار داشت: فردا نحوه استفاده از VAR مورد 
ارزیابی قرار می گیرد، یک بار این مسئله امتحان می شود 

تا ببینیم آیا جواب می دهد یا نه. باید کم کم همه کارها 
را جلو ببریم و از این تکنولوژی هم استفاده کنیم. 

مورد  سیستم  آیا  اینکه  مورد  در  فدراسیون  رئیس 
که  کرد: یک سیستمی  عنوان  است،  بومی  استفاده 
بررسی می شود بومی و یک سیستم هم نمونه فیفا 
است. حالا یا در مورد همه این اتفاق بیفتد یا در چند 
ورزشگاه، باید شرایط را ارزیابی کنیم تا ببینیم چه پیش 
می آید. باید با صدا و سیما هم مذاکره کنیم و برخی 

دوربین ها را آنها و برخی را ما نصب کنیم.

تاج: اعتراض ها علیه داوری برای فوتبال ایران خوب نیست

»ایران« ؛ 80 میلیون، یک ملت یک قلب
جدا از بحث ملی گرایی و هندوانه زیر بغل 
مدعیان  از  یکی  تردید  بی  زدن،  کشورمان 
قهرمانی در جام ملت های آسیای این دوره، 
کشور خودمان، ایران است. بیشتر از شش سال 
است که هدایت تیم ملی ایران به »کارلوس 
کی روش« پرتغالی سپرده شده است و او هم 
سال به سال به پیشرفت ایران کمک شایانی 
است.  میوه  این  چیدن  وقت  حالا  و  کرده 
میوه ای که تبدیل به یک حسرت چهل ساله 
شده و به دستان هیچکس به جز کی روش 

نمی تواند به ثمر بنشیند.
حالا که هم کی روش را داریم و هم مجموعه ای 
از بازیکنان بی نظیر که در داخل و خارج ایران 
توپ می زنند، می توان به درخشش این تیم 
امیدوار بود. کما اینکه در دو جام جهانی گذشته 
بارها ثابت کرده ایم که فراتر از تصور همگان 
هستیم . ما »مسی« و »رونالدو« را مهار کردیم ؛ 
مهار عرب ها و چشم بادامی ها نباید کار سختی 

برای ما باشد.

»ژاپن« ؛ به همه احترام بگذار
و از هیچ کس نترس !

یکی از چشم بادامی های شرق آسیا که اتفاقا 
ترسناک ترینشان هم است، همین »ژاپن« 
اخیر همواره  تیمی که در دوره های  است. 
مدعی بوده است. قطعا شاهکار آن ها در جام 
جهانی گذشته را به خاطر می آورید جایی که 
آن ها موفق شدند به عنوان تیم دوم پس از 
کلمبیا از گروه خود صعود کنند و در مرحله 
یک هشتم به مصاف بلژیک مدعی بروند. بیراه 

نیست اگر بگوییم که برزیل آن قدری که ژاپن 
موفق شد بلژیک را اذیت کند، نتوانست برای 
این تیم اروپایی دردسرساز باشد! ژاپنی ها اگر 
در دقایق پایانی با شش نفر به سمت دروازه 
بلژیک هجوم نمی بردند، هیچ بعید نبود که این 

تیم را از گردونه رقابت ها حذف می کردند!
البته ژاپن نسبت به جام جهانی یک تغییر 
بزرگ هم داشته است و سرمربی جدید آن 
ها »هاجیمه موریاسو« است که به تازگی روی 

نیمکت سامورایی ها نشسته است.

»استرالیا« ؛ قهرمانان بر می خیزند
مدافع عنوان قهرمانی، بی تردید یکی دیگر از 
تیم های مدعی این دوره خواهد بود و قطعا 
با این تیم آن  هیچ تیمی دوست ندارد که 
طرف آبی مسابقات که از قاره اقیانوسیه به 
این تورنمنت اضافه شده است، برخورد کند. 
استرالیایی ها که در دور گروهی جام جهانی 
با هدایت »ون مارویک« هلندی نتوانستند از 
گروه خود صعود کنند و انتظاراتشان آن طور 
که باید برآورده نشده است، قطعا برای اعاده 
حیثیت پای در امارات گذاشته اند و با توجه به 
گروهی که در آن حضور دارند، از حالا می توان 

آن ها را صدرنشین محسوب کرد !
استرالیایی ها دیگر تیمی هستند که پس از جام 
جهانی سرمربی خود را عوض و یک سرمربی 
کردند.  جایگزین  ها  ژاپنی  مانند  را  بومی 
»گراهام آرنولد« مردی است که سکان هدایت 
آن ها را در جام ملت های آسیا عهده دار خواهد 
بود و باید دید که چه عملکردی از خود بر جای 

خواهد گذاشت.

»کره جنوبی« ؛ ما قرمز ها هستیم !
قرمز های شرق آسیا که در دوره قبل نیز نائب 
قهرمان این مسابقات شدند، در امارات قطعا 
یکی از مدعیان قهرمانی خواهند بود. تیمی 
که در جام جهانی »ژرمن« ها را حسابی اذیت 
کرد و با شکست آلمان، جام جهانی را برایشان 
به یک کابوس ابدی تبدیل کرد، قطعا در این 
جام جهانی به چیزی کمتر از قهرمانی راضی 
نخواهد شد. آن ها هم جزو تیم هایی هستند 
که پس از جام جهانی سرمربی خود را تغییر 
دادند اما سرمربی آن ها یک فرق اساسی با 
ژاپن و استرالیا دارد ؛ آن هم اینکه یک سرمربی 
بزرگ روی نیمکت قرمز ها در این تورنمنت 
خواهد نشست. »پائولو بنتو«، سرمربی سابق 
پرتغال، هدایت کره جنوبی در جام ملت های 
آسیا را بر عهده خواهد داشت. سرمربی جوانی 
که قطعا بر جذابیت های این مسابقات خواهد 
افزود و علاوه بر این، حضور »سون هیونگ 
مین« در کره، یک تیم هیجان انگیز از این تیم 

روانه مسابقات خواهد کرد.

»عربستان سعودی« ؛ از کویر
به تاج و تخت

آنتونیو  »لوئیز  که  بگوییم  اگر  نیست  دروغ 
پیتزی«، انقلاب بزرگی را در قرن حاضر برای 
فوتبال عربستان کلید زده است و نتایج ضعیفی 
که در جام جهانی کسب کرد، اصلا باعث نشد 
تا رئیس روسای کم طاقت فوتبال عربستان او 
را اخراج کنند بلکه پیتزی با قدرت به کارش در 
فوتبال عربستان ادامه داد و بازی های دوستانه 
بزرگی در این مدت انجام داد و بی تردید حالا 

یکی از آماده ترین تیم های حاضر در امارات، 
عربستان سعودی خواهد بود. آن ها با واسطه 
حضور در گروه بعدی گروه ما، احتمال زیادی 
برای برخوردشان با ما در مرحله بعدی وجود 
از  بیفتد، قطعا یکی  اتفاق  این  اگر  دارد که 
دیدارهای بزرگ این تورنمنت خیلی زود اتفاق 
خواهد افتاد. آخرین قهرمانی سعودی ها نیز به 
بیش از بیست سال پیش بر می گردد و همین 
مساله انگیزه دو چندانی برای حضور پر قدرت 

آن ها خواهد بود.

»امارات« ؛ حالا وقت ماست !
در میان مدعیان، تنها کشوری که تا به حال 
است.  امارات  همین  است  نشده  قهرمان 
بی تردید آن ها تمام عزمشان را جذب کرده اند 
که از این فرصت بی نظیر میزبانی نهایت استفاده 
را ببرند و در خاک خودشان قهرمانی در این 
تورنمنت را جشن بگیرند. برای همین هدف 
»آلبرتو  ها  اماراتی  پیش  دوسال  از  بزرگ، 
زاکرونی«، سرمربی مشهور ایتالیایی تیم های 
میلان و یوونتوس و لاتزیو و... را استخدام کرده 
اند و قطعا با چنین مربی بزرگی به چیزی کمتر 
از قهرمانی راضی نخواهند شد چرا که در دوره 

قبلی آن ها به مقام سومی رسیده بودند.
اماراتی ها در گروه نسبتا ساده ای قرار دارند 
و اگر کمی دقت کنند، شانس این را دارند که 
در مرحله بعد با استرالیا و کره جنوبی برخورد 
نکنند و مسیر همواری را تا نیمه نهایی برای 
خود ایجاد کنند. باید منتظر ماند و دید که 
این تورنمنت بزرگ  انتظار  اتفاقاتی در  چه 

آسیایی است. 

13 روز تا آغاز جام ملت های آسیا 2019 - امارات
از شرق تا غرب ؛ همه مدعیان آسیا

تعطیلی لیگ ؛ توفیق اجباری برای داوری 
»کمک داور ویدئویی« ، نزدیک تر از همیشه؟

با تعطیلی حدودا دو ماهه لیگ 
برتر ایران به واسطه آغاز »جام 
امارات،  در  آسیا«  های  ملت 
برای  خوبی  بسیار  فرصت 
فدراسیون  و  داوری  دپارتمان 
آمده است  بوجود  ایران  فوتبال 
ها  داوری  حال  به  فکری  که 
برای ادامه نیم فصل حساس و پر تنش لیگ برتر بکنند و بیش از 
این آبروی داوران ایرانی را نبرند. اتفاقی که خدا را شکر با سرعت 
بسیار خوبی صورت گرفته است و در روز های گذشته دو خبر 
بسیار هیجان انگیز در این باره به گوش رسید که امید را به بهبود 
شرایط داوری در ادامه راه فوتبال ایران زنده کرد. اول آن که، از این 
هفته کلاس های آموزشی متعددی برای داوران ایرانی توسط مدرسان 
خارجی آغاز شده است. کلاس هایی برای »دانش افزایی« و آشنایی 
هرچه بیشتر با داوری روز فوتبال دنیا و همچنین وفق پیدا کردن 
داوران ما با سرعت روز افزون فوتبال چه در ایران و چه در دنیا که 
این کلاس ها به موقع آغاز شدند )هرچند می توانست زودتر هم آغاز 
شود( و قطعا کمک شایانی به پیشرفت داوران ایرانی خواهند کرد و تا 
حد زیادی بخش اعظمی از بهانه جویی های داوران ما مبنی بر کمبود 

کلاس ها را جبران خواهد کرد. البته »تا حدی« !
نکته دوم اما، آغاز تست تکنولوژی »کمک داور ویدئویی« در ایران 
و در ورزشگاه »دستگردی« تهران بود که رئیس محترم فدراسیون 
فوتبال، از این مهم خبر دادند و قرار است بزودی و رفته رفته این 
تکنولوژی در استادیوم های ما آزمایش شود. اتفاقی که اگر بیفتد، 
تحول بسیار شگرفی در فوتبال ایران به خصوص داوری بوجود 
خواهد آورد. در ثانی می تواند لیگ ایران را در زمره کشور های 
پیشتاز بهره گیری از این تکنولوژی قرار دهد. تکنولوژی ئی که در 
اکثر لیگ های معتبر اروپا مانند آلمان، ایتالیا و اسپانیا به کار گرفته 
شده و الحق نتیجه بسیار مثبتی داشته است. اما برخی نکات وجود 
دارد که امیدواریم نه از چشم مدیران زیربط دور بماند و نه از چشم 
تیم ها و باشگاه ها که ممکن است در این ذوق زدگی حاصل از 
ورود کمک داور ویدئویی به ایران گم شود و این ذوق زدگی ها 

باعث اتفاق بسیار اعتراض آمیزتری در آینده برای داوری بشود.
اگر قرار است این تکنولوژی به کار گرفته شود، یادمان نرود که باید 
در »تمام« استادیوم ها نصب و اجرا شود و تنها معطوف به دو سه 
استادیوم پیشرفته نباشد و فقط چند تیم مدعی از آن بهره نبرند 
چرا که اینگونه عدالت به هیچ وجه نه تنها اجرا نمی شود بلکه 
معنایش را هم از دست می دهد. ما در ایران، استادیوم هایی داریم 
که در آن ها بازی ها تنها با »یک« دوربین فیلمبرداری می شوند 
و قطعا در شرایط فعلی ورود این تکنولوژی به این استادیوم ها 

غیرممکن است و باید برای مسائل این چنینی چاره اندیشی کرد.

حرف آخر

سکوهای خالی تر از همیشه سانتیاگو برنابئو ؛
پر افتخار ترین تیم اروپا در حسرت تماشاگر

»کریستیانو  خروج  های  ترکش 
رونالدو« از رئال مادرید نه تنها به آمار 
گلزنی این تیم اصابت کرده است، بلکه 
سکوهای استادیوم خانگی این تیم را 
هم خالی از جمعیت کرده است. اتفاقی 
که در بازی های این تیم در سانتیاگو 
برنابئو بسیار توی ذوق می زند و سران 
مادریدی لوس بلانکوس، باید چاره ای 

برای این »آبرو ریزی« مقابل رقبای سنتی بیاندیشند.
رئال مادرید در آخرین بازی خود در لالیگا و پیش از سفر به امارات 
برای برگزاری رقابت های جام جهانی باشگاه ها، میزبان رایو وایکانو 
بود و با تک گل کریم بنزما به پیروزی رسید. از این بازی که به نوعی 
بدرقه سفیدها پیش از اعزام به امارات بود، تنها ۵۵22۹ تماشاگر 
دیدن کردند تا سکوهای خالی در ورزشگاه 81 هزار نفری سانتیاگو 
برنابئو بیش از پیش به چشم آید. چه شده که از بازی های قهرمان سه 

دوره اخیر اروپا استقبالی چنین سرد به عمل می آید؟
دیدن سکوهای خالی در برنابئو، حداقل برای این فصل اتفاق تازه ای 
نیست. در هفته اول رئال مادرید میزبان ختافه بود و در حضور تنها 48 
هزار تماشاگر، اولین 3 امتیاز فصل را جشن گرفت. از بازی برابر لگانس 
نیز بیش از ۵۹ هزار نفر دیدن کردند. در بازی مقابل اسپانیول 68 هزار 
نفر به برنابئو رفتند و مطابق انتظار، پرتماشاگر ترین بازی فصل برنابئو 
دربی مادرید بود. دیداری که البته آن هیجان قابل انتظار را نداشت 
و با تساوی بدون گل خاتمه یافت تا 78۵62 تماشاگر برنابئو را بدون 

دستاورد خاصی ترک کنند. 
بعد از شکست سنگین مقابل بارسلونا و اخراج لوپتگی، انتظار می رفت 
روند نزولی استقبال ها ادامه یابد اما در اولین بازی رئال در برنابئو 
تحت هدایت سانتیاگو سولاری، 68120 نفر دیدن کردند. بازی مقابل 
والنسیا نیز در شرایطی برگزار شد که رئال در هفته قبل، متحمل 
شکست سنگین 3-0 مقابل ایبار شده بود اما باز هم 6۹6۵3 نفر به 
برنابئو رفتند. در بازی مقابل رایو تعداد تماشاگران دوباره به مرز ۵۵ 

هزار نفر ریزش کرد تا دریابیم این مشکل ریشه ای است. 
میانگین تماشاگران بازی های خانگی رئال مادرید در این فصل )تنها با 
محاسبه لالیگا( عدد 63870 را نشان می دهد که از سال 1۹۹4 تاکنون 
سابقه نداشته این قدر کم باشد. شاید بهتر باشد دلیل این استقبال کم 
را در نتایج بازی های خانگی رئال جست و جو کنیم. رئال مادرید در 
مقابل رایو وایکانو، آخرین بازی خانگی خود را در سال 2018 برگزار کرد. 
آمار کلی رئال در برنابئو در این سال، 27 بازی، 17 برد، ۵ تساوی و ۵ 
شکست بوده است تا درصد پیروزی های رئال عدد 62/۹6 را نشان دهد. 
این یعنی رئال در 37/04 درصد از بازی های خانگی خود در این سال به 
پیروزی نرسید که بعد از همان سال مورد اشاره )1۹۹4 و عدم پیروزی 

در41/۵7 درصد مسابقات خانگی( بی سابقه بوده است.

یادداشت

عملکرد داوران را مثبت ارزیابی می کنیم !
فریدون اصفهانیان، درباره عملکرد داوران در نیم فصل اول، گفت: عملکرد داوران 

را در این 1۵ هفته مثبت ارزیابی می کنیم اینکه بعضی از تیم ها عنوان می کنند از 
داوری فقط ضرر کرده اند بنظرم اصلا درست نیست. ایراد و اشتباهاتی در این 1۵ 

هفته لیگ برتر وجود داشت.

محرمی خط خورده تیم ملی؟
در حالی که نام صادق محرمی در فهرست اولیه تیم ملی ایران برای جام ملت ها 

اعلام شد، این بازیکن در اردوی تیم ملی در قطر حاضر نیست. محرمی که در 
دیناموزاگرب نتوانست در ترکیب ثابت تیمش به میدان برود، با توجه به تعطیلی 

لیگ کرواسی در اردوی تیم ملی حاضر نیست.

می خواهم بهترین بازی را از پل پوگبا بگیرم
سولسشائر درباره پوگبا گفت: »پوگبا فاتح جام جهانی 2018 روسیه شده است. او 

فوق العاده است و حتی زمانی که او کودک بود همیشه چهره خندانی داشت و از نظر 
شخصیتی نیز تغییر نکرده است. او بازیکن خوبی است و البته می خواهم بهترین 

بازی را از وی بگیرم.«

باشگاه استقلال : با هیچ کس قرارداد نبسته ایم !
بیانیه باشگاه استقلال به شرح زیر است: »برخلاف شایعات، این باشگاه با هیچ 

بازیکنی قرارداد امضا نکرده است. باشگاه استقلال به دور از حاشیه فعالیت های خود 
در نقل و انتقالات نیم فصل را طبق نظر سرمربی انجام می دهد که پس از نهایی شدن 

از طریق سایت باشگاه اعلام خواهد شد.

ایران - قطر؛ پشت درهای بسته
دیدار تیم های ایران و قطر روز دهم دی ماه قطعا پشت درهای بسته برگزار خواهد 

شد. همچنین دیدار تیم ملی با فلسطین شاید با حضور خبرنگاران برگزار شود که 
هنوز تصمیم قطعی برای این مساله گرفته نشده است. تیم ملی فوتبال ایران این 

روزها در کمپ اسپایر مشغول آماده سازی است.

کان : درحال حاضر آلیسون بهتر از نویر است !
اولیور کان در مصاحبه ای در جواب اکنون آلیسون بهتر است یا نویر گفت: »در 

حال حاضر آلیسون! اون در جام جهانی نشان داد که دروازه بانی عالیست. نویر پس از 
مصدومیتش نتوانسته نمایش قبلش را داشته باشد. نویر باید دوباره اعتماد ش را به 

دست آورد و به فرم قبلی بازگردد.«

کوتاه از ورزش ایران و جهان
بعضی ها داغشو دوست دارن 

14 بهمن، آغاز نیم فصل دوم لیگ برتر فوتبال
زمان رسمی شروع نیم فصل دوم لیگ برتر فوتبال مشخص شد و طبق اعلام 

مسئولان سازمان لیگ، این بازی ها از 14 بهمن آغاز خواهد شد. بازی تیم هایی که 
در تیم ملی بازیکن داشته باشند از 16 بهمن آغاز می شود اما تیم هایی که ملی پوش 

ندارند از 14 بهمن به مصاف رقبای خود خواهند رفت.

محمدحسین سیفی - دیگر چیزی به آغاز جام ملت های آسیا نمانده است و تا کمتر از سه هفته دیگر، بزرگترین 
تورنمنت فوتبالی قاره کهن آغاز می شود و خیلی زود قهرمان این دوره خود را خواهد شناخت. اما جام ملت های 
امسال در امارات، فرق های بسیار بزرگ و اساسی با دوره های قبلی آن دارد که اصلی ترین آن بی تردید بالا بودن تعداد 
مدعیان قهرمانی است. علاوه بر شش تیمی که در ادامه خواهیم پرداخت، تیم هایی مانند چین، ازبکستان و فیلیپین 
از مربیان بزرگی مانند »مارچلو لیپی«، »هکتور کوپر« و »اریکسون« استفاده می کنند که جذابیت این تورنمنت را دو 

چندان خواهد کرد. 

برای دانلود فایل پی دی اف  همه شماره های روزنامه
 به سایت  » دنیای هوادار« مراجعه کنید
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